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Computex قسمت ششم؛ نمايشگاه کامپيوتر
یکی از مهم ترین نمایشگاه های کامپیوتر و IT در جهان، 
نمایشگاه کامپیوتکس اســت که هر ساله در ماه ژوئن 
در شــهر تایپه، پایتخت تایوان برگزار می شود. تایوان 
در تولید قطعات ســخت افزاری یکی از پیشرفته ترین 
کشورهای جهان محسوب می شود که اهمیت برگزاری 
این نمایشگاه در این کشور را عیان می سازد. در واقع، 
هدف اصلی دولت تایوان از برگزاری این نمایشگاه بزرگ 
نمایش قدرت و پیشرفت شرکت های تایوانی در تولید 
قطعات سخت افزاری به مردم ســایر کشورهاست که 
البته این هدف تا جایی محقق شده که کمابیش در هر 
وسیله برقی ای حتما قطعاتی که ساخت کشور تایوان 

باشند استفاده شده است.
اما رویداد کامپیوتکس یک رویداد منحصر به قطعات 
کامپیوتری نیست. با اینکه در این نمایشگاه جدیدترین 
محصولات مرتبط با دنیای کامپیوتر معرفی می شوند اما 
حوزه های مختلفی مثل هوش مصنوعی، اینترنت اشیا 
و حتی جدیدترین فناوری های ارتباطی مثل 5G هم 

در این نمایشگاه در معرض دید عموم قرار می گیرند.
اما اگر نگاهی بــه تاریخچه برگزاری این نمایشــگاه 
بیندازیــم، متوجــه می شــویم که قدمــت رویداد 
کامپیوتکس به نزدیک 40ســال قبــل باز می گردد. 
سال 1981 رویدادی با نام نمایشگاه کامپیوتر تایپه 
برگزار شد که از پنج ســال بعد یعنی سال 1986، با 
تغییر نام به Computex مجددا شــروع به فعالیت 
کرد. از سال بعد، مســئولان نمایشگاه با انتخاب یک 
محل دائمی برای آن، قدم اول را برای جهانی ساختن 
این نمایشگاه برداشتند که باعث شد در سال های بعد 
شاهد حضور روزافزون شرکت ها و بازدیدکنندگان در 

این نمایشگاه باشیم.
سال های آغازین این نمایشگاه، برای برگزارکنندگان 
آن چندان امیدوارکننده نبود و اســتقبال از آن خیلی 
معمولی بود اما در ســال 2003 دولت تایوان تصمیم 
گرفت که نمایشــگاه را با تبلیغات بیشتری پشتیبانی 
کند. شــیوع بیماری سارس در شرق آســیا در همان 
سال باعث شد که سال 2003 هم برای این نمایشگاه 
سال درخشانی نباشــد اما بذری که در سال های قبل 
کاشته شــده بود در ســال 2004 به بار نشست و این 
نمایشگاه با میزبانی از بیش از 1300غرفه دار و حدود 
120هزار بازدید کننده و خبرنگار، تمامی رکوردهای 
خودش را جابه جا کرد. از سال 2004 تاکنون، نمایشگاه 
کامپیوتکس هرساله با حضور بسیاری از شرکت های 
مطرح حوزه ســخت افزار و تکنولوژی برگزار شده که 
خبرنگاران ایرانی زیادی هم در آن حضور داشــته اند. 
نمایشــگاه Computex 2020 در تاریخ 13 خرداد 

1399 به مدت پنج روز برگزار خواهد شد.

نمايشگاه های معروف جهان

ستونیکشنبه
شهروز  چرکچی

روزنامه فرهنگي ،  اجتماعي،
شهري  واقتصاد         ي ايران
يکشنبه |27 بهمن  1398 
16 صفحه
شماره 2594
 قيمت درتهران و البرز 2000تومان
 قيمت درساير استان ها 1000تومان

سیاهی لشگر همه کاره 
 جلسه ای 80 هزار تومان 

شرکت های استخدام هنرور به کمک برخی 
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محصولات کشاورزی جابه جا شود 

فاطمه رجبی| کمتر از یک هفته به انتخابات یازدهمین دوره مجلس مانده و هر 
ساعت خبر تازه ای در این مورد شنیده می شود. انتخابات برای کسانی که سیاسی 
نیستند و خودشان را چندان درگیر تنور داغ انتخابات نمی کنند هم سوژه های 
جالبی دارد؛ از ویدئوهــای بعضی از نامزدهای بی نام و نشــان گرفته که در آنها 
وعده های عجیب و غریب می دهند و خنده به لب حضار می آورند تا پوستر یکی 
از نامزدهای اسم و رسم دار که سه دوره متوالی از آن استفاده شده و امسال هم بر 
در و دیوار شهر دیده می شود اما انصافا از همه اینها جالب تر خبری است که دیروز 
به گوش هفت صبح رسید؛ یعنی اجاره سیاهی لشگر برای همایش های انتخاباتی! 
قبلا خبر حضور این افراد را در برنامه های تلویزیونی به عنوان تماشــاگر شنیده 
بودیم اما اینبار ماجرا سیاسی شده است. البته خود تامین کننده ها و اهالی این 
بازار از کلمه سیاهی لشگر استفاده نمی کنند و ترجیح می دهند اسمش را بگذارند 
هنرور، هنروری که در این فقره لازم است برای حداقل دو ساعت در همایش فلان 
نامزد انتخاباتی شرکت کند تا خدای نکرده سالن از هواداران پر و پا قرص نامزد 

مورد نظر خالی نماند.

  والله به خودمان چيزی نمی رسد
اینطور که معلوم است سر تامین کننده های هنرور یا همان سیاهی لشگر این روزها 
خیلی شلوغ است، چون با هر کدام که تماس بگیری و موضوع را توضیح بدهی نه 
تنها تعجب نمی کند که یک فهرست بلند بالا از قیمت ها و خدمات هم برایت ردیف 
می کند. بعضی هایشــان که اصلا وقت ندارند. یکی از آنها به هفت صبح می گوید: 
»راستش درست تا روز انتخابات سرمان شلوغ است حتی مجبور شده ام از تهران 
نفر ببرم کرج از بس تقاضا داریم اما اگر قیمت را کمی بالا ببری شاید بتوانم برایت 
50 تا 100 نفر جور کنم.« منظور او از بالا بردن قیمت رساندن 35 هزار تومان به 
50 هزار تومان است. تماس های بعدی نشــان می دهد که چرا سر او تا این اندازه 
شلوغ بوده چون قیمتی که ارائه می دهد از همه کمتر است. م.مجیدی یکی دیگر از 
دست اندرکاران حرفه تامین هنرور است. قیمت او کمی بالاتر اما خدماتش به مراتب 
بهتر است. او می گوید: »45 هزار تومان برای هر نفر می گیریم. هزینه ایاب و ذهاب 
هم ندارند اما باید آنجا حتما پذیرایی شوند. تمام کسانی که می آوریم به سن رای 
دادن می خورند یعنی اینطور نیست که مثل بعضی ها مادر و بچه سه ساله را بیاوریم 
و دو نفر حســاب کنیم.« در آخر برای اینکه معامله را جوش بدهد قسم می خورد 
که از هر نفر 10هزار تومان بیشتر به خودش نمی رسد و این واقعا برای هماهنگی 

50 تا آدم که باید راس ساعتی مشخص در فلان محل باشند اصلا رقمی نیست.

  بازيگر يا نابازيگر؟
اغلب شرکت ها و افرادی که برای کارزارهای انتخاباتی »نفر« جور می کنند مبلغی 
بین 40 تا 60 هزار تومان درخواســت می کنند، بعضی ها می گویند اگر ســاعت 
همایش انتخاباتی جوری باشد که به هنرورها ناهار یا شام بدهیم خیلی بهتر است. 
یکی از آنها می گوید: »باور بفرمایید اگر بگویم که ناهار یا شام هم می دهید خیلی ها 
دســت بقیه اعضای خانواده را هم می گیرند و می آورند. تجربه من می گوید با این 
کار شما پول حضور 50 نفر را می دهی اما حداقل 75 نفر می آیند. مخصوصا اگر شام 
باشد که اصلا ما یک نفر از اعضای خانواده را دعوت می کنیم اما تمام خانواده با هم 
می آیند، یک شامی می خورند یکم دست می زنند و جیغ می کشند. به خودشان هم 
خوش می گذرد. اصلا اینطوری خیلی پرشورتر می شود.« یکی دیگر از شرکت ها 
پیشنهاد تامین نیروی حرفه ای می دهد. مدیر این شــرکت در مزایای استخدام 
نیروی حرفه ای می گوید:»شما می توانید 35 نفر هنرور عادی و بی تجربه استفاده 

کنید اما 20 نفر هم نیروی حرفه ای بگیرید. ادامه در صفحه 03

فرید عطارزاده|  بارندگی ها و سیل خوزستان را حتما یادتان هست؛ بارندگی هایی 
که در دو مقطع بلای جان خوزستانی ها و اهوازی ها شد. یک مقطع در فروردین ماه 
که مشــکلات و حوادث تلخی به همراه داشــت و مقطع دیگر نیز در مهرماه بود 
که اهوازی ها را تا مدت ها درگیر خود کرد. حــالا اما از دل آن خبرهای تلخ و بد، 

روزنه های کوچک امیدوارکننده ای دیده می شود... صفحه 03
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4 روایت انتخاباتی از چهار شهر مذهبی
مصطفی آرانی| انتخابات مجلس، در سراســر کشــور برگزار 
می شود و توجه به تهران نباید باعث شود که به سایر حوزه های 
انتخابیه توجه نکنیــم. اینجا چهار روایت داریم از چهار شــهر 

مذهبی کشور:

1  کاشان: کاشــان با آران و بیدگل، مجموعا یک نماینده در 
مجلس دارند. دیروز که فهرســت کاندیداهای این حوزه اعلام 
شد در آن یک نکته جالب توجه وجود داشــت. نام سید احمد 
کاشانی، فرزند آیت الله کاشانی در میان کاندیداها دیده می شود: 
سید احمد کاشانی پس از انقلاب در اولین دوره انتخابات مجلس 
شورای اسلامی از حوزه انتخابیه شهرستان نطنز، و بخش قمصر 
به عنوان نماینده مردم وارد مجلس شــد...در دور دوم انتخابات 
مجلس هم احمد کاشــانی مجدداً از همان حوزه با کسب 58/4 
درصد آرا انتخاب شد اما پیش از پایان دوره دوم و در 14آبان سال 
13۶5 وی را در حالی که نماینده مجلس بود دســتگیر و راهی 
زندان کرده، پس از ســپری کردن 28ماه، از زندان آزاد شد. در 
خاطرات هاشمی رفسنجانی انتشار شب نامه و تلاش برای ایجاد 

شکاف بین ارتش و سپاه علت دستگیری وی ذکر شده است.

3  اصفهان و مشهد: اصلاح طلبان در اصفهان تقریبا  2  و 
هیچ کاندیدایی ندارند و ظاهرا صرفا خانــم ناهید تاج الدین به 
عنوان کاندیدای آن ها در این شــهر حضور دارد. در شهر مشهد 
نیز وضعیت به همین منوال اســت و در مقابــل اصولگرایان، تا 
دلتان بخواهد کاندیدا دارند به شکلی که گفته شده تاکنون سه 
فهرست با نام های لیســت جامعه جوانان متحد اسلامی، جبهه 
آرمان خواهان واقع بین و شورای ائتلاف نیروهای انقلاب در این 
شهر از سوی اصولگرایان منتشر شده است. اصفهان و مشهد این 
روزها البته به عنوان دو پایگاه اصولگرایی شناخته می شود ولی 
قبلا وضعیت در این شــهر به این منوال نبود. در واقع اصفهان تا 
سال 1381 که آیت الله طاهری اصفهانی از سمت امام جمعه و 
نماینده ولی فقیه استعفا داد، یکی از مهم ترین پایگاه های چپ 
در کشور بود و مشهد هم تا سال 1384 که آیت الله سید مهدی 
عبادی، امام جمعه این شــهر بود در واقــع در تعادلی میان او و 
شیخ عباس واعظ طبسی به عنوان لیدر راست این شهر زیست 
می کرد و به طور توامان پایگاه چپ و راست بود ولی خب از همان 
ابتدای دهه هشتاد و با محوریت ائمه جمعه این دو شهر کم کم 
به پایگاهی جدی برای راستگرایی تبدیل شدند. البته اصفهان 
همچنان هم سنت چپ قوی دارد و در مجلس دهم نیز از هفت 
نماینده این شــهر، پنج نماینده اصلاح طلب بودند ولی به نظر 
می رسد که چنین وضعی در انتخابات آینده وجود نداشته باشد. 

4  قم: در قم، وضعیت جالب تر اســت. مثلث اصولگرای این 
انتخابات که امیرآبادی و ذوالنور و زاکانی هســتند تقریبا هیچ 
رقیب جدی به جز استاندار سابق این استان در زمان احمدی نژاد 
ندارند. البته که در آگهی اعلام اسامی کاندیداها، نام 111 کاندیدا 
بیان شده است ولی از نظر وزن سیاســی در این استان، به نظر 
رقیبی برای آن مثلث وجود ندارد درست مثل انتخابات خبرگان 
این شهر که یک روحانی گمنام در برابر آیت الله یزدی قرار گرفته 

است و تقریبا از الان نتیجه انتخابات مشخص است. 

انتقاد از ترودو به خاطر دیدار با ظریف  یک روز با سیاستمداران 
جاستین ترودو، نخست وزیر کانادا به خاطر دیدار 

با محمدجواد ظریف، وزیر امور خارجه ایران 
در حاشیه کنفرانس امنیتی مونیخ مورد انتقاد 

قرار گرفته است. تصاویری که در شبکه های 
اجتماعی منتشر شد، ترودو را در دیدار با وزیر 

امور خارجه ایران نشان می دهد. ظریف قرار بود 
با فرانسوافیلیپ شامپین، وزیر امور خارجه کانادا 

دیدار کند که نخست وزیر کانادا هم در نشست 
این دو حضور یافت. مقام های کانادا گفته اند دلیل 

حضور ترودو در نشست وزیران امور خارجه دو 
کشور این بوده که نشان دهد کشورش در مورد 

تحقیقات در مورد سرنگونی هواپیمای مسافربری 
اوکراین جدی است. مقامات این کشور از ابتدای 
سقوط هواپیمای اوکراینی به طور مداوم خواهان 
روشن شدن زوایای این حادثه بوده اند. به دنبال 

انتقاد از دیدار صورت گرفته، نخست وزیر کانادا از 
اقدام خود دفاع کرد و گفت:»من به خانواده ها در 

کانادا قول داده ام که هر کاری را که می توانم انجام 
دهم تا مطمئن شوم آن ها پاسخ می گیرند که ما 

)درباره سرنگونی هواپیما( تحقیقات تام و کامل 
داشته باشیم، تا دقیقا بدانیم که چه اتفاقی افتاد.« 
ترودو گفت: با وزیر امور خارجه ایران دیدار کرده 

تا به او بگوید »همکاری با یکدیگر در این زمینه 
چقدر مهم است.«

ظریف: همان وزیر خارجه ای هستم که به 
شیوه  محترمانه  با کری تعامل کرد

 وزیر امور خارجه کشورمان در گفت وگو با
 ان.بی.سی گفت: ما همه پاسخ ها را نمی دانیم؛ 

هنوز نمی دانیم که چرا فردی که پشت سامانه دفاع 
هوایی بود، فکر کرده است که یک هواپیما نزدیک 

می شود. او قویا این فکر را می کرده است چراکه 
اکنون در بازداشت بوده و بازجویی می شود و این 
چیزی است که می گوید. چیزهای نامعلوم زیادی 

وجود دارد و به همین خاطر است که ما بیشتر از هر 
کسی دیگر خواهان این هستیم که محتوای جعبه 

سیاه را بدانیم. ظریف در این باره تایید کرد که 
ایران قادر به بارگذاری اطلاعات جعبه های سیاه 

هواپیمای اوکراینی نیست و با ]این وجود[، تهران 
جعبه سیاه را به دولت های خارجی تحویل نخواهد 

داد. او در بخش دیگری با اشاره به نامه مایک 
پمپئو، وزیر امور خارجه آمریکا به ایران که پس 

از شهادت سردار سلیمانی نوشته شده بود، گفت 
که نامه ای »به شدت نامناسب به ایران« بود که در 

اوج بحران ماه ژانویه نوشته شده بود و دولت ایران 
نیز پاسخی صریح به آن داد. ظریف مطرح کرد 

که نامه پمپئو حاوی»تهدیدهایی« بود اما  گفت 
که تکرار نمی کند چه چیزی در آن نوشته شده 

بود. او با اشاره به این که  لحن تعامل میان آمریکا 
و ایران بدتر شده است، گفت: من این گونه نبودم. 
هنوز همان وزیر امور خارجه ای هستم که به شیوه  

محترمانه ای با جان  کری تعامل کرد.

سی
لما

دیپ

در خجسته ســالروز میلاد حضرت فاطمه زهرا 
سلام الله علیها فضای حسینیه امام خمینی معطر 
به یاد و نام دخت گرامی پیامبر اعظم)ص( شــد 
و مداحان و شــاعران اهل بیت علیهم السلام به 
قرائت اشــعاری در وصف آن بانوی بزرگ اسلام 

پرداختند.
 مهم ترین و اصلی ترین وظیفه جامعه مداحان 
فرهنگ سازی و تعمیق معارف دینی در جامعه از 
جمله در میان جوانان اســت. فرهنگ ســازی 
درخصوص ســبک زندگــی اســلامی به ویژه 
همبســتگی اجتماعی و کمک آحــاد مردم به 
یکدیگــر و همچنین عمق بخشــی بــه روحیه 
حماســی و ایســتادگی و بصیرت در جامعه از 
مســئولیت های خطیــر جامعــه اثرگــذار و 

تعیین کننده مداح است.

 برخلاف آنچه برخی روشنفکرنما در برهه ای 
تلاش داشتند القا کنند، گریه و تضرع در مجالس 
اهل بیت و در مراسم شــهدا، گریه ضعف نیست 
بلکه احساســات عالی یک انسانِ وسط میدان و 
وسیله ای برای احساس عزت و قدرت و شجاعت 
اســت و ائمه اطهــار پایه گــذار این ســنت و 

ترویج کننده این مجالس بوده اند.
 امروز یکی از نیازهای اساســی کشور مجهز 
شدن جوانان به ســلاح های جنگ نرم است که 
عبارتند از ارتقــا و تعمیق قدرت روحی، فکری و 
معنوی جوانان و شناخت صحیح از معارف فاطمی 
و معارف اهل بیت علیهم السلام. مجهز شدن به 
چنین ســلاحی موجب مصونیت جامعه و نظام 
اســلامی خواهد شــد، این وظیفه و مسئولیت 
برعهده جامعه مداحان است و اگر به این وظیفه 

سنگین به درســتی عمل نشــود، بازخواست و 
مؤاخذه الهی سنگین خواهد بود.

 تاب آوری ملت ایران در برابر فشارهای غول 
وحشــی آمریکا که ناظران جهانی را به حیرت 

واداشته است به برکت همین معارف است.
 در چنین شرایط سختی، همه، حضور ملت 
مقاوم ایران را در راهپیمایی 22 بهمن و قبل از آن 
در تشییع سردار سلیمانی دیدند و این تاب آوری 

واقعا حیرت انگیز است.
 اگر بخواهیم در مقابل موج تهاجم فرهنگی 
دشــمن، ســبک زندگی را به مســیر صحیح و 
اسلامی آن بازگردانیم، تنها چاره، فرهنگ سازی 
اســت و مداحان برای چنین کار مهمی بســیار 

تأثیرگذار هستند.
 اگر در روزهای اول انقلاب گفته می شــد که 
ایران از لحــاظ رتبه علمی و فنــاوری و جایگاه 
سیاســی و نفوذ منطقــه ای به مرحلــه کنونی 
می رسد، کسی باور نمی کرد اما ملت ایران به خدا 
توکل کرد و از هیچ قدرتی نهراسید و توانست به 

این مرحله از پیشرفت ها دست یابد.
 یکــی از معــارف مهــم فاطمــی، موضوع 
همبستگی اجتماعی و کمک به دیگران است که 
در ســخنان آن حضرت و رفتارهــای اجتماعی 

ایشان به وضوح دیده می شود.

 مقابله با تبلیغات همه جانبه ای که جوانان را 
به فرزندآوری کمتر تشویق می کند و نتیجه آن 
هم پیر شدن جامعه و تســلط آسان دشمنان بر 
یک جامعه خالی از جوان اســت، باید در زمینه 
ازدواج آسان و فرزندآوری بیشتر فرهنگ سازی 

شود.
)با اشاره به برنامه ریزی اندیشکده ها و تبلیغات 
گسترده رسانه های غربی برای قانع کردن ملت 
ایران به منظور کوتاه آمدن در مقابل آمریکا(: ملت 
ایران به لطف خدا تاکنون ایستاده است و از این 
پس هم خواهد ایستاد اما این ایستادگی نیازمند 

تزریق مستمر نیروی معنوی به جامعه است.
 ملت ایران در همه قضایایی که نیازمند حضور 
پرشور و حماسی بوده، در میدان حاضر بوده اند اما 
استمرار این روحیه نیازمند تعمیق معارف دینی 

و فرهنگ سازی است.
 به لطف خداوند جنس جمهوری اسلامی از 
همه نظر جور اســت زیرا نظام اسلامی، سردار 
نظامی خــوب، مردان علمی جــوان و پرانگیزه، 
فرهنگ سازان پرهمت و باغیرت و هنرمندِ و مردم 
آماده به کار در همه عرصه هــا دارد، بنابراین با 
چنین ظرفیت هایی به فضل الهی، پیروزی قطعی 
و نهایی بر جبهه وسیع دشــمن متعلق به ملت 

ایران خواهد بود.

 سبک زندگی را با فرهنگ سازی 
به مسیر اسلامی آن بازگردانید

رهبرانقلاب: فرزندآوری کمتر موجب پیری جامعه و 
تسلط دشمنان ملت خواهد شد

  خبر

رئیس جمهوری با تاکید بر اهمیت و لزوم مشارکت 
زنان در انتخابات اظهار کــرد: در تمام انتخابات ها 
اگر زنان تصمیم بگیرند که شــور انتخاباتی ایجاد 
کنند، آنها قادر خواهند بود تــا افرادی را که افکار 
و تصمیماتشان برای جامعه مفیدتر است انتخاب 

کنند.
 هیچگاه در تاریخ ایران زنان به اندازه 41سالی 
که از پیروزی انقلاب اسلامی می گذرد در سیاست 
حضور نداشتند. امروز آنها می توانند در انتخابات ها 

سرنوشت را تغییر دهند.
 اگر زنان تصمیــم بگیرند، ولــو اینکه عده ای 
سال ها تلاش کرده و پول خرج کرده باشند و رسانه 
و همه چیز را داشته باشند، اگر زنان ببینند که یک 
کاندیدا از سایرین بهتر است با حمایت های خود او 

را در انتخابات پیروز می کند.
 امروز نیز اگرچه ممکن است گله داشته باشیم 
و وضعیتمان به صورت مطلوب قرار نگرفته باشد اما 
باید پای صندوق های رای برویم و بین آنهایی که 
امروز هستند بگردیم؛ به هر حال عده ای از نظر ما 

بهتر هستند که باید آنها را انتخاب کنیم.

 در تمام انتخابات ها اگر زنان تصمیم بگیرند که 
شــور انتخاباتی ایجاد کنند آنها قادر خواهند بود 
افرادی را که از نظرشان افکار و تصمیماتشان برای 
پیشــرفت کشــور مفیدتر اســت انتخاب کنند. 
بی تردید نقش امروز زنان برای آینده کشور بسیار 

تاثیرگذار خواهد بود.
وقتی به مدیریت های سطوح بالا می رویم باز هم 
مقام زن و مرد برابر اســت و ایــن دو در کنار هم 
هستند. بنابراین نباید این گونه باشد که در محیط 
کار خود احساس کنیم که حضور زنان و ارتقای آنها 

اساس و رکن مهم جامعه را دچار مشکل می کند.
 چه اشکال دارد که اگر در دولت جمعی 2۰ الی 
3۰ نفــره هســتیم بــه غیــر از معاونان دســت 
رئیس جمهور برای انتخاب وزرای زن نیز باز باشد؛ 
برای انتخاب وزیر زن نیز دست رئیس جمهور را باز 
بگذارید. اگر قبول داریم و تعارف نمی کنیم و فقط 
به زبان نمی گوییم زنان در کنار مردان هستند، باید 
در سایر موارد نیز گام به گام پیش برویم و به زنان 

فرصت حضور بدهیم.
از ابتدای دولت یازدهــم و دوازدهم بدون هیچ 

تعارف و شــعاری تاکید کرده ام که وظیفه وزرا و 
معاونان تلاش برای حضور جوانــان، زنان، اقوام و 
مذاهب در مدیریت کشور اســت. در این راستا به 
همه وزرا گفته شــد که حداقل یکی از معاونان یا 
مشاوران عالی یا دستیارانشــان باید از زنان باشد. 
همچنین در دولت تاکید شد که جایگاه زنان باید 
در عرصه های مدیریتی قدم به قدم ارتقا پیدا کند.

 قول می دهم که آنچه را روز اول دولت تدبیر و 
امید درباره  حضور فعــال زنان، جوانــان، اقوام و 
مذاهب تاکید و مســیری را که در این زمینه آغاز 
کردم و تا به امروز ادامه داده ام را تا روز آخر دولت 

پیگیری کنم.
 زمانی که در دولت از سفیر شدن زنان صحبت 
کردیم شاید برای وزارت امور خارجه نیز مقداری 
حرف سنگینی است اما تا به امروز چهار نفر از زنان 
پست سفارت را در اختیار گرفته اند و من اخیرا به 
وزیر امــور خارجه تاکید کــرده ام که تلاش کنند 
زنانی که آمادگــی و شــرایط لازم را دارند برای 

پست های سفارت در نظر بگیرند.
 زمانــی کــه در حــوزه قــم درس طلبگــی 

می خواندیم طلبه زن در حوزه حضور نداشت و به 
طور کامل حوزه علمیه مردانه بود، اما زمانی که به 
دانشــگاه رفتم و در کلاس درس حضــور یافتم 
دانشــجویان دختــر نیــز در آن کلاس ها حضور 
داشتند؛ من در کلاس درس دیدم که این دختران 
دانشجو مثل پسرها و گاهی بهتر از آنها  می فهمند 
و حتی دختر خانمی بود که همیشه نمره اش خیلی 
خوب می شد و با من رقابت داشــت؛ در آن زمان 
دیدم که یک دختر خانم دانشجو آن هم در رشته 
حقوق نیز با مهارت درس می خواند سوال می کند 

و در امتحانات نمرات بالایی کسب می کند.
 گاهی حــرف بدی زده می شــود و برخی فکر 
می کنند که اگر زن وارد جامعه شود آن جامعه از 
منــزه و اخلاقی بــودن و همچنین پاکــی فاصله 
می گیرد. این در حالی است که این تفکر، تفکری 
قدیمی و نادرست بود که عده ای می گفتند زن ها، 
مردان را منحرف می کنند در حالی که ما در قرآن 
کریم اصلا این حرف را قبول نداریم و این سخن را 
ناصحیح و نادرســت می دانیم چرا که زنان ما اهل 

شرف، عفت و پاکدامنی هستند.

دست رئیس جمهور را در انتخاب وزیر زن باز بگذارند
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مجدد در مجمع تشخیص مصلحت نظام خواهد بود. ایشان هم از آنجا 
که شــیفته خدمت اســت و نه قدرت، از »کناره گیري« انصراف داده 

است. )مشرق نیوز(
2  لیست کارگزاران، لیست شوراي عالي اصلاح طلبان نیست؛ 
اسماعیل گرامي مقدم، سخنگوي حزب اعتماد ملي با اشاره به لیست 
انتخاباتي حزب کارگزاران که منتشر شــده، گفت: همانطور که قبلا 
اعلام شد، شوراي عالي سیاستگذاري اصلاح طلبان به نام خود لیستي را 
منتشر نخواهد کرد و این صرفا لیست یکي از احزاب اصلاح طلب است. 
او ادامه داد: با توجه به اینکه ما در تهران و بسیاري از شهرستان ها نامزد 
نداشتیم، لیستي را ارائه نکردیم و در تهران هم به همین دلیل شوراي 
عالي سیاستگذاري اصلاح طلبان اعلام کرد که لیستي را ارائه نخواهد 
کرد. گرامي مقدم افزود: اکثر اصلاح طلبان در تهران رد صلاحیت شدند 
و چهره برجسته اي در تهران وجود ندارد که ما قادر به ارائه لیست باشیم 
کمااینکه در شهرستان ها وضعیت بدتر از تهران است و در بسیاري از 

این شهرستان ها لیستي وجود ندارد. )باشگاه خبرنگاران(
3  حزب جمهوریت کاندیدایي نــدارد که بتواند ائتلاف کند؛ 
رحمت الله بیگدلــي، عضو شــوراي مرکزي و رئیس دفتر سیاســي 
حزب جمهوریت درخصوص وضعیت این حزب در آســتانه انتخابات 
یازدهمین دوره مجلس شــوراي اســلامي، گفت: از مجموع ۶1نفر 
کاندیداي حزب جمهوریت، تقریبا همه  آن ها را رد صلاحیت شده اند 
و عملا حزب جمهوریت هیچ کاندیدایي در انتخابات ندارد... در حال 
حاضر ما هیچ کاندیدایي نداریم که از مردم بخواهیم به کاندیداي ما 
راي بدهند، از سوي دیگر در کل کشــور اکثریت قاطع کاندیداهاي 
شناخته شده جریان اصلاح طلب رد صلاحیت شده اند، یعني در بسیاري 
از حوزه ها ما اصلا فاقد کاندیداي حزبي و جریان اصلاح طلب هستیم... 
ائتلاف در جایي معنا پیدا مي کند که هر حزبي یک، دو یا چند کاندیدا 
داشته باشد و چند حزب باهم ائتلاف کنند، اما وقتي ما هیچ کاندیدایي 

نداریم ائتلاف معنایي ندارد. )ایلنا(
4  واکنش تند محمود صادقي به ارائه لیست کارگزاران؛ حزب 
کارگزاران سازندگي روز چهارشنبه 23بهمن در بیانیه اي راهبردي با 
عنوان »چرا راي مي دهیم؟!« به تشــریح علت مشارکت در انتخابات 
مجلس یازدهم پرداخت. این حزب همچنین دوروز بعد و در روز جمعه 
25بهمن، طي بیانیه اي لیســت مورد حمایت خود را از کاندیداهاي 
اصلاح طلب براي حوزه انتخابیه تهران، به سرلیســتي حجت الاسلام 
مجید انصاري اعلام کرد. انتشــار بیانیه راهبــردي حزب کارگزاران 
ســازندگي مورد واکنش تند محمود صادقي، نماینده لیست امید در 
مجلس شوراي اسلامي  و عضو شوراي عالي اصلاح طلبان قرار گرفت 
و در توئیتي عنوان کرد: »بیانیه کارگزاران ســازندگي بار دیگر ذات 

فرصت طلبانه اولیگارشي مدعي اصلاح طلبي را آشکار کرد.«
5  کسي که قانون اساســي را قبول ندارد، بیجا مي کند که 
بخواهد وارد مجلس شود؛ حســن رحیم پور ازغدي، عضو شوراي 
عالي انقلاب فرهنگي در نشست اعضاي شوراي تبیین مواضع بسیج 
دانشجویي دانشگاه هاي سراسر کشور که در سازمان بسیج دانشجویي 
برگزار شد، با بیان اینکه در هیچ کشوري اجازه نمي دهند کساني که 

مخالف قانون اساسي و مباني آن کشــور هستند در انتخابات شرکت 
کنند، گفت: عقلاني و منطقي نیست اپوزیســیوني که مي گوید من 
قانون اساسي و ولایت فقیه ایران را قبول ندارم، بخواهد وارد مجلس 
شود. چون این فرد قوانیني وضع خواهد کرد که خلاف اسلام و قانون 
اساسي خواهد بود و اصلا بیجا مي کند که بخواهد وارد مجلس شود.

)اصلاحات نیوز(
6  معین: هر دو جناح پایگاه اجتماعي شان را از دست داده اند؛ 
گزیده مصاحبه مصطفي معین، وزیر علوم دولت اصلاحات را در پاسخ 
به از دســت رفتن ســرمایه اجتماعي اصلاح طلبان در سال هاي اخیر 
به دلیل عملکردشان و نگاه شان به قدرت بخوانید: از چندسال قبل به 
این طرف خود من هم به کرات نسبت به ضرورت و ارزشمند بودن وجود 
گرایش هاي مختلف و اصیل سیاسي براي رشد جامعه، چه اصولگرا باشد 
و یا اصلاح طلب، تاکید کرده ام. گفتم که بالعکس اگر قرار بر رانت خواري، 
آقازادگي و یا سوءاســتفاده از قدرت و بي تفاوتي در مقابل مشکلات 
مردم و گروه هاي محروم و آسیب دیده باشد، تفاوتي بین این جناح و 
یا آن جناح سیاسي نخواهد بود. متاسفانه هر دو جناح سیاسي پایگاه 

اجتماعي شان را تا حد زیادي از دست داده اند. )خبرآنلاین(
7  اقلیت محدودي از مجلس آینده اصلاح طلب خواهد بود؛ 
سیدعبدالواحد موســوي لاري، وزیر کشــور در دولت اصلاحات، در 
ارزیابي خود درخصوص انتخابات مجلس یازدهم گفت: اصلاح طلبان 
هرجا که کاندیدا داشته باشند قطعا مشارکت خواهند کرد. وي اضافه 
کرد: در تهران شوراي عالي سیاستگذاري اصلاح طلبان لیست نخواهد 
داد ولي تعدادي از احزاب اصلاح طلب درحال رایزني هستند و ممکن 
است تعدادي از احزاب اصلاح طلب با هم لیست بدهند. این فعال سیاسي 
اصلاح طلب درباره ترکیب مجلس آینده نیز گفت: ترکیب مجلس آینده 
از الان تا حد زیادي مشخص است و در بسیاري از حوزه ها تکلیف روشن 
است. اصلاح طلبان شــانس کمي  دارند و احتمالًا اقلیت محدودي از 

مجلس آینده را در اختیار خواهند داشت. )ایسنا(
8  قالیباف اقبالي در تهران ندارد؛ گزیده نظر وحید هِروآبادي، 
کنشگر سیاسي منتسب به جریان احمدي نژاد را درباره حضور قالیباف 
در انتخابات بخوانید: معتقد هستم که آقاي قالیباف اقبالي در شهر تهران 
ندارد، علت آن هم این است که در شــهر تهران فقط گفتمان فعالیت 
جهادي و ادبیات این چنیني به خاطر طیف و طبقاتي که در تهران وجود 
دارد از اهمیت چنداني برخوردار نیست، اما اگر در همین جامعه تهران 
کسي با خلوص و صداقت کار کند، قطعا قدردان آن خواهند بود. در حال 
حاضر شبهاتي در موضوعات متعدد از تصمیمات شهري تا بخشش ها 
و امور مربوط به خیریه ها در مورد آقاي قالیباف مطرح است و متاسفانه  
کساني هم که این موارد را طرح کردند مورد تعقیب قضایي قرار گرفتند. 
مثلا خبرنگاري آمده چیزي را طرح کرده است، حتي اگر غلط باشد، آن 
را تکذیب کنید اما وقتي اینها تبدیل به برخورد قضایي مي شود، نشان 

مي دهد مسئله پیچیده تر از یک تایید و تکذیب است. )ایلنا(

سایر خبرها                                                                                                                              
9  روزنامه جمهوري اسلامي: براي فرهنگ فاطمي  هم اسیر 
بازي جناحي شدیم؛ روزنامه جمهوري اســلامي  در سرمقاله خود 
نوشت: مسائل مربوط به فرهنگ فاطمي  هم اسیر بازي هاي جناحي 
شده اند و هر جناحي بســته به منافع زودگذر خود درباره آنها موضع 
مي گیرد و حتي در مواردي نیز آگاهانه یا ناآگاهانه تابع سیاست هاي 
بیگانگان مي شود. نهایت خواســته یک جناح این مي شود که زن ها 

به ورزشــگاه بروند و نهایت همت آن جناح دیگر این مي شود که در 
راه پیمایي 22بهمن و روزهاي انتخابات، زن هاي بزک کرده را از قاب 
تلویزیون نشان بدهد و بگوید اینها هم ما را قبول دارند! مدعیان ترویج 
فرهنگ فاطمي  از هر دوجناح به خانه هاي اشرافي منتقل مي شوند و 
هرچه از دستشان بربیاید بر تجملات مي افزایند و از کنار خیل عظیم 
مردمي  که زیر خط فقر قرار دارند و از خانه که بماند حتي از نان شب 
هم محرومند، به راحتي عبور مي کنند. به یک خانه در بالاي شهر اکتفا 
نمي کنند و در شمال و ییلاقات اطراف تهران هم خانه تهیه مي کنند 
تا بعد از کارهاي طاقت فرســاي پشت  میزنشــیني و علیه همدیگر 
توطئه کردن و شمردن مبالغ هنگفت درآمدها، بتوانند در هواي پاک 
خستگي در کنند و براي ادامه کار آماده شوند. متأسفانه به امام خمیني 
که مظهر ساده زیســتي بود هم رحم نکردند و به بهانه ساختن حرم، 
کاخي ساختند که تمام شدني هم نیست درحالي که مردم روستاهاي 
اطراف حرم در محرومیت مي سوزند. اینگونه از فرهنگ فاطمي  حراست 
کرده ایم که امروز خیابان هاي شهرهایمان پر است از زنان بزک کرده و 
گریزان از حجاب اسلامي. اینها را نباید مقصر دانست. مقصر ما هستیم 
که فرهنگ فاطمي  را به ابزاري براي تأمین اهداف سیاسي مان تبدیل 

کرده ایم. 
10  پدرخوانده میراژ نیروي هوایي ارتش درگذشت؛ سرهنگ 
خلبان غلامحسین)بهروز( نقدي بیک، اسطوره  پرواز با هواپیماهاي اف4 
فانتوم و پدرخوانده میراژ، شامگاه 25 بهمن ماه 1398 و در بیمارستان 
بقیه الله)عج( تهران، دار فاني را وداع گفت. او متولد سال 1337 بود و 
در سال 1355 وارد نیروي هوایي شد. مراحل آموزش خلباني را بر روي 
هواپیماهاي تي37، تي41 و تي38 در ایالات متحده با موفقیت گذراند و 
کمي  پیش از وقوع انقلاب اسلامي  به کشور بازگشت و جهت طي کردن 
دوره آموزش خلباني جنگنده بمب افکن اف4 فانتوم خود را به گردان 
11 پایگاه یکم شکاري مهرآباد معرفي نمود. نقدي بیک در هشت سال 
دفاع مقدس 44ماموریت برون مرزي را علیه رژیم بعثي در کارنامه خود 
ثبت کرد و در این مسیر طلایي علاوه بر انهدام مواضع و پایگاه هاي عراق 
در عمق این کشور، ســابقه درگیري هوایي با جنگنده هاي دشمن را 
نیز داشته است. شاید بتوان تاریخي ترین حضور وي در دوران جنگ 
تحمیلي را به فعالیت در عملیات غرورآفرین »مرصاد« نســبت داد. 
مرحوم نقدي بیک که با نام پدرخوانده میراژ شناخته مي شود، اولین 
هواپیماي میراژ را بدون هرگونه کتابچه آموزشي به پرواز درآورد و از 
رهگذر ماموریت ها و برحسب تجربیات خود، کتاب آموزش پرواز با این 

جنگنده را تالیف کرد. )ایرنا(
11  فدوي: ترجیح مي دهیم درباره عین الاســد، آمریکایي ها 
حرف بزنند؛ ســردار علي فدوي، جانشــین فرمانده کل ســپاه در 
گفت وگویي درخصوص نتایج حمله ســپاه به عین الاسد و اینکه چرا 
آمریکا اطلاعات آسیب هاي وارده را منتشــر نمي کند، اظهار داشت: 
دنیاي غرب مدعي آزادي دسترســي به اطلاعات اســت اما در طول 
سال هاي گذشته مانع دسترسي آزاد به اطلاعات بوده اند. دروغگویي 
یکي از مشخصه هاي جبهه باطل است، آن ها اگر منافع شان اقتضا کند، 
دروغ هم مي گویند و باکي ندارند. وي افزود: دروغ آمریکایي ها هویدا 
مي شود و همه ابعاد حمله نظامي  ایران به پایگاه آمریکایي عین الاسد 
توســط خود آمریکایي ها در بازي هاي حزبي شــان روشن مي شود. 
اطلاعات فراواني در مورد حمله ایران به پایگاه عین الاســد داریم اما 
ترجیح مي دهیم آمریکایي ها خود، به میزان خســارات وارده ناشي از 

حمله ایران به عین الاسد اعتراف کنند. )خانه ملت(

آخرین موضع گیري هاي اصلاح طلبان درباره انتخابات، انتقاد تند جمهوري اسلامي  از مخارج حرم امام و ...
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سیاهیلشگرجلسهای
80هزارتومان

ادامهازصفحه   اول

نیروهایی که ما از قبل با آنها چندین بار کار کرده ایم و با کمی توضیح در 
مورد کاری که قرار است انجام بدهند شور و هیجان خاصی به برنامه تان 

می دهند و بقیه را هم سر شوق می آورند.«
او برای نیــروی حرفه ای حداقل 120 هزار تومان درخواســت می کند 
و می گوید: »این کار از یک جهت دیگر هم برایتان خوب اســت، شما 
می توانید از این هنرورهای با تجربه بخواهید که در موقعیتی مناســب 
دست به کاری که دوســت دارید بزنند، مثلا شــعار انتخاباتی بدهند، 
احساساتی شوند یا هر ژست دیگری بگیرند، اینطوری نه تنها مراسمتان 
پرشــورتر می شــود بلکه می توانید با عکاســی و فیلمبرداری از آنها 
در پروژه های تبلیغاتی دیگرتان استفاده کنید. می دانید چاپ یک پوستر 
خوب یا ویدئوی تبلیغاتی که در آن یک هوادار یک ژســت موثر گرفته 

چقدر می تواند به شما کمک کند؟
بچههاسیاسینیستند

خیلی از هنرمندها در موقعیت های مختلف از جمله »من سیاسی نیستم« 
اســتفاده می کنند و زیر بار موضع گیری در موج های سیاسی و اجتماعی 
نمی روند، گویا بین کار سیاهی لشگرها یا هنرورها هم این جمله رایج است 
چون یکی از کارچاق کن ها این موضوع را دلیلی برای اعلام رقمی بالاتر در 
نظر می گیرد و می گوید: »ببینید بچه های ما خیلی سیاسی نیستند برای 
همین خوششان نمی آید در اینطور مراسم ها حاضر شوند ولی اگر رقم را بالا 

ببریم شاید بتوانم کاری کنم.«
او 100 هزار تومان برای هر هنرور درخواست می کند و می گوید: »خودتان 
که بهتر در جریان هستید وضعیت مملکت یک جوری است که ممکن است 
به هنرور بگوییم بیا برو در فلان کمپین انتخاباتی شرکت کن ممکن است 
فحشمان بدهد. البته من باید بدانم نامزدی که می خواهید تبلیغش را بکنید 
اصلاح طلب است یا اصولگرا چون هم قیمت ها فرق می کند و هم احتمالا من 

باید حواسم را جمع کنم که به چه تیپ آدمی بگویم که بیاید.«
او در جواب اینکه جناح سیاسی نامزد مورد نظر چه اهمیتی دارد، می گوید: 
»به هر حال کار ما هم ریزه کاری های خاص خودش را دارد این هم درست 
مثل یک فیلم سینمایی است و سر و شکل هنرورها اهمیت دارد. مثلا این 
چند روز که ســفارش های اینطوری را قبول کرده ایم گفته شــده که مثلا 
ترجیح با خانم های چادری یا برعکس خانم های مانتویی است. برای خود 
هنرورها هم اهمیت دارد بعضی وقت ها می گوییم نامزد به فلان جناح تعلق 

دارد قبول نمی کنند.« 
نیروهایی که ما از قبل با آنها چندین بار کار کرده ایم و با کمی توضیح در مورد 
کاری که قرار است انجام بدهند شور و هیجان خاصی به برنامه تان می دهند 

و بقیه را هم سر شوق می آورند.«
او برای نیروی حرفه ای حداقل 120 هزار تومان درخواست می کند و می گوید: 
»این کار از یک جهت دیگر هم برایتان خوب اســت، شما می توانید از این 
هنرورهای با تجربه بخواهید که در موقعیتی مناســب دست به کاری که 
دوست دارید بزنند، مثلا شعار انتخاباتی بدهند، احساساتی شوند یا هر ژست 
دیگری بگیرند، اینطوری نه تنها مراسمتان پرشورتر می شود بلکه می توانید 
با عکاسی و فیلم برداری از آنها در پروژه های تبلیغاتی دیگرتان استفاده کنید. 
می دانید چاپ یک پوستر خوب یا ویدئوی تبلیغاتی که در آن یک هوادار یک 

ژست موثر گرفته چقدر می تواند به شما کمک کند؟

ر2
تیت

فهرست دوم اصلاح طلبان هم آمد
بررسی شباهت ها و تفاوت های فهرست »ائتلاف برای ایران« با کارگزاران 

1  تعدادی از احزاب اصلاح طلب بدون اعتنا به تصمیم شورای عالی سیاستگذاری 
اصلاح طلبان)به ریاست محمدرضا عارف(، برای انتخابات مجلس و از حوزه انتخابیه 
تهران لیست دادند. دیروز در گزارشی به واکاوی فهرست مورد حمایت حزب کارگزاران 
سازندگی پرداختیم و حالا هشت حزب اصلاح طلب دیگر اعم از مردمسالاری، حزب 
اســلامی کار و همبســتگی و حزب وحدت و همکاری باهم ائتلاف کردند و لیست 
مجزایی منتشر کردند. همانطور که پیش بینی می شــد اینجا هم خبری از حمایت 
حزب اتحاد ملت نیست ضمن اینکه از اعتماد ملی و ندای ایرانیان هم در تنظیم این 
فهرست مشارکت نداشتند. نکته عجیب اینکه این گروه شعار »ائتلاف برای ایران« را 
انتخاب کردند که عینا مشابه شعار تعدادی از احزاب اصلاح طلب )به پرچمداری مجمع 
روحانیون مبارز( در انتخابات مجلس هفتم است که با شکست فاحشی کل کُرسی های 
تهران را به رقبای اصولگرا واگذار کرد. البته در آن انتخابات هم مثل این دوره صلاحیت 

چهره های شاخص اصلاح طلب تایید نشده بود.

2 در این فهرست دوم اصلاح طلبان بالاتر از همه نام حجت الاسلام مجید انصاری به 
چشم می خورد. او در فهرست مورد حمایت کارگزاران هم سرلیست است و در گزارش 
دیروز هم نوشــتیم که ناظران سیاســی از قبل پیش بینی می کردند در هر فهرست 
منتسب به اصلاح طلبان، انصاری سرلیست خواهد بود. نفر دوم مصطفی کواکبیان دبیر 
کل حزب مردم سالاری است. او در دوره های مختلف از سمنان و تهران نماینده مجلس 
بوده اما بارها دیده شده که سایر اصلاح طلبان عملکرد او را تخطئه کردند. مثل همین 
دوره فعلی مجلس که وقتی محمدرضا عارف از رقابت با علی لاریجانی در انتخابات 
ریاســت مجلس انصراف داد، ناگهان اعضای فراکسیون امید فهمیدند که کواکبیان 
رفته نامزد رقابت با لاریجانی شده و این موضوع با اعتراض سایر اعضای این فراکسیون 
مواجه شد. نفر سوم علیرضا محجوب دبیر کل خانه کارگر است. او و سهیلا جلودارزاده 
در هر دو فهرست کارگزاران و ائتلاف برای ایران حضور دارند و در ادوار مختلف تجربه 

حضور در مجلس را دارند.  

3  یک نکتــه جالب اینکه اگرچه حــزب کارگزاران روی اســم چهره هایی مثل 
کواکبیان و راه چمنی و محمد علی وکیلی خط کشــیده و آن ها را در فهرست مورد 
حمایت خود قرار نداده اما در فهرست ائتلاف برای فردا اسم تعدادی از اعضای ارشد 
حزب کارگزاران دیده می  شود مثل محمد حسینی مقیمی استاندار سابق تهران یا 
پروانه مافی نماینده فعلی مجلس و عضو شــورای مرکزی حزب کارگزاران. از دیگر 
مشترکات این فهرست با کارگزاران باید به این اسامی اشاره کنیم:  داود محمدی )دبیر 
انجمن اسلامی معلمان(، زهرا ســاعی )نماینده دور فعلی مجلس و از اعضای حزب 
اعتدال و توسعه(، محمدرضا بادامچی )نماینده دوره فعلی مجلس و از اعضای حزب 
اسلامی کار(، افشین علا  )فعال فرهنگی و نویسنده(، محمدرضا نجفی) نماینده فعلی 
مجلس( اعظم صمصامی )عضو مجمع فرهنگیان ایران اسلامی(، سعید باقری، وحید 

توتونچی و محمد هادی انتشاری. 

4  در فهرســت ائتلاف برای فردا از بعضی دیگر نمایندگان فعلی مجلس که در 
فهرست مورد حمایت حزب کارگزاران جایی پیدا نکردند هم استفاده شده مثل فریده 
اولاد قباد، سید فرید موسوی، محسن علیجانی، ابوالفضل سروش و مهدی شیخ. در 
مجموع تعداد افراد ناشناخته فهرست ائتلاف برای فردا از فهرست کارگزاران کمتر 
است و بیشتر با رویکرد اســتفاده از ظرفیت های حداکثری در شرایط موجود بسته 
شده. در مورد چهره های غیرمطرح دیگر این فهرست هم البته با یک جست وجوی 

اینترنتی می  شود یک اطلاعات حداقلی پیدا کرد. به طور مثال علی حسین رضاییان 
عضو شورای مرکزی انجمن مدرسین دانشگاه هاست که دبیر کل این تشکل محمود 
صادقی نماینده رد صلاحیت شده مجلس است. یا محمد حسین شیخ محمدی که 
معاون سیاسی حزب ندای ایرانیان بود اما در این فهرست صرفا به عنوان فعال سیاسی 
اصلاح طلب معرفی شــده. در مجموع باید گفت اگرچه اصلاح طلبان خیلی کمپین 
انتخاباتی پرقدرتی ایجاد نکردند وبه وضوح برای بستن لیست دستشان خالی بوده اما 
با اتفاقاتی که در اردوگاه جناح مقابل افتاده و اصولگرایان می خواهند با چهار یا پنج 
لیســت مختلف پا به انتخابات بگذارند این امید برای اصلاح طلبان به وجود آمده که 
شاید بتوانند برای تعدادی از کُرسی ها در دور دوم رقابت کنند و یک فراکسیون اقلیت 

تاثیرگذار در مجلس یازدهم تشکل بدهند. 

فعالان رسانه ای از لیست قالیباف جا ماندند 
یک اتفاق جالب در مورد لیست انتخاباتی اصولگرایان موسوم به 

شورای ائتلاف )با سرلیستی محمد باقر قالیباف( خط کشیدن روی 
نام 10 فعال رسانه ای اصولگراست که قبلا تصور می شد تعدادی از 
آن ها حداقل در فهرست حضور داشته باشند. البته بعضی از آن ها 
در سایر لیست های اصولگرا هستند اما به طور مشخص از لیست 
قالیباف کنار گذاشته شدند. به گزارش باشگاه روزنامه نگاران این 

اسامی عبارتند از بیژن نوباوه وطن )خبرنگار سابق صداوسیما و مدیر 
روزنامه عصرایرانیان که در دوره ای هم نماینده مجلس بود(، وحید 
یامین پور )مجری تلویزیون(، امیر ابراهیم رسولی )مدیر هفته نامه 

آینده(، محمد سعید احدیان )مدیر روزنامه خراسان(، سعید آجورلو 
)سردبیر مجله مثلث(، فرشاد مهدی پور )مدیر روزنامه صبح نو(، سید 
امیر سیاح )سردبیر سایت الف و از تهیه کنندگان برنامه های اقتصادی 
صداوسیما(، صالح اسکندری )از اعضای حزب موتلفه و رئیس سابق 
مرکز رسانه دانشگاه آزاد(، محسن مهدیان )از تحریریه خبرگزاری 

فارس( و وحید اشتری )فعال رسانه ای عدالتخواه(. خیلی از این چهره ها 
از نزدیکان شخص محمد باقر قالیباف هستند اما به نظر می رسد او به 

دلیل محدودیت هایی که در سهمیه اش از لیست داشته و البته کثرت 
نامزدهای اصولگرا موفق نشده این افراد را وارد فهرست کند.  

کته
ن

 بارندگی ها و ســیل خوزســتان را حتمــا یادتان 
هســت؛ بارندگی هایــی کــه در دو مقطــع بلای 
جان خوزســتانی ها و اهوازی ها شــد. یک مقطع 
در فروردین ماه که مشــکلات و حــوادث تلخی به 
همراه داشــت و مقطع دیگر نیز در مهرماه بود که 
اهوازی ها را تــا مدت ها درگیر خود کــرد. حالا اما 
از دل آن خبرهــای تلخ و بــد، روزنه های کوچک 
امیدوارکننده ای دیــده می شــود؛ خصوصا برای 
کشــاورزان. طبق آمارها، کشــاورزان خوزستان 
بالاخره بعد از 10 ســال ممنوعیت کاشت برنج )به 
دلیل کمبود منابع آبی(، امسال در حدود 900هزار 
تن شــلتوک و 500هزار تن برنج ســفید برداشت 
کردند و پیش بینی می شود با توجه به سطح کشت 
امسال و میزان بارندگی  هایی که داشتیم، سال آینده 
این رقم افزایش داشــته باشد. اوضاع گندم و غلات 
کشور هم به این صورت است. طبق پیش بینی هایی 
رســمی افزایش برداشــت 500هزار تــن و طبق 
پیش بینی های غیر رسمی این رقم به حدود یک تا 
1.5میلیون تن خواهد رسید. پیش بینی هایی که اگر 
آب و هوا تا بعد از عید و زمان برداشت با کشاورزان یار 
باشد، می تواند امید برای صادرات را نیز افزایش دهد 
و اوضاع کشاورزان جنوبی تکان جدی بخورد. قبل 
از اینکه گزارش را بخوانید آمار بارش های امسال را 

مرور می کنیم.
بارندگیخوزستانبیشترازمیانگینکشور

طبق آماری که وزارت نیرو از بارندگی های ســال 
آبی منتشر کرده، میانگین بارندگی های کل کشور 
در ســال آبی جاری )ابتــدای مهرمــاه 98 تا آخر 
شــهریور99( تا 25 بهمن ماه بــه 157.1میلیمتر 
رســیده اســت یعنی در حالی که حدود پنج ماه از 
شروع سال آبی کشور می گذرد، میانگین بارش های 
کل کشور در حدود 157.1میلیمتر بوده که نسبت 
به سال آبی پارسال با رشد منفی روبه رو شده اما در 
مقایسه با بارش های دوره درازمدت رشد 18درصدی 
دارد. در همین آمار پنج ماهه، بارش های اســتان 
خوزستان بیشتر از میانگین بارندگی کل کشور بوده 
و چیزی در حدود 209میلیمتر بوده اســت. استان 
خوزستان با 209میلیمتر بارش در پنج ماه گذشته، 
فعلا در رتبه یازدهمین استان پر بارش کشور قرار 
گرفته است. برای آنکه یک مقیاس مناسب دستتان 
بیاید، شاید بد نباشد بدانید که مقدار بارش استان 
گلســتان در همین بازه زمانی 202میلیمتر بوده 
و تهرانی ها نیز 165میلیمتر بارندگی داشــته اند.

در اوایل بهمن  مــاه و قبــل از بارندگی های هفته 
گذشــته، ســایت »خور نیوز« که ســایت خبری 
استان خوزستان اســت در گزارشــی نوشته بود: 
»بارندگی های اول بهمــن، موثرترین بارش پس از 
بارش های سنگین 25آذر ماه که سبب آبگرفتگی 
بخش هایی از شــهرهای کارون، اهواز، خرمشهر و 
آبادان شد. گزارش شــده تا حدود زیادی نیاز آبی 

بیــش از 800هزار هکتار از زمین های کشــاورزی 
خوزستان را تامین و آنان را از آبیاری دستی بی نیاز 
کرد. در این میان خوشحالی و سرور کشاورزان دیم 
کارخوزستان که در ســال زراعی جاری 162هزار 
هکتار را زیرکشت برده اند بیشتر بود.براساس اعلام 
سازمان کشاورزی خوزستان، در سال زراعی هیچ 
کدام از محصولات کشــاورزی خوزستان به علت 
دریافت مناســب نزولات جوی، با تنش آبی روبه رو 
نبوده اند و نیــاز به آبیاری محصولات کشــاورزی 
به خصوص گندم،کلزا و چغندرقند احســاس نشد. 
بر اساس گزارش هواشناســی خوزستان میانگین 
میزان بارندگی ها در خوزستان در سال آبی جاری 
12.5درصد بیشــتر از سال آبی گذشــته و حدود  

25درصد بیشتر از میانگین درازمدت بوده است.«
برداشت500هزارتنبرنجسفید

آبــان و آذر امســال بود کــه خبر آمد در اســتان 
خوزستان حدود 900 هزار تن شلتوک و 500هزار 
تن برنج سفید برداشت شــده است. در همان زمان 
رئیس ســازمان جهاد کشــاورزی خوزستان گفته 
بود: »با توجه به سطح کشت شده در سال گذشته 
برنامه ریزی کشت برای سال جاری 67هزار هکتار 
بود که با توجه به شرایط خوب بارندگی ها در استان، 
درخواست و رغبت کشــاورزان و همکاری سازمان 
آب و برق خوزستان این ســطح به 206هزار هکتار 
افزایش یافت که این میزان نسبت به سال گذشته 
3 و 3 دهم رشــد را نشــان می دهد. از نظر مقایسه 
تولید نسبت به سال گذشته برآورد می شود از کل 
206 هزار هکتار سطح زیر کشت شلتوک در استان 
900هزار تن شــلتوک و 500هزار تن برنج سفید 
برداشت شــود و این در حالی است که کل شلتوک 
تولید شده در سال گذشته 264 هزار تن بوده و این 
برای اولین بار است که کشت شــلتوک در استان 
این رکورد چشمگیر را از آن خود کرده است. فعلا 
محدودیتی جهت صادرات برنج استان به کشورهای 
دیگر اعمال نشــده و با تمام استان های کشور نیز 
جهت معرفی تجــار و بنکداران بــرای خرید برنج 
استان خوزستان مکاتبه شــده است و مجوز خرید 
تضمینی شلتوک توسط ســازمان صنعت، معدن 
و تجارت در سطح اســتانی و ملی در حال پیگیری 
اســت تا برای اولین بار بتوانیم صادرات شلتوک و 
خرید تضمینی برنج ســفید را در کنار هم به انجام 
برســانیم.« در همین رابطه محمدرضا ســارولر، 
رئیس ارتباط با رسانه های وزارت جهاد کشاورزی 
به هفت صبح می گوید: »اســتان خوزســتان سال 
زراعی گذشته از نظر بارندگی اوضاع خوبی داشت 
و همین موضوع سبب شد تا در کنار استان گیلان 
و مازندران، به این استان نیز اجازه کاشت برنج داده 
شود. همانطور که می دانید به دلیل حجم بالای آب 
مصرفی برای کاشــت برنج، معمولا به جز اســتان 
مازندران و گیلان، به اســتان دیگری اجازه کاشت 

این محصول داده نمی شــود. سال گذشــته اما به 
دلیل بارندگی های مناســب، به استان خوزستان 
اجازه کاشت برنج داده شــد و در آبان و آذر امسال 
نیز برداشــت محصول صورت گرفــت. نکته قابل 
توجه اینکه، درآمد حاصل از کاشــت و فروش این 
برنج برای کشاورزان خوزســتانی برابر بود با هزینه 
10ســاله ای که دولت برای به روزرسانی سیستم 
آبرسانی کشاورزی استان خوزستان انجام داده بود. 
دولت و جهاد کشاورزی طبق یک برنامه بلندمدت، 
در حال تجهیز سیســتم آبرسانی کشاورزی استان 
خوزستان هستند که کشاورزان با کمترین هدر رفت 
آب، بیشترین بازدهی را داشته باشند. خوشبختانه 
امسال با برداشت 500هزار تن برنج سفید، هزینه 
10ســاله این طرح پوشش داده شــد.« این مقام 
مســئول درباره کاشت برنج امســال در خوزستان 
می گوید: »با توجه به اینکه برداشت قبلی به تازگی 
تمام شده، عملیات کاشت برای سال آینده آغاز شده 
اســت. امیدواریم با بارندگی هایی که تا این لحظه 

داشتیم، این آمار حداقل پا برجا بماند.«
آمادهباشبرایصادراتگندم

اوضاع برای گندم خوشایندتر است. از سال 1392 
برنامه ریزی ها برای افزایش تولید گندم آغاز شد و از 
تولید 9 میلیون و 304 هزار تن در آن سال، به تولید 
13میلیون و 300هزار تن در ســال 1397 رسید و 
گفته می شود در ســال 1398 نیز به 13 میلیون و 
900 هزار تن برسد. برای سال آینده نیز پیش بینی 
شده با توجه به بارش های استان خوزستان؛ میزان 
تولید گندم در کشور به 14.5میلیون تا 15 میلیون 
تن برسد. در همین رابطه رئیس ارتباط با رسانه های 
وزارت جهاد کشــاورزی به هفت صبــح می گوید: 
»فصل برداشت گندم از فروردین ماه آغاز می شود 
و پیش بینی می شود در سال آینده برداشت گندم، 
حداقل افزایش 500 هزار تنی داشــته باشد. فعلا 
پیش بینی ها حاکی از اوضاع خوب برای این محصول 
کشاورزی است و امیدواریم در ماه های آینده اتفاق 
غیرمترقبــه ای در زمینه آب و هــوا و بارش ها رخ 
ندهد که پیش بینی ها را تغییر دهد.« کارشناســان 
کشاورزی می گویند با توجه به اینکه نیاز کل کشور 
به گندم معمولا در حدود 14 میلیون تن در ســال 
اســت، احتمالا باید با پیش بینی های فوق منتظر 

صادرات گندم در سال آینده باشیم.
پیشبینیفائوازافزایشتولیدغلات

سازمان جهانی خواربار و کشاورزی )فائو( در یکی 
از گزارش هــای خود با عنوان »چشــم انداز غذایی 
جهان« ، تولید غــلات ایران در ســال جاری را 5/ 
19میلیون تن پیش بینی کرد. این نهاد بین المللی 
با وجود خسارات ســیل در ابتدای سال پیش بینی 
کرده تولید غلات ایران در سال جاری نسبت به سال 
قبل افزایش یابد. در سال قبل، تولید غلات ایران 1/ 

19میلیون تن اعلام شده بود.

کولاکبرنجوگندمخوزستان
بارندگی های گسترده جنوب کشور سبب شده تا امیدها برای رکوردزنی تولید برنج و گندم افزایش یابد

یک تحلیلگر اقتصادی به تشریح چشم انداز اقتصاد ایران در سال 99 پرداخت و گفت: »مردم 
به معجزه مسکن و بورس اعتقاد پیدا کرده اند و اگر این اعتقاد را از دست دهند حجم نقدینگی 
به بازار ارز روانه خواهد شد.« در ادامه بخش هایی از اظهارات حسین عبده تبریزی در همایش 

تامین مالی را به نقل از خبرگزاری ایسنا می خوانید. 
 قبلا زمانی که می خواستیم از اقتصاد ایران پیش بینی داشته باشیم به اقتصاددانان مراجعه 
می کردیم و آنها براســاس مدل های وضعیت آینده اقتصاد را پیش بینی می کردند اما در حال 
حاضر به دلایل سیاسی و تحریم ها مدل ها کمتر جواب می دهد و بیشتر باید سناریوسازی کرد. 
شرایط سیاست خارجی و داخلی عرصه سیاستگذاری اقتصاد را تعیین می کنند، پیش بینی 
می شود دوره تحریم ها از دوره های قبل طولانی تر شود. وضع منطقه هم روشن نیست اما از آنجا 

که اهمیت نفت کمتر از گذشته خواهد شد منطقه ما با ضعف مالی مواجه می شود.
  دولت در دو سال باقی مانده خود اصلاحات اقتصادی نخواهد کرد، زمانی که دولت ها درآمد 
نفتی دارند دلیلی برای اصلاحات اقتصادی نمی بیننــد و زمانی که درآمد نفتی ندارند زمینه 
برای این اصلاحات موجود نیست برای مثال اصلاح قیمت برق و گازوئیل بعد از اتفاقات آبان 

ماه امکان ناپذیر شد.
 اگر قرار باشد کسری بودجه از بانک مرکزی گرفته شود نرخ تورم تشدید خواهد شد. مشکل 
نقدیندگی و ضرورت تامین مالی ســرجای خود است، نقدیندگی امســال مساوی با میزان 

نقدینگی با مانده دولت قبل است.
  توجه به میزان فروش نفت نرخ رشد حدود صفر یا فاصله کمی از صفر خواهد بود. همچنین 

شرایط رکود تورمی ادامه خواهد یافت و به نظر می رسد این دوره طولانی تر هم شود.
  میزان تورم نقطه به نقطه کاهشی بوده و نرخ تورم در سال آینده چنانچه اتفاقات خاص تری 
نیفتد می تواند از امسال پایین تر باشد. میزان تورم سالانه امسال 40درصد بود که می توان آن 

را به 25درصد رساند. البته اگر بودجه را از محلی مثل اوراق که دولت می فروشد تامین کنیم.
  بخش خصوصی در سال 1399 با سختی های بیشتری مواجه خواهند شد. فشار مالیاتی روی 
این بخش بیشتر می شود. در لایحه ای که توسط وزارت اقتصاد در حال بررسی است مالیات های 
جدیدی خواهیم داشت  و چنانچه کدولت در سال 1399 حوزه جدیدی برای مالیات پیدا کند به 

سراغ آن خواهد رفت. امسال مالیات بر ماشین های گرانقیمت آغاز شده است.
 احتمالا فشار روی صادرکنندگان برای اینکه ارز را زودتر تحویل دولت بدهند بیشتر خواهد 
شد. همچنین پیش بینی می شود امکانات منابع مالی کمتری در اختیار کسب و کار باشد. دولت 
حدود 100هزار میلیارد تومان از بازار پول و سرمایه پول می خواهد و در این شرایط پول کمتری 
در اختیار بخش خصوصی قرار می گیرد. با افزایش وام گیری دولت اعتبارات بخش خصوصی 
به شدت تحت تاثیر قرار می گیرد که از سال 1398 هم اوراق بخش خصوصی کمتر بوده و از 
15هزار میلیارد تومان به 5000میلیارد تومان رسیده است.پیش بینی می کنم در سال آینده 

حتی کنترل روی مبادی ورودی و خروجی هم بیشتر شود.
 پیش بینی نمی کردم قیمت مسکن در عرض دو سال 170درصد افزایش پیدا کند و با دلار 
رقابت کنند. زمانی که قیمت زمین دو برابر می شود یا شاخص بورس پنج برابر می شود هیچ 
اشتغالی ایجاد نخواهد شد. مردم به معجزه قیمت زمین و شاخص بورس معتقد شده اند و اگر با 
این خطر رو به رو شویم که مردم به این باور برسند معجزه رخ نخواهد داد این میزان نقدیندگی 
به کجا خواهد رفت؟ نخستین مقصد ارز است و همه برنامه های دولت برای کنترل بازار ارز به 

هم می خورد.
 منافع بلندمدت ما در بازار سرمایه این است که نرخ بازده کمتر باشد اما زمانی که مردم به پنج 
درصد افزایش در ماه عادت می کنند تامین مالی بسیار مشکل خواهد بود. من تعجب می کنم 
دولت در این دو سال دارایی نفروخت اگر بفروشد شاخص به این شکل بالا نمی رود. 30میلیارد 
دلار پروژه روی میز داریم که به گفته وزیر اقتصاد 20 درصد سود ارزی دارد. چرا نقدیندگی را 

به آن سمت هدایت نکنیم؟
 بالاترین نسبت قیمت به اجاره در حوزه مسکن در 30سال اخیر را داریم، یعنی اگر یک نفر 
بخواهد از محل اجاره قیمت را پیدا کند 30ســال طول می کشد تقاضای مصرفی برای متری 

30میلیون تومان در حوزه مسکن نداریم و تقاضا کلا سفته بازی است. 

پیش بینی عبده تبریزی
 از بازار ارز، مسکن و بورس
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اعلام شماره تلفن ضروری برای مسافران هواپیمایی
 سازمان هواشناسی کشور در اطلاعیه ای از مسافران خواست با 

توجه به بارش برف و باران پیش از عزیمت به فرودگاه با شماره 
۱۹۹ تماس بگیرند تا از تاخیر یا لغو احتمالی پروازها آگاه شوند. 

از امروز ۲۷بهمن فعالیت سامانه بارشی آغاز می شود و شاهد 
بارش برف و باران در استان های آذربایجان غربی، آذربایجان 
شرقی، اردبیل، زنجان، کردستان، کرمانشاه، گیلان و مازندران 

خواهیم بود. روز دوشنبه این سامانه بارشی در آذربایجان غربی، 
آذربایجان شرقی، اردبیل، زنجان، کردستان، لرستان، کرمانشاه، 

چهارمحال و بختیاری، اصفهان، خراسان شمالی، تهران، قزوین، 
البرز، گیلان، مازندران، گلستان و خوزستان اثر می گذارد.

تعداد متقاضیان تایید صلاحیت شده مسکن ملی
 مدیرعامل شرکت عمران شهرهای جدید، از تایید صلاحیت 

۴۵هزار متقاضی طرح اقدام ملی تولید و عرضه مسکن 
در شهرهای جدید کشور خبر می دهد. به گفته حبیب الله 

طاهرخانی افرادی که صلاحیت آنها تایید شده در حال تکمیل 
پرونده خود هستند اما از الان بدانند هر شیوه قیمت گذاری 

باید در شورای مسکن استان مصوب شود؛ به این معنا که ارقام 
اعلامی، ارقام اولیه است و با توجه به شرایط ساخت، موقعیت 
شهرها و هزینه های آماده سازی زیرساخت، قیمت ها متفاوت 
خواهد بود و مانند مسکن مهر یک عدد مشخص ندارد تا در 

نهایت، قیمت را شورای مسکن هر استان مصوب کند.

ســهميه بندي ســوخت از هفته آخر آبان شروع شده و 
تا چندروز دیگر پنجمين ســهميه 60ليتري در کارت 
سوخت خودروهاي سواري شارژ مي شود. براي خيلي ها 
همين 60ليتر بنزین هزار و 500توماني که هر ماه واریز 
شده کفاف امورات روزمره را نمي دهد، چه برسد به اینکه 
آن را براي ســفرهاي نوروزي ذخيره کرده باشند. براي 
همين از مدتي قبل حرف و حدیث هایي درباره اختصاص 
سهميه سفر نوروزي مطرح شــد که دولت تا دیروز با آن 
مخالفت کرده بود اما حالا بيژن نامدار زنگنه، وزیر نفت 
براي اولين بار گفته پيشنهادي درباره اختصاص سهميه 
بنزین نوروزي براي خــودرو را به هيــات دولت برده و 
منتظر اســت تا در مورد آن تصميم گيري شود. این خبر 
حاصل پافشــاري خبرنگاراني است که دیروز در حاشيه 
همایش توســعه نظام مالي در صنعت نفت، وزیر نفت را 
گير انداختند و سوال مهم شــان را براي بار چندم تکرار 
کردند. زنگنه هم این بار کوتاه آمد و خبر داد که موضوع 
ســهميه نوروزي بنزین را در دولت مطرح کرده است. او 
گفته منتظریم براي تخصيص سهميه بنزین نوروزي به 
ما اطلاع دهند. اما این موضوع را در دولت مطرح کردم، 
رئيس جمهوري دســتور دادند که پيشــنهادات در این 

زمينه مطرح شود.
زنگنه درباره اینکه شنيده مي شــود برخي ارکان دولت 
با این پيشنهاد مخالف هستند، مي گوید دليل مخالفت 
این افراد این است که منابع یارانه ها کاهش پيدا مي کند؛ 
چون منابع حاصل از افزایش قيمت بنزین تماماً با دستور 

رئيس جمهوري و تصویب ســران نظام به خانواده هاي 
کم بضاعت اختصــاص پيــدا مي کند و اگر قرار باشــد 
100ليتر سهميه بنزین به 18ميليون خودروي سواري 
که در کشــور وجود دارد، تخصيص پيدا کند یعني باید 
یک ميليارد و 800ميليون ليتر بنزین به خودروها سهميه 
نوروزي داده شود که اگر این رقم را در هزار و 500تومان 
ضرب کنيم، نزدیک سه هزار ميليارد تومان از منابع براي 

تخصيص به افراد مشمول کم مي شود.
از طرف دیگر باید خواســته نه چندان غيرمنطقي مردم 
را هم در نظر گرفت. براي همين دولت مي تواند به جاي 
واریز 100ليتر بنزین، سهميه سوخت ماه فروردین را از 
40ليتر افزایش دهد تا حساب و کتاب هایش منطقي تر 
به نظر برســد. در این صورت مردم هــم باید مراقب یک 
نکته مهم باشند؛ آنها از آبان ماه ماهانه فقط 60ليتر بنزین 
در اختيار داشــته اند که در بســياري موارد کفاف تردد 
ماهانه شان را نداده اما اگر فرض را بر این بگذاریم که در 
پایان پنجمين ماه یعني اســفند آنها کل سهميه شان را 
حفظ کرده باشند و تا الان ماشين را تکان نداده باشند، 
حالا 300ليتر بنزین دارنــد. در صورت موافقت دولت با 
اختصاص 100ليتر سهميه بنزین نوروزي، ميزان سهميه 
ذخيره شده در کارت سوخت این افراد از سقف مجاز قابل 
انتظار فراتر مي رود. بر اساس قانون، صاحب کارت سوخت 
مي تواند تنهــا 360ليتر بنزین را ذخيــره کند. پس اگر 
دولت در نهایت تصميم گرفت آخر سال 100ليتر سهميه 

بنزین نوروزي واریز کند، مراقب این مسئله باشيد.

   اقتصاد خانواده

مصائب 100لیتر سهمیه بنزین نوروزی

شاخص بورس رشد کرد 
 شاخص کل بورس در پایان معاملات روز شنبه ۲6بهمن، با 

افزایش دو هزار و ۹08واحد به ارتفاع ۴6۱هزار و ۹88واحدی 
رسید که این رکورد حداقل در یک سال گذشته سابقه نداشته 

است. دیروز معامله گران بورس بیش از 6.۲میلیارد سهام حق تقدم 
و اوراق مالی را در قالب ۷۱3هزار نوبت معامله دست به دست 
کردند تا ارزش روز بازار بورس به بیش از هزار و 6۷۹تریلیون 

تومان برسد. نمادهای صندوق سرمایه گذاری امید، پالایش نفت 
اصفهان، هلدینگ تاپیکو و فولاد خراسان در تقویت شاخص بورس 
بیشترین اثر را داشتند و نمادهای گروه مپنا،  مخابرات ایران و بانک 

ملت بیشترین اثر کاهشی را بر عملکرد شاخص داشتند.
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هزا 290845 فهرست کالاهای عرضه شده در نمایشگاه های بهاره 2
 فهرست کالاها و خدماتی که در نمایشگاه های فروش بهاره و 

فروش های فوق العاده عرضه می شوند، اعلام شد. بر اساس تصمیم 
ستاد تنظیم بازار اقلام اساسی و مواد غذایی مانند برنج، شکر، 

روغن خوراکی، حبوبات، ماکارونی، رب گوجه فرنگی و... در کنار 
اقلام پروتئینی نظیر گوشت قرمز، گوشت مرغ و تخم مرغ در این 

نمایشگاه ها و فروش های ویژه پایان سال عرضه خواهد شد. لبنیات 
مانند شیر، پنیر، کره و ماست، شیرینی و شکلات، آجیل و خشکبار، 

کیف و کفش و پوشاک و مواد شوینده و بهداشتی نیز در این 
نمایشگاه ها عرضه می شود. قرار است تایر خودرو و روغن موتور 

نیز در کنار سایر اقلام در نمایشگاه فروش بهاره عرضه  شود.

منابع صندوق مسکن یکم آب رفت 
 آمارها نشان می دهد منابع صندوق پس انداز 

مسکن یکم در مهر ماه سال گذشته در اوج خود 
به ۹هزار و 30میلیارد تومان رسیده بود اما از آن 

زمان به بعد روند نزولی داشته تا جایی که در 
پایان آذرماه امسال کل منابع صندوق به شش 

هزار و ۹۷0میلیارد تومان کاهش پیدا کرده است. 
آمارها نشان می دهند از مهر ماه ۹۷ تا آذر ماه ۹8 

حجم منابع صندوق دو هزار و 60میلیارد تومان 
کاهش داشته و در یک سال منتهی به آذر ماه ۹8 

هم هزار و 8۹0میلیارد تومان افت کرده است.

   بهترین اپراتور اینترنت در استان آذربایجان شرقی
وضعيت کلی اینترنت بــرای کاربران اســتان آذربایجان 
شرقی با مرکزیت تبریز، خوب ارزیابی شده است. بر اساسا 
اطلاعات سامانه نت سنج پلاس کيفيت اینترنت در هر پنج 
گروه کاربری تجاری، بازی آنلاین، تماس اینترنتی، دانلود 

حجيم و وبگردی سبز رنگ است.
دانلود حجیم: شاتل، مخابرات، رهام داتک
تماس اینترنتی: شاتل، مخابرات، آسياتک

بازی آنلاین: شاتل، مخابرات، آسياتک
کاربران تجاری: شاتل، مخابرات، آسياتک

   بهترین اپراتور اینترنت در استان آذربایجان غربی
وضعيت کلی اینترنت اســتان آذربایجان غربی با مرکزیت 
اروميه، چندان قابل تعریف نيســت. سامانه نت سنج پلاس 
می گوید کيفيــت در هر پنج گروه کاربــری تجاری، بازی 
آنلاین، تماس اینترنتی، دانلود حجيم و وبگردی در وضعيت 

متوسط قرار دارد و زردرنگ است. 
دانلود حجیم: شاتل، پيشگامان، آسياتک

تماس اینترنتی: شاتل، آسياتک، پيشگامان
بازی آنلاین: شاتل، آسياتک، پيشگامان

کاربران تجاری: شاتل، پيشگامان، آسياتک
   بهترین اپراتور اینترنت در استان اردبیل

کيفيت اینترنت اســتان اردبيل در هر پنــج گروه کاربری 
تجاری، بازی آنلایــن، تماس اینترنتــی، دانلود حجيم و 
وبگردی متوسط ارزیابی شــده و در وضعيت زردرنگ قرار 
دارد. بر اساس اطلاعات سامانه نت سنج پلاس، اپراتور شاتل 

عملکرد بهتری نسبت به دیگر اپراتورها دارد.
دانلود حجیم: شاتل، حلما گستر
تماس اینترنتی: شاتل، آسياتک

بازی آنلاین: شاتل، آسياتک
کاربران تجاری: شاتل، حلما گستر

   بهترین اپراتور اینترنت در استان اصفهان
کيفيت اینترنت در اســتان اصفهان چنــدان قابل تعریف 
نيست. اغلب گروه ها در این استان با اینترنت متوسط روبه رو 
هستند و وضعيت برای کاربرانی که اینترنت را برای وبگردی 
می خواهند به مراتب بدتر اســت. کيفيــت اینترنت گروه 

وبگردی در این استان ضعيف ارزیابی شده است.
دانلود حجیم: شاتل، پيشگامان، حلما گستر
تماس اینترنتی: شاتل، آسياتک، پيشگامان

بازی آنلاین: شاتل، آسياتک، پيشگامان
کاربران تجاری: شاتل، پيشگامان، آسياتک

   بهترین اپراتور اینترنت در استان البرز
اینترنت استان البرز برای وبگردی چندان مناسب نيست. 
سامانه نت سنج پلاس می  گوید اینترنت در این استان برای 
کاربران تجاری، بازی و تماس اینترنتی وضعيت خوبی دارد، 
اما شرایط برای دانلود حجيم و وبگردی در وضعيت متوسط 

قرار گرفته است. 
دانلود حجیم: شاتل، لایزر، رهام داتک

تماس اینترنتی: آسياتک، شاتل، مخابرات
بازی آنلاین: شاتل، آسياتک، مخابرات

کاربران تجاری: شاتل، آسياتک، مخابرات
   بهترین اپراتور اینترنت در استان ایلام

سامانه نت سنج پلاس کيفيت اینترنت استان ایلام را در سه 
گروه کاربری تجاری، بازی آنلاین و تماس اینترنتی متوسط 
ارزیابی کرده و وضعيــت در این گروه ها زردرنگ اســت. 
کاربرانی که در اینترنت به دنبال دانلود حجيم یا وبگردی 

هستند، وضعيت بهتری را تجربه می کنند. 
دانلود حجیم: پيشگامان، مخابرات

تماس اینترنتی: آسياتک، پيشگامان
بازی آنلاین: پيشگامان، آسياتک

کاربران تجاری: پيشگامان، آسياتک
   بهترین اپراتور اینترنت در استان بوشهر

کيفيت اینترنت در اســتان بوشــهر به طور کلی »خوب« 
ارزیابی شــده است. ســامانه نت ســنج پلاس اعلام کرده 
وضعيت در هر پنج گروه کاربری تجاری، بازی آنلاین، تماس 
اینترنتی، دانلود حجيم و وبگردی سبزرنگ است. صبانت و 

مخابرات بهترین عملکرد را در این استان دارند.
دانلود حجیم: صبانت، مخابرات

تماس اینترنتی: مخابرات، آسياتک
بازی آنلاین: مخابرات، آسياتک

کاربران تجاری: صبانت، مخابرات
   بهترین اپراتور اینترنت در استان تهران

کيفيت اینترنت به طور کلی در استان تهران از طرف وزارت 
ارتباطات »خوب« ارزیابی شده و وضعيت در همه دسته های 
وبگردی، دانلود حجيم، تماس اینترنــت، بازی و کاربران 

تجاری سبزرنگ است. در این استان اپراتور شاتل بهترین 
اپراتور اینترنت به حساب می آید.

دانلود حجیم: شاتل، پيشگامان، مخابرات، حلما گستر
تماس اینترنتی: آسياتک، شاتل، پيشگامان، مخابرات

بازی آنلاین: شاتل، آسياتک، پيشگامان، مخابرات
کاربران تجاری: شاتل، پيشگامان، مخابرات، آسياتک

   بهترین اپراتور اینترنت در اســتان چهارمحال و 
بختیاری

کيفيت اینترنت اســتان چهارمحال و بختياری با مرکزیت 
شــهرکرد در هر پنج گروه کاربری تجــاری، بازی آنلاین، 
تماس اینترنتی، دانلود حجيم و وبگردی متوســط ارزیابی 
شــده و در وضعيت زردرنگ قرار دارد. بر اساس اطلاعات 
 ســامانه نت ســنج پلاس، اپراتور شــاتل عملکرد بهتری

 نسبت به دیگر اپراتورها از خود نشان می دهد.
دانلود حجیم: شاتل، آسياتک، پيشگامان

تماس اینترنتی: شاتل، آسياتک، پيشگامان
بازی آنلاین: شاتل، آسياتک، پيشگامان

کاربران تجاری: شاتل، آسياتک، پيشگامان
   بهترین اپراتور اینترنت در استان خراسان جنوبی

سامانه نت ســنج پلاس کيفيت اینترنت در استان خراسان 
جنوبی با مرکزیــت بيرجند را در دو گــروه بازی و تماس 
اینترنتی ضعيف ارزیابی کرده است. وضعيت در این دو گروه 
قرمزرنگ و در سه گروه دیگر یعنی کاربری تجاری، دانلود 

حجيم و وبگردی زردرنگ اعلام شده است. 
دانلود حجیم: شاتل، پيشگامان، آسياتک

تماس اینترنتی: آسياتک، شاتل، پيشگامان
بازی آنلاین: شاتل، آسياتک، پيشگامان

کاربران تجاری: شاتل، پيشگامان، آسياتک
   بهترین اپراتور اینترنت در استان خراسان رضوی

وضعيت اینترنت در مشهد و استان خراسان رضوی اسفناک 
است! سامانه نت سنج پلاس کيفيت اینترنت این استان را در 
هر پنج گروه وبگردی، دانلود حجيم، تماس اینترنتی، بازی 
آنلاین و کاربری تجاری ضعيف ارزیابــی کرده و وضعيت 

اینترنت در این استان قرمزرنگ است. 
دانلود حجیم: شاتل، پيشگامان، آسياتک

تماس اینترنتی: شاتل، آسياتک، پيشگامان
بازی آنلاین: شاتل، پيشگامان، آسياتک

کاربران تجاری: شاتل، پيشگامان، آسياتک
   بهترین اپراتور اینترنت در استان خراسان شمالی

کيفيت اینترنت در اســتان خراسان شــمالی به مرکزیت 
بجنورد قابل تعریف نيست. سامانه نت سنج پلاس وضعيت 
اینترنت این استان را زردرنگ و متوســط ارزیابی کرده و 
حتی این وضعيت برای کاربرانی که به دنبال دانلود حجيم 

هستند، قرمز اعلام شده است. 
دانلود حجیم: پيشگامان، آسياتک

تماس اینترنتی: پيشگامان، پارس آنلاین
بازی آنلاین: پيشگامان، پارس آنلاین

کاربران تجاری: پيشگامان، پارس آنلاین
   بهترین اپراتور اینترنت در استان خوزستان

کيفيت اینترنت استان خوزستان در هر پنج گروه کاربری 

تجاری، بازی آنلایــن، تماس اینترنتــی، دانلود حجيم و 
وبگردی متوسط ارزیابی شــده و در وضعيت زردرنگ قرار 
دارد. بر اســاس اطلاعات سامانه نت ســنج پلاس، اپراتور 
شاتل عملکرد بهتری نسبت به دیگر اپراتورها از خود نشان 

داده است.
دانلود حجیم: شاتل، آسياتک، پيشگامان

تماس اینترنتی: شاتل، آسياتک، پارس آنلاین
بازی آنلاین: شاتل، آسياتک، پارس آنلاین

کاربران تجاری: شاتل، آسياتک، پيشگامان
   بهترین اپراتور اینترنت در استان زنجان

اگر ســاکن زنجان هســتيد، بهتر اســت بی خيال تماس 
اینترنتی شوید، چراکه کيفيت اینترنت در این گروه ضعيف 
ارزیابی شــده و در وضعيت قرمز قــرار دارد. دیگر گروه ها 
هم چندان قابل تعریف نيســت. بر اساس اطلاعات سامانه 
نت سنج پلاس وضعيت در چهار گروه دیگر زردرنگ است. 

دانلود حجیم: شاتل، صبانت، پيشگامان
تماس اینترنتی: شاتل، پيشگامان، آسياتک

بازی آنلاین: شاتل، پيشگامان، آسياتک
کاربران تجاری: شاتل، پيشگامان، آسياتک
   بهترین اپراتور اینترنت در استان سمنان

کيفيــت اینترنــت بــرای کاربران اســتان ســمنان در 
گروه های تماس اینترنتی و دانلود حجيم از طرف ســامانه 
نت سنج پلاس »خوب« ارزیابی شده، اما سه گروه دیگر یعنی 
وبگردی، کاربران تجاری و بازی اینترنتی وضعيت اینترنت 

متوسطی دارند.
دانلود حجیم: شاتل، مخابرات

تماس اینترنتی: شاتل، مخابرات
بازی آنلاین: شاتل، آسياتک

کاربران تجاری: شاتل، آسياتک
   بهترین اپراتور اینترنت در اســتان سیســتان و 

بلوچستان
ســامانه نت ســنج پلاس وضعيت اینترنت ثابت در استان 
سيستان و بلوچستان را متوسط ارزیابی کرده و وضعيت در 
هر پنج گروه کاربری تجاری، بازی آنلاین، تماس اینترنتی، 
دانلود حجيم و وبگردی زردرنگ اعلام شده است. دو اپراتور 
پارس آنلاین و آسياتک در این استان شرایط بهتری دارند.

دانلود حجیم: آسياتک، پارس آنلاین
تماس اینترنتی: پارس آنلاین، آسياتک

بازی آنلاین: پارس آنلاین، آسياتک
کاربران تجاری: پارس آنلاین، آسياتک

   بهترین اپراتور اینترنت در استان فارس
کاربرانی که از اینترنت برای دانلود حجيم یا تماس اینترنتی 
استفاده می کنند، در استان فارس با کيفيت خوب روبه رو 
هستند. وضعيت برای سه گروه دیگر یعنی کاربران تجاری، 
بازی آنلاین و وبگردی چندان مناســبت نيست و متوسط 

ارزیابی شده است. 
دانلود حجیم: شاتل، آسياتک، مخابرات

تماس اینترنتی: شاتل، آسياتک، مخابرات
بازی آنلاین: شاتل، آسياتک، پارس آنلاین

کاربران تجاری: شاتل، آسياتک، پارس آنلاین
   بهترین اپراتور اینترنت در استان قزوین

سامانه نت سنج پلاس وضعيت اینترنت در استان قزوین را به 
طور کلی »خوب« ارزیابی کرده و کيفيت اینترنت در هر پنج 
گروه کاربران تجاری، بازی، تماس اینترنتی، دانلود حجيم 
و وبگردی سبزرنگ است. شاتل بهترین عملکرد را در این 

استان از خود نشان داده است.
دانلود حجیم: شاتل، حلما گستر، مخابرات

تماس اینترنتی: شاتل، مخابرات، حلما گستر
بازی آنلاین: شاتل، مخابرات، پيشگامان

کاربران تجاری: شاتل، مخابرات، حلما گستر
   بهترین اپراتور اینترنت در استان قم

سامانه نت سنج پلاس در استان قم اطلاعاتی درباره کيفيت 
کلی اینترنت ارائه نکرده است و صرفا به معرفی اپراتورهای 
برتر در پنج گروه کاربری بسنده کرده است. اطلاعات این 
سامانه نشان می دهد شاتل بهترین عملکرد را در استان قم 

دارد و بعد از آن نوبت به پيشگامان می رسد.
دانلود حجیم: شاتل، حلما گستر، پيشگامان
تماس اینترنتی: شاتل، پيشگامان، آسياتک

بازی آنلاین: شاتل، پيشگامان، آسياتک
کاربران تجاری: شاتل، پيشگامان، حلما گستر
   بهترین اپراتور اینترنت در استان کردستان

کيفيت اینترنت در استان کردستان با مرکزیت سنندج به 
طور کلی در سامانه نت سنج پلاس متوسط ارزیابی شده و 
كيفيت در هر چهار گروه تجــاری، بازی، تماس اینترنتی، 
دانلود حجيم و وبگردی زردرنگ اســت. در این اســتان 

اپراتورهای شاتل و حلما گستر عملکرد بهتری دارند.
دانلود حجیم: شاتل، حلما گستر، پيشگامان
تماس اینترنتی: شاتل، حلما گستر، آسياتک

بازی آنلاین: شاتل، حلما گستر، آسياتک
کاربران تجاری: شاتل، حلما گستر، پيشگامان

   بهترین اپراتور اینترنت در استان کرمان
وضعيت اینترنت استان کرمان عموما در محدوده زردرنگ 
قرار دارد و کيفيت آن در سه گروه کاربری تجاری، بازی و 
تماس اینترنتی متوسط ارزیابی شــده است، اما کاربرانی 
که به دنبال دانلود حجيم یا وبگردی هســتند، با کمترین 

کيفيت به شبکه اینترنت متصل می شوند. 
دانلود حجیم: شاتل، حلما گستر، آسياتک

تماس اینترنتی: شاتل، حلما گستر، آسياتک
بازی آنلاین: شاتل، حلما گستر، آسياتک

کاربران تجاری: شاتل، حلما گستر، آسياتک
   بهترین اپراتور اینترنت در استان کرمانشاه

کيفيت اینترنت استان کرمانشاه در هر پنج گروه کاربری 
تجاری، بازی آنلایــن، تماس اینترنتــی، دانلود حجيم و 
وبگردی متوسط ارزیابی شــده و در وضعيت زردرنگ قرار 
دارد. بر اســاس اطلاعات سامانه نت ســنج پلاس، اپراتور 
شاتل عملکرد بهتری نسبت به دیگر اپراتورها از خود نشان 

می دهد.
دانلود حجیم: شاتل، آسياتک، صبانت

تماس اینترنتی: شاتل، پارس آنلاین، فن آوا
بازی آنلاین: شاتل، پارس آنلاین، آسياتک

کاربران تجاری: شاتل، پارس آنلاین، آسياتک
   بهتریــن اپراتور اینترنت در اســتان کهگیلویه و 

بویراحمد
وضعيت اینترنت در استان کهگيلویه و بویراحمد به مرکزیت 
یاسوج اصلا مناســب نيست. بر اســاس اطلاعات سامانه 
نت ســنج پلاس کيفيت اینترنت در هر پنج گروه کاربری 
تجاری، بازی آنلایــن، تماس اینترنتــی، دانلود حجيم و 

وبگردی ضعيف ارزیابی شده و قرمزرنگ است. 
دانلود حجیم: شاتل، آسياتک

تماس اینترنتی: آسياتک، شاتل
بازی آنلاین: آسياتک، شاتل

کاربران تجاری: شاتل، آسياتک
   بهترین اپراتور اینترنت در استان گلستان

کيفيت اینترنت در اســتان گلســتان با مرکزیت گرگان 
عموما در حالت متوســط قرار دارد و بر اساس اعلام وزارت 
ارتباطات، زردرنگ اســت. کاربرانی که از اینترنت بيشتر 
برای وبگردی اســتفاده می کنند وضعيت بهتری نسبت به 
دیگر گروه ها دارند و کيفيت اینترنــت در این گروه خوب 

ارزیابی شده است.
دانلود حجیم: صبانت، پارس آنلاین

تماس اینترنتی: پارس آنلاین، صبانت
بازی آنلاین: پارس آنلاین، صبانت

کاربران تجاری: پارس آنلاین، صبانت
   بهترین اپراتور اینترنت در استان گیلان

کيفيت اینترنت در اســتان گيلان چندان خوب نيســت. 
سامانه نت سنج پلاس وضعيت اپراتورهای اینترنت استان 
گيلان را در هر پنج گروه وبگــردی، دانلود حجيم، تماس 
اینترنت، بازی و کاربران تجــاری زردرنگ ارزیابی کرده و 
به آنها لقب »متوسط« داده اســت. شاتل بالاترین کيفيت 

اینترنت را در این استان ارائه می کند.
دانلود حجیم: شاتل، پيشگامان، آسياتک

تماس اینترنتی: شاتل، پيشگامان، آسياتک
بازی آنلاین: شاتل، پيشگامان، آسياتک

کاربران تجاری: شاتل، پيشگامان، آسياتک
   بهترین اپراتور اینترنت در استان لرستان

کيفيــت اینترنت ثابت اســتان لرســتان در ســه گروه 
کاربران تجــاری، بازی و تماس اینترنتی از طرف ســامانه 
نت سنج پلاس »خوب« ارزیابی شده است. کاربرانی که از 
اینترنت برای دانلود حجيم یا وبگردی استفاده می کنند، با 

کيفيت پایين تری سر و کار دارند.
دانلود حجیم: شاتل، آسياتک

تماس اینترنتی: مخابرات، شاتل
بازی آنلاین: شاتل، مخابرات

کاربران تجاری: شاتل، مخابرات
   بهترین اپراتور اینترنت در استان مازندران

وضعيت اینترنت در اســتان مازندران عموما متوسط است 
و چندان تعریفی ندارد. کيفيــت اپراتورهای اینترنت برای 

مشتریانی که به دنبال دانلود حجيم هستند ضعيف ارزیابی 
شــده و در وضعيت قرمز قرار دارد. وضعيت اینترنت برای 

دیگر گروه ها متوسط است. 
دانلود حجیم: شاتل، پيشگامان، آسياتک

تماس اینترنتی: شاتل، آسياتک، پيشگامان
بازی آنلاین: شاتل، آسياتک، پيشگامان

کاربران تجاری: شاتل، پيشگامان، آسياتک
   بهترین اپراتور اینترنت در استان مرکزی

کيفيت اینترنت اســتان مرکزی در هر پنج گروه کاربری 
تجاری، بازی آنلایــن، تماس اینترنتــی، دانلود حجيم و 
وبگردی متوسط ارزیابی شــده و در وضعيت زردرنگ قرار 
دارد. بر اساس اطلاعات سامانه نت سنج پلاس، اپراتور شاتل 

کارنامه بهتری در اراک دارد.
دانلود حجیم: شاتل، پيشگامان، آسياتک

تماس اینترنتی: شاتل، پيشگامان، آسياتک
بازی آنلاین: شاتل، پيشگامان، آسياتک

کاربران تجاری: شاتل، پيشگامان، آسياتک
   بهترین اپراتور اینترنت در استان هرمزگان

کيفيت اینترنت اســتان هرمزگان در چهار گروه کاربری 
تجاری، بازی آنلاین، تماس اینترنتی و وبگردی در شرایط 
زردرنگ قرار دارد و متوسط ارزیابی شده است. در این بين 
کاربرانی که دنبال دانلود حجيم هســتند، وضعيت بهتری 
دارند. چراکه کيفيت اینترنت در این گروه »خوب« اعلام 

شده.
دانلود حجیم: مخابرات

تماس اینترنتی: آسياتک
بازی آنلاین: آسياتک

کاربران تجاری: آسياتک
   بهترین اپراتور اینترنت در استان همدان

کيفيت اینترنت بــه طور کلی در اســتان همدان از طرف 
وزارت ارتباطات »خوب« ارزیابی شــده و وضعيت در همه 
دسته های وبگردی، دانلود حجيم، تماس اینترنت، بازی و 
کاربران تجاری سبزرنگ است. در این استان اپراتور شاتل 

بهترین عملکرد را دارد.
دانلود حجیم: شاتل، پيشگامان، مخابرات

تماس اینترنتی: شاتل، پيشگامان، مخابرات
بازی آنلاین: شاتل، پيشگامان، مخابرات

کاربران تجاری: شاتل، پيشگامان، مخابرات
   بهترین اپراتور اینترنت در استان یزد

کيفيت اینترنت اســتان یــزد در هر پنج گــروه کاربری 
تجاری، بازی آنلایــن، تماس اینترنتــی، دانلود حجيم و 
وبگردی متوسط ارزیابی شده و در وضعيت زردرنگ قرار 
دارد. بر اســاس اطلاعات سامانه نت ســنج پلاس، اپراتور 
 شــاتل عملکرد بهتری نســبت به دیگر اپراتورها از خود

 نشان می دهد.
دانلود حجیم: شاتل، آسياتک، پيشگامان

تماس اینترنتی: پارس آنلاین، آسياتک، شاتل
بازی آنلاین: پارس آنلاین، آسياتک، شاتل

کاربران تجاری: شاتل، آسياتک، پيشگامان

بهترین اپراتور 
اینترنت خود   را  

بشناس
 بررسی کیفیت خدمات 

11 ارائه دهنده اینترنت ثابت 
در استان های مختلف کشور
احمدرضا نجفي |   دست اپراتورهای اینترنتی برای کاربران 
رو شده و حالا هر کسی می تواند وضعیت کیفیت اینترنت 
برای هر کدام از اپراتورها را در اســتان محل زندگی خود 
بررسی کند. وزارت ارتباطات، اطلاعات مربوط به کیفیت 
اینترنت را در سامانه نت سنج پلاس که به تازگی راه اندازی 
شده ارائه کرده اســت. علاوه بر رتبه بندی اپراتورهای 
اینترنت در هر استان بر اساس چهار گروه کاربری تجاری، 
بازی آنلاین، تماس اینترنتی و دانلود حجیم، امکان تست 
سرعت اینترنت داخلی و بین المللی در این سامانه فراهم 
شده است. همچنین شما با انتخاب منطقه محل زندگی تان 
می توانید نتیجه تست سرعت را برای کاربران اینترنت که 
در نزدیکی شما زندگی می کنند مشاهده کنید تا ببینید 
ســرعت اینترنت در منطقه مورد نظرتــان عموما چقدر 
است. در این گزارش ضمن بررسی رتبه بندی اپراتورهای 
اینترنت ثابت در استان های مختلف، وضعیت کلی کیفیت 
اینترنت در هر استان را آورده ایم که شامل 11 اپراتور شاتل، 
پیشگامان، مخابرات، آسیاتک، حلما گستر، صبانت، لایزر، 
پارس آنلاین، رهام تک، فن آوا و های وب می شود. طبیعتا 
صرفا کیفیت اینترنت نمی تواند معیار خوبی برای انتخاب 
بهترین اپراتور باشــد، چراکه در انتخابتان باید قیمت و 
تعرفه بســته های اینترنت هر کدام از اپراتورها را هم در 
نظر بگیرید. شاید با این کار نتیجه تغییرات زیادی داشته 
باشــد. این گزارش بر مبنای اطلاعات ارائه شده توسط 
سامانه نت سنج پلاس نوشته شده و ممکن است با تجربه 
کاربری شما مغایر باشد؛ پس بهتر است زیاد از خواندن آن 

عصبانی نشوید!

  بازارگردي  

تماشای تلویزیون روی صفحات منحنی
مقایسه تلویزیون های موجود در بازار که صفحه نمایش خمیده دارند

گروه بازار |     نسل جدید تلویزیون ها در بازار لوازم خانگی به صفحات خمیده مجهز است و بیشتر به درد آنهایي می خورد که تنها تلویزیون نگاه 
می کنند. این تلویزیون ها تصویر را برای کســانی که دقیقا روبه روی تلویزیون نشسته اند متمرکز می کنند و برای همین گزینه چندان مناسبی 

برای محیط های باز و سالن های اجتماعات نیستند.

49N6950 ۱   سامسونگ، مدل

تلویزیون خميده  مدل 49N6950 محصولی از شرکت سامسونگ 
اســت. صفحه نمایش خميده 49اینچی این تلویزیــون، تصاویر را با 
کيفيت Full HD پخش می کند. اسپيکرها درمجموع قادر به توليد 
 Dolby 20وات صدا هستند. پشتيبانی این تلویزیون از فرمت های
Digital و DTS باعث می شود که بتوانيد فيلم ها یا فایل های دیگری 
را که به این سيستم های صوتی مجهز شده اند، در این تلویزیون اجرا 
کنيد. پایه  49N6950 به  صورت متفاوتی طراحی شده است و در 
قســمت مرکزی بدنه قرار دارد. 49N6950 تلویزیونی هوشمند 
اســت که به  لطف سيســتم عامل Smart Hub، امکانات بســيار 
متنوعی را بــرای کاربرانش فراهم می کند. جســت وجو در اینترنت، 
دانلود و نصب اپليکيشن های فروشگاه سامســونگ با این تلویزیون 
 امکان پذیر است. علاوه بر این، کاربران می توانند به واسطه  قابليت های

 DLNA و Mirroring، تصویر درحال پخش از تلویزیون را با موبایل 
یا بقيه دستگاه های دیجيتالی به  اشــتراک بگذارند. برای افرادی که 
سيستم صوتی خانگی دارند، خروجی اپتيکال در نظر گرفته شده است 

تا بتوانند از صدایی واضح تر بهره مند شوند. 
قیمت: هشت میلیون و 400هزار تومان

49P3CF یکی از تلویزیون های خميده شرکت تی سی ال است که 
با ابعاد 49اینچی به بازار عرضه شده و برای محيط های نسبتا کوچک 
و متوسط مناسب است. می توانيد این تلویزیون را به وسيله  پایه  آن، 
روی ميز تلویزیون قرار داده یا برای استفاده  بيشتر از محيط اتاق، به 

دیوار متصل کنيد. 
در مورد مشــخصات این مدل بایــد گفت که کيفيــت تصویر این 
مدل Full HD است و در صفحه ای خميده نمایش داده می شود؛ 
به علاوه این مدل می تواند کيفيت تصویــر را ارتقا داده و خيالتان را 
بابت فيلم ها و برنامه های قدیمی تر آرشيوتان راحت کند. رزولوشن 
1080 × 1920 پيکســلی این تلویزیون با ابعاد آن متناسب بوده و 
تصویری مناسب را به نمایش می گذارد. گفتنی است توان خروجی 
بلندگوهای این تلویزیون جمعا به 16وات می رســد. اگر این مقدار 
صدا شــما را راضی نمی کند، می توانيد با اتصال دو بلندگو از طریق 
سيستم صوتی دوکاناله  این مدل، به ميزان دلخواه قدرت صدای آن 

را تقویت کنيد.
قیمت: پنج میلیون و 800هزار تومان

49P3CF ۲     تی سی ال، مدل
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سه میلیون و 800هزار

چهار میلیون و 600هزار

چهار میلیون

هفت میلیون و 700هزار

11میلیون و 300هزار

هشت میلیون و 700هزار

15میلیون و 800هزار

چهار میلیون و 300هزار

پنج میلیون

پنج میلیون

قیمت انواع یخچال فریزر بالا پایین

امرسان

امرسان

سیلور

هیمالیا

دوو

اسنوا

سامسونگ

الکترواستیل

الکترواستیل

اکسنت

BFN20D

BFN22D

SRF-105

امگا

D2BF-0028GW
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قیمت انواع پاوربانک با ظرفیت 10هزار میلی آمپر

شیائومی

پاور اد

ای دیتا

ژیپین

وگر

هوآوی

الدینیو

انرجایزر

کلومن

سامسونگ

PLM09ZM

MP-3418

PT100

PX102

VP-1056

Honor AP08L

PR1009

UE10022

KP-135

EB-U1200

200هزار

180هزار

180هزار

210هزار

180هزار

140هزار

140هزار

180هزار

170هزار

300هزار

1

2

3

4

5

6

7

8

9

10

فروش 14هزار و 130

15هزار و 305

18هزار و 435

سه هزار و 845

دو هزار و 335

پنج میلیون و 200هزار

پنج میلیون و 150هزار

دو میلیون و 740هزار

یک میلیون و 690هزار

530هزار و 500

جدول قیمت طلا و ارز

دلار

یورو

پوند

درهم امارات

لیر ترکیه

تمام سکه جدید

تمام سکه قدیم

نیم سکه

ربع سکه

گرم طلای 18 عیار

خرید 14هزار و 30

15هزار و 155

18هزار و 235

سه هزار و 825

دو هزار و 315

پنج میلیون و 100هزار

پنج میلیون و 50هزار

دو میلیون و 640هزار

یک میلیون و 590هزار

---

  بانک

شش راه حل فوری برای موقعیت های اورژانسی
این گزارش کمک می کند مثل یک حرفه ای با مشکلات ناخواسته در زمان عملیات  بانکی روبرو شوید

گروه بازار| هــر چقدر به روزهاي آخر ســال نزدیك 
مي شــویم، بر حجم ترافيك خيابا ن ها اضافه مي شود. 
به همان اندازه صف هاي شــلوغ مقابــل عابربانك ها و 
نوبت هاي طولاني وقت زیادي از شــما مي گيرد. یكي 
از مهمترین دردســرهایي كه این روزهــا با آن روبه رو 
مي شــویم، رمز دوم یکبارمصرف اســت اما شاید مثل 
قدیم ها هنــوز كارت تان را گم كنيد و در ســاعات غير 
اداري و تعطيلي بانك ها نگران خالي شــدن حسابتان 
شوید. اگر وجه از حسابتان كسر شده اما دستگاه پولي 
پرداخت نكنــد، چه مي شــود؟ در 25روز آینده وقتی 
بانک ها شــلوغ باشــند، احتمالا کارمندان هم کمتر 

حوصله پاسخگویی به سوالات شما را دارند اما یادتان 
باشــد هفت صبح راه حل تمام مشکلات شــما را الان 

داده است.
   رمز یکبارمصرف را اشتباه زدم، کارتم قفل شد

»رمز یکبارمصرف خودش خوبه، دور و بری هاش بدن!« 
لطفا مدام این نکته را به  خودتان یادآوری کنيد. بدانيد 
رمز دوم یکبارمصرف می تواند از موجودی حساب های 
بانکی شما برابر دزدها محافظت کند اما اگر خودتان آن 
را اشتباه وارد کنيد یا پيامک ارسالی بانک طوری باشد 
که زمان انقضای رمز گذشته باشد، با سه بار وارد کردن 
اشتباهی رمز، به  شــکل خودکار کارت مسدود می شود 

و برای آزاد کردن آن راهی ندارید جز اینکه حضوری به 
شعبه بانک بروید. 

   عابربانكم گم شده؛ چكار كنم؟
به نزدیك ترین شــعبه بانكي كه از آن كارت عابربانك 
خود را گرفته اید سر بزنيد و مشــكل را بگویيد. از آنها 
درخواست كنيد كارت تان را باطل كنند و به شما كارت 
جدید بدهند. این كار براي این است كه یابندگان كارت  
بانكي شما نتوانند با ترفندهاي مختلف از حسابتان پول 

برداشت كنند. 
   گم شدن وجه در انتقال به حساب دیگران 

موضوع را به بانك اطلاع دهيد. آنجا اطلاعات حســاب 

شما و حسابي كه به آن پول ریخته اید، بررسي مي شود 
و در صورتي كه مشكلي رخ داده باشد، مشكل را برطرف 

مي كنند و پول را به حساب شما برمي گردانند.
   پول گمشده در عابربانك ها 

یك رسيد از صورتحســاب تان بگيرید و 24ساعت صبر 
كنيد. اگر پول به حســاب شــما بازگشــت كه مشكل 
حل شده اســت اما اگر این اتفاق نيفتاد به بانك موضوع 
را گــزارش دهيــد و صورتحســاب را برایشــان ببرد. 
آنجا چند فرم به شــما مي دهند تا پر كنيــد و بانك از 
طریــق آن فرم ها مكاتبــات لازم را بــا مراجع مربوط 
 انجام مي دهد تا تكليف پول گمشــده شما را مشخص 

كنند.
   عابربانك كارتم را ضبط كرده 

در اولين ســاعت کاری به شــعبه همان بانك بروید و 
مشكل را بگویيد؛ آنها یک مامور می فرستند تا کارت را 

از داخل دستگاه بيرون بکشد. قطعا آنها از شما مدارك 
شناســایي  معتبر می خواهند و بعــد کارت را تحویل 

می دهند.
   استفاده از اینترنت بانک براي کارهای ساده

بدون شك در روزهاي شلوغ و پرهرج و مرج، بسياري از 
شما تمایل ندارید براي كارهاي ساده بانكي وقت بگذارید 
و راهي خيابان ها شــوید و بدتر از همــه در صف هاي 
طولاني عابربانك ها بایســتيد اما چه مي شــود كرد؟ 
ناچارید یك ســري قبض  بپردازید، براي شارژ اینترنت 
پول به حساب خدمات دهنده تان بریزید، براي دیگران 
پول واریز كنيد یا منتظرید پولي به حسابتان ریخته شود 
و دائم نمي توانيد در صف عابربانك بایستيد و موجودي 
حســاب بگيرید. غير از این، یك ســري خریدهاي ریز 
و درشــت دارید كه براي خریدن هر قلم از ليســت تان 
باید در این ترافيك از این خيابان به آن خيابان و از این 

منطقه به آن منطقه بروید. چرا باید این همه دردســر 
براي خودتان درســت كنيد؟ راه هاي ساده تري وجود 
دارد كه مي توانيد تعداد زیادي از كارهایتان را در خانه 
انجام دهيد و حداقل زمان ممكن را صرف كنيد. وجود 
یك اینترنت خانگي مي تواند بسياري از مشكلات شما 
را با حداقل وقت ممكن حل كند. مي توانيد این كارها را 
از خانه و با مراجعه به سایت اینترنتي بانك موردنظرتان 
انجام دهيد. علاوه بر این مي توانيد بســياري از اجناس 
مورد نظرتان را از فروشگاه هاي اینترنتي معتبر خریداري 
كنيد. كافي است رمز دوم پویاي كارت تان را فعال كنيد 
و بخش اعظمي  از ســبد خریدتان را در فروشگاه هاي 
اینترنتي پر كنيد. این شــركت ها بعــد از انجام فرآیند 
خرید و پرداخت اینترنتي مبلغ آن، كالاي مورد نظرتان 
را حداكثر تا 48ساعت بعد و از طریق پيك به دست تان 

مي رسانند. 



دنيایخودرو
 روزنامه صبح ایران  سال نهم  شماره 2594  یکشنبه  27 بهمن  1398

آقای بیوک استثنایی
اینجا یک نسخه کمیاب و بسیار سالم از سدان 

کوپه الکترا داریم که در نسخه هاردتاپ وارد 
کشور شده و به رغم تولید در سال 1975 واقعا 

کیفیت و دوام خوبی از خود نشان داده است
هفت صبح| 45 سالش تازه تمام شده و تازه دارد به سمت پیری 
و شاید مرگ می رود ولی هنوز هم با آن هیبت مهیب و عضلات 
جوان و شانه های ستبر جانشینی ندارد. در روزهایی که مرسدس 
با کانسپت می باخ 6 ویژن یاد و خاطره خودروهای کوپه کشیده 
را که بیش از 5.5 متر طول دارند زنده کرده، دیدن محصولی مثل 
بیوک الکترا لیمیتد که دقیقا 5.92 متر طول دارد و در نوع خود 
محصلی بی نظیر است، اتفاقی است که کم تکرار می شود. بیوک 
اما از ابتدای طراحی و توسعه سری الکترا در سال 1959، در پی 
ساخت خودرویی اینچنینی بود که نهایت شکوه و قدرت را با هم 

به خریداران عرضه کند.
الکترا در نسل چهارم خودرو نیمه لوکس و مهیجی بود که سال 
1971 با طرحی بســیار خشــن در آمریکا معرفی شد ولی دو 
سال بعد زمینه برای فیس لیفت این مدل مهیا شد و در 1974 
طرح تازه الکترا با استقبال گسترده خریداران به بازار آمد. این 
خودرو که یک سال بعد همزمان با افزایش حجم بازار به ایران پا 
گذاشت، فرمی به شدت لوکس داشت که گاه حتی بر برادرش 

کادیلاک دویل هم می چربید. 

این خودرو که گران ترین محصول شرکت بیوک بود، نخستین 
بار در سال 1959 برای رقابت با لینکلن کانتیننتال به بازار آمد. 
الکترا که حدود سه دهه در خط تولید بیوک حضور داشت، در 
پنج نسل مختلف توانست فروش بالایی را عاید خودروساز مشهور 
آمریکایی كند. در نسل چهارم حجم این موفقیت به حدی بود 
که در سال اول تولید بیش از 161 هزار دستگاه الکترا در آمریکا 
به خریداران تحویل شــد. دلیل این مهم هم این بود که الکترا 
در نسل چهارم از همه نسل های قبلی خود بهتر و مجلل تر بود. 
فرم قوس دار و پوزه کوتاه خودرو در سه نسل اول جای خود را به 
اتاقی مکعبی با خطوطی صریح و مدرن داد که اکنون پیش روی 
شماست. این کشتی سیاه رنگ آمریکایی که با پلاک ملی چیزی 
نزدیک به 200 میلیون تومان قیمت دارد، حدود 2100کیلوگرم 
وزن داشته که ابدا مانعی برای سریع رفتن الکترا نبود. این مهم 
به لطف استفاده خودرو از موتور 350اینچی جنرال موتورز در 
سری پایه و پیشــرانه 7.5 لیتری GM حاصل شده بود. موتور 
اول که با حجم دقیق 5700سی ســی و قدرت 160 اسب بخار 
توان بالایی داشت، کمی در مراحل اولیه شتاب گیری کند بوده 
ولی با افزایش ســرعت این نقیصه برطرف می شــود. در موتور 
حجیم تر اما قدرت 210 اسبی موتور زمینه را برای ویراژ دادن 

الکترا فراهم می کند.
 الکترا که در نســخه لیمیتد 1975 محصول باارزش و کمیابی 
است، به اندازه کادیلاک مورد توجه نبوده و بیشتر می توان آن 
را یک شــورولت پرامکانات دانســت. موردی که باعث شده تا 
در آمریکا نسخه های ســالمش به قیمت 17 هزار دلار خرید و 

فروش شوند.

ژی
ستال

نو

استودیو طراحی گوردون موری در انگلستان هفته آینده از خودرویی کوچک و تک نفره با نام کپسول انگیزه که خودران، 
برقی و نسبتا ارزان است، رونمایی می کند. محصولی که گویا بازار خودرو را در دهه آینده دستخوش تحولی جدی می كند. 

این شرکت که همکار مک لارن در مسابقات فرمول 1 است، این کپسول را با کمک دلتاموتور اسپورت تولید می کند.

گروه خودرو| خــود را مهیــای ورود چینی ها 
کنید. بیشــتر از هر زمان دیگری احتمالا از این 
پس خودروهای چینی خواهید دید چون دیگر نه 
خبری از فرانسه و ایتالیا و آلمان هست و نه کره و 
ژاپن میلی برای تداوم همکاری با ما در این شرایط 
تحریمی دارند. فردا، خودروساز نوظهور سمنانی 
هم کارش را با مونتاژکاری بــرای ایران خودرو و 
تولید سمند آغاز کرد، پس از مونتاژ ناموفق ام جی 
 MPV  حالا ســراغ دانگ فنگ رفته و یک RX5
هفت نفره را با قیمتــی در محدوده 350 تا400 
میلیون تومان وارد بازار کشــور کرده است. این 
خودرو که نام SX6 را بر خــود دارد، گنجایش و 
ظاهر نسبتا خوبی دارد ولی در بخش قوای فنی 
و کیفیت ساخت به نظر محصول چندان معقولی 
نیســت و فرم اتاقش هم وضعیت فروشش را در 
هاله ای از ابهام فرو برده اســت. چنان که سازنده 
گمنامش گفته،  قرار اســت بر مبنــای توافقات 
صورت گرفته دو خودرو تازه از این شرکت به بازار 
آید که دومی SX5 نام دارد و فعلا ناشناخته باقی 
مانده است. رسانه های خودرویی از شب گذشته 
به اطلاع رسانی درباره سری SX6 پرداخته اند که 

کلیات آن به این شرح است.
این خــودروی جدید بــا پیشــرانه 1.5 لیتری 
توربو در کارخانه خودروســازی فــردا واقع در 

شهر ســمنان تولید می شــود. این خودرو از 
  4A91T پیشــرانه ای کوچک و توربو با کد
بهره برده که 147 اسب بخار و 200 نیوتن 
متر گشــتاور دارد و مجموعا نسبت به وزن 
1425 کیلویی بدنه، تــوان معمولی تولید 

 CVT می کند.این توان وقتی کنار یک جعبه دنده
اتوماتیک قرار می گیرد، احتمالا نه هیجان دارد 
و نه کشش و بیشــتر در پی اقتصادی کردن سفر 
است. البته ســازنده گفته   جعبه دنده  به صورت 
مصنوعی پنج دنده را برای راننده شبیه ســازی 
می کند و توان پیشــرانه را بــه چرخ های جلوی 
فردا می رساند ولی نمی توان به این حرف چندان 

دلخوش بود.
خودرو با داشــتن طول 4.66 متری، محصولی 
بزرگ تر از اغلب تولیدات چینی بازار ایران است. 
چیزی که شاید در موقعیت فعلی با توجه به سطح 
قیمت و نوع تقاضای موجود در بازار چندان برای 
خریداران ایران راضی کننده نباشــد. در واقع در 
شــرایطی که اغلب متقاضیان باقیمانده در بازار 
خودرو در پی یک محصول کوچک، خوش چهره 
و نسبتا ارزان در رده قیمتی 200 میلیون تومان 
می گردند، عرضه چنیــن محصولی تنها در حکم 
جدال با هایما S7، جک S5 و چری تیگو5 بوده و 
احتمالا فرجام مناسبی برای گروه گرامی به عنوان 

مالک خودروسازی فردا نداشته باشد. 
 این کراس اوور مونتــاژی در ایران بــا امکانات 
قابل قبولی به بازار کشــور معرفی شده که شاید 
تنها مزیت این 

محصول باشد. با وجود اینکه برخی ویژگی های 
خودروهای لوکس چینی در ایــن خودرو دیده 
نمی شــود  اما ســطح راضی کننده ای از امکانات 
رفاهی و ایمنــی در SX6 دیده می شــود. البته 
که منطقی دانســتن این سطح فنی و امکانات  به 
قیمت نهایی این خودرو و نحوه عملکرد تجهیزات 
بســتگی دارد! فرمان کمکی برقی، تریم داخلی 
چرم، سانروف، اســتارت دکمه ای، سنسور نور، 
چراغ روشنایی روز، تهویه مســتقل ردیف جلو 
و عقب، رینگ آلومینیومی، سنســور پارک جلو 
و عقب، کامپیوتر ســفر، کروز کنترل، نمایشگر 
لمســی، دوربین عقب، دو کیســه هوا، سیستم 
کنترل پایداری الکتریکی، سنسور باد لاستیک، 
 SX6 سه ردیف صندلی و… از جمله امکانات فردا
است. البته در معرفی این خودرو به سیستم تهویه 
اتوماتیک نیز اشاره شــده که در تصاویر منتشر 
شده از جانب این شرکت، چنین ویژگی در پنل 

تنظیمات روی داشبورد SX6 دیده نمی شود.
این خودرو که در بازارهای خارجی مثل روســیه 
بهایی بین 12 هــزار و 660 دلار تــا 13 هزار و 
670 دلار دارد، احتمالا در ایران با بهترین سطح 
موتــور و تجهیزات عرضه می شــود. موردی که 
گرچه اقدام مثبتی اســت ولی شــاید با توجه به 
اتاق خودرو و برند ناشــناخته آن، نتیجه ای جز 
شکســت به بار نیاورد. باید دید بازیگر جدید 
صنعت خودرو کشور که زیر ماسک ایرانی 
خود چهره ای شرقی دارد، موفق به جلب 
نظر خریداران می شود یا نه؟ نتیجه هنوز 

مشخص نیست.

گاراژ

آرایش غلیظ!
نگاهی به نسخه جدید و فیس لیفت سیتروئن C3 که با تغییراتی اندک در مدل 2021 به دست مشتریان اروپایی خواهد رسید. 

راستی قیمت نسخه قدیمی تر این هاچ بک جذاب هم اینک در بازار ایران به حدود 450 میلیون تومان رسیده

بعد از چهار ســال حضور موفقیت آمیــز در بازار 
اروپــا، گروهبان فرانســوی طرحــی ملایم تر را 
برای فرزندش C3 برگزید. ســیتروئن که اواخر 
هفته گذشــته از مدل تغییر یافته هاچبک موفق 
و پرفروش C3 رونمایی کــرد، تمایل دارد زمان 
معرفی نسل بعدی این محصول را تا سال 2022 
به تعویق اندازد. این خودرو جمع وجور فرانسوی 
که رقیبانی چون فولکس واگن پولو، رنو کلیو، فورد 
فیستا و تویوتا یاریس را پیش روی خود می بیند، 
باید همچنان سهم بازار ســیتروئن در این بخش 
حساس را حفظ كند. کاری که با یک تغییر ملایم 

در پوزه C3 چندان سخت به نظر نمی رسد.
در نمای جلــو، نســخه فیس لیفت ســیتروئن 
C3 یادآور کانســپت جدید سی ایکســپرینس 
)CXperience( است. به  ویژه که به چراغ های 
جدید LED و یک نوار کرومی تجهیز شــده که تا 
چراغ های روشــنایی روز )دی لایت( ادامه یافته 
است. علاوه  بر این، سیتروئن C3 در طراحی نواحی 
اطراف چراغ های مه شکن و قطعه نصب شده روی 
بخش جانبی معــروف به ایربامپ نیــز تغییراتی 
را تجربه کرده اســت. برای این خــودرو طیفی از 
رینگ ها با طراحی جدید و سایزهای مختلف تا 17 

اینچ قابل سفارش است.

از همان ابتدای عرضه، یکــی از نکات قابل توجه 
درباره سیتروئن C3 تنوع رنگ آن بود که با توجه 
به تفاوت رنگ سقف و بدنه به 36 ترکیب می رسید. 
اکنون کــه رنگ هــای قطعــات و مجموعه های 
گرافیکی جدیدی بــرای بدنه این خــودرو قابل 
سفارش اســت، این تعداد به عدد قابل توجه 97 
رسیده اســت. خریداران می توانند از میان چهار 
رنگ سقف، ســه رنگ برای قطعه میانی سقف و 
هفت رنــگ بدنه ترکیب دلخواه خــود را انتخاب 

كنند.
در کابین سیتروئن C3 نیز شاهد تغییراتی هستیم 
که مهم تریــن آنها را می توان قطعــه چوبی روی 
داشــبورد و رنگ روشــن بخش بالایی پوشــش 
صندلی ها دانست.اکنون که صحبت از صندلی ها 

شد بد نیست به این نکته اشاره کنیم که در نسخه 
جدید ســیتروئن C3 از صندلی های راحت تری 
 C4 اســتفاده شــده که پیش از این در مدل های
کاکتوس و C5 ایرکــراس نصب شــده بود. این 
صندلی ها به لطف فوم مخصوص کف و پوشــش 
پارچه ای ضخیم تر از راحتی بیشــتری نسبت به 
نمونه قبلی برخوردار هســتند. سیستم اطلاعات 
سرگرمی ســیتروئن C3 مدل 2020 به نمایشگر 
7 اینچی لمسی مجهز بوده و از فرمان صوتی، اپل 
کارپلی و اندروید اتو، اعــلام دوربین های کنترل 
سرعت و مناطق حادثه خیز، دوربین ضبط تصاویر 
پیش روی خودرو و اعلام اطلاعات ترافیک از طریق 
سامانه توم توم )Tom Tom( بهره مند شده است.

 C3 پیشــرانه های قابل نصــب روی ســیتروئن
شامل پیشــرانه بنزین ســوز 1.2 لیتری پیورتک 
)Puretech( سه ســیلندر با قدرت 82 یا 108 
 )BlueHDi( اسب بخار و همچنین نمونه دیزل
با حجــم 1.5 لیتری چهار ســیلندر با قدرت 98 
اســب بخار به مشــتریان تحویل خواهد شد در 
حالی که در نسخه های قوی تر، C3 با جعبه  دنده 
شش سرعته اتوماتیک و موتور 165 اسبی عرضه 
می شود. هنوز قیمت نسخه فیس لیفت C3 اعلام 

نشده است.

همه مزداها ایمن و جذابند! 
گزارش بهار 2020 موسســه ایمنی بزرگراه های آمریکا  به غیر از رســوا کردن گروه فیات-کرایسلر و انتقاد از 
کیفیت پایین ایمنی خودروهای آمریکایی، مزدا را به شدت ستایش می کند. در این گزارش که هفته گذشته 
 )Top Safety Pick( آمریکا قرار گرفت، 64 خودرو موفق به دریافت رتبه عالی IIHS روی وب سایت موسسه
و بسیار عالی )Top Safety Pick+( شدند که در این بین مزدا بالاتر از هر خودروساز دیگری عمل کرد و عمده 
محصولاتش شامل شش گونه مختلف موفق به کســب بالاترین رتبه ایمنی شدند. در واقع نکته جالب ماجرا 
این است که از بین این 64 خودرو برجسته، 23 مدل موفق به کسب نمره بسیار عالی شدند که پنج مدل از آنها 
متعلق به مزدای ژاپن بود. در فهرست این نهاد معتبر آمریکایی نام خودروهای مزدا3 سدان، مزدا CX-3، مزدا 
6، مزدا 3 هاچ بک و مزدا CX-5  به عنوان محصولاتی که رتبه بسیار عالی )Top Safety Pick+( را برای سال 
2020 کسب کرده اند دیده می شود. در عین حال موسسه IIHS آمریکا پس از انجام آزمون های سخت گیرانه 
ایمنی، برای شاسی بلند فول سایز CX-9 در سال 2020 هم رتبه عالی )Top Safety Pick( را درج کرده است. 
عملکرد مزدا در حالی به یک سطح تحسین برانگیز از نقطه نظر طراحی و ایمنی رسیده که قیمت محصولاتش در 

رده اقتصادی قرار دارند ولی سطحی مشابه محصولات نیمه لوکس یا پریمیوم را از خود ارائه می کنند.

25 سالگی 406 
کوپه مبارک

پژو برای ما ایرانی ها خودروسازی 
فراموش نشــدنی اســت. حتی 
اگر توافقــات فیات-کرایســلر و 
پژو-سیتروئن باعث شود تا برای 
همیشــه از صنعت خودرو ایران 
فرانســوی زدایی شــود اما بچه  
شــیرهای پژو فعلا و تا چند دهه 
آینده نقشی مهم در جاده ها، معابر، 

خانه ها و مراسم و کلا غم و شادی مردم ایران ایفا می کنند. پژو البته با صنعت خودرو ایران بی وفایی های بسیاری 
کرده. شیر فرانسوی با اینکه فروش بالایی را در ایران تجربه کرده و سودهای هنگفتی را طی بیش از سه دهه از 
بزرگ ترین بازار خاورمیانه برده، بخشی از جایگاه کنونی اش را مدیون مشتریان ایرانی است. این خودروساز اما 
جز در چند فقره رفتاری در خور با صنعتگران ایرانی نداشت. شاید بهترین نمونه همکاری پژو با شریک ایرانی اش 
در فقره فیس لیفت سدان 406 بود. محصولی که ایران خودرو نخست آن را پرشیا و بعد پارس نامگذاری کرد، 
در اصل نسخه بازطراحی شده پژو 406 بود که امروز در بیست و پنجمین سالگرد ورود مدل کوپه آن به خط 
تولید قرار داریم. خودرویی که در قلب اروپا طی حدود سه سال بیش از 107 هزار دستگاه فروش داشت و به 
واسطه طرح درخشان بدنه، بسیار بیشتر از نسخه های سدان و استیشن 406 شهرت یافت. البته این مدل که 
توسط تیمی از طراحان گروه پینین فارینا طراحی شد، ابدا به ایران وارد نشد. شاید اگر سرتاسر کشور را بگردیم، 
حتی یک نسخه هم از 406 کوپه پیدا نکنیم. ولی ما به این خودرو به خاطر درس های طراحی که پروژه پرشیا 

به ما داد، مدیونیم.

برنامه آئودی برای یک سوپرمینی برقی 
سازنده آلمانی محصولات لوکس که در سال های اخیر با سری ای-ترون به جرگه سازندگان محصولات برقی 
و هیبریدی پیوسته، قصد دارد در کلاس محصولات شهری و برقی خودرویی کوچک و کم مصرف عرضه کند. 
طبق شواهد موجود این محصول برای عرضه در بازارهای بزرگی نظیر چین، آمریکا و اروپا طراحی شده و فرمی 
شبیه   کانسپت AI:Me دارد که در سال های گذشته آئودی از آن رونمایی کرد. این خودرو که در صورت تولید 
احتمالا باید با هوندا e و فولکس واگن iD 3 رقابت كند، 170 اسب بخار قدرت داشته و با داشتن باتری های 65 
کیلووات  ساعتی، بردی نزدیک به 375 کیلومتر برد دارد. تولید این خودرو از ناحیه اشتراک پلتفرم که از نوع 
MEB است، هزینه تولید مناسبی داشته و احتمالا با قیمتی در محدوده 35 تا 40 هزار دلار به بازار خواهد آمد.

دندهمعکوس   

 نیش ترمز

داشبورد    

گروه خودروسازی فردا در حالی از عرضه دو محصول تازه خبر داده است که تولیدات 
تازه اش خودروهایی ساخت دانگ فنگ چین هستند و تنها مارک ایرانی دارند

یک بازیگر جدید با ماسک ایرانی

ضدحمله سوپرا
تویوتا قصد ندارد به راحتی از رقبای خود در بازار محصولات اســپورت شکست بخورد. این برند ژاپنی که به 
ساخت خودروهای ارزان و بادوام شهرت دارد، از سال گذشته نسل تازه کوپه سوپرا را با یک طراحی مهیج و 
رانندگی لذتبخش وارد بازار کرده که به فروش حدودا چهار هزار دستگاهی سوپرای 50 هزار دلاری در دو بازار 
اروپا و آمریکا طی سال 2019 منجر شده است. حالا این شرکت نسخه های تازه ای از سوپرا را در اقسام ضعیف تر 
و قوی تر با قیمت های متنوع تر روانه بازار می کند که احتمالا نتیحه آن فروش بالاتر سامورایی ژاپنی خواهد 
بود.  نسخه اول یک مدل چهار سیلندر و توربو با قیمت 40 هزار دلار است که 255 اسب قدرت دارد که بدنه 
سبک تری هم دارد. در عین حال مدل سوپرا GR هم با قدرت و توان بالاتر آماده حمله به محصولات برجسته 
این رده از بازار است. بزرگ ترین تغییر اعمال شده در این نسخه به روزرسانی پیشرانه شش سیلندر خطی سه 
لیتری توربوشارژ این خودرو بوده که حال قادر به تولید 382 اسب بخار قدرت و 500 نیوتن متر گشتاور است. 
البته اگر این به روزرسانی ها در سوپرا 2021 برای شما کافی نیست، تویوتا یک نسخه تولید محدود از سوپرا به 
نام A91 را معرفی کرده که تنها 1000 دستگاه از آن تولید خواهد شد. این خودرو تنها در دو رنگ مشکی و آبی 
قابل سفارش بوده و این رنگ آبی خاص تنها برای این نسخه طراحی شده است. این خودرو ظرف 3.9 ثانیه به 

سرعت 100 کیلومتر در ساعت می رسد و احتمالا حدود 71 هزار دلار قیمت دارد.

 چهار چرخ

قیمت  سدان های کامپکت و کوچک چینی)قیمت ها بر حسب تومان(قیمت سدان های لوکس اروپایی)قیمت ها بر حسب تومان(قیمت خودروهای کمیاب بازار)قیمت ها بر حسب تومان(قیمت هاچ بک های وارداتی   )قیمت ها بر حسب تومان(
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195 میلیون

400 میلیون

395 میلیون

240 میلیون

950 میلیون

375 میلیون

1800

1500

1200 توربو

1600

2000 توربو

1400 توربو

هیوندای i30 مدل 2010

تویوتا یاریس 2016

دی اس3 مدل 2017 کارکرده 

2016 E2 رنو اسکالا

فولکس گلف GTI کارکرده 2018

آلفا رومئو جولیتا 2015 

1

2

3

4

5

6

1

2

3

4

5

6

1

2

3

4

5

6

1

2

3

4

5
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700 میلیون

500 میلیون

2.2 میلیارد

400 میلیون 

1.3 میلیارد

525 میلیون

3.4 میلیارد

3.3 میلیارد

1 میلیارد

615 میلیون

3 میلیارد

775 میلیون

سئات لئون 2016 

دی اس 5 مدل 2015 

بنز  CLA45 مدل 2016

رنو لاگونا کوپه 2012

2016/S-LINE مدل Q5آئودی

2017 LS5  دی اس

بنز E200 مدل 2018

ب .ام.و 730 لگاسی 2018

فولکس واگن پاسات 2018

پژو GT 508 لاین

ب.ام.و 530 پریمر اسپورت 2017 

رنو تالیسمان E3 مدل 2017صفر

1800 توربو

1600  توربو

2000 توربو

3000

2000 توربو

1600  توربو

2000 توربو

2000 توربو

1800 توربو

1600 توربو

2000 توربو

1600 توربو

جک جی4

برلیانس 330 فول اتومات

 F3 بی  وای دی

راین V5 اتومات

آریو Z 300  اتومات

بر لیانس 230 دنده ای

169 میلیون

190 میلیون

155 میلیون

118 میلیون

160 میلیون

110 میلیون

1500

1650

1500

1500

1600

1500
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پنجاه و ششــمین کنفرانس امنیتی مونیخ امسال 
با شرکت روســای جمهوری و وزرای امور خارجه 
کشورهای مختلف جهان در مونیخ به موضوعاتی 
همچون غیرغربی ســازی، چگونگی حل و فصل 
بحران های منطقه ای، مســئله فلســطین، مقابله 
با ویــروس کرونا و اختلافــات آمریکا بــا اروپا و 
چین می پردازد. »کنفرانــس امنیتی مونیخ« که 
بزرگ ترین و مهم ترین نشست برای رایزنی درباره 
بحران های سیاســی و نظامی جهان و چاره جویی 
برای آنها است، امسال در شرایطی آغاز به کار کرد 
که این نشســت به شــدت تحت تاثیر بحث های 
امنیت جهانــی از بحــران منطقــه ای گرفته تا 

فناوری شبکه نسل پنج ارتباطات، موضوع کنترل 
تســلیحات هســته ای، تغییرات اقلیمی و شیوع 

ویروس کرونا است.
1    ولفگانگ ایشینگر رئیس کنفرانس امنیتی 
مونیخ روز جمعه به عنوان نخســتین سخنران در 
این کنفرانس با اشاره به بحران های متعدد جهانی 
گفت: ما بحران  زیادی داریم، بحران های جدی تر 
و وقایع وحشــتناک تر از آنچه تصور می شــود. او 
گفت: ما بحران  زیادی داریم، بحران های جدی تر 
و وقایع وحشتناک تر از آنچه   تصور می شود. رئیس 
کنفرانس امنیتــی مونیخ در حالی این ســخنان 
را بیــان می کند که احتمالا متحــدان ناتو در این 

کنفرانس در مورد نقش بیشتر کشورهای اروپایی 
در حوزه امنیت بین الملل گفت وگو خواهند کرد. 
پیش از ایــن امانوئل ماکرون رئیــس جمهوری 
فرانسه خواهان استقلال دفاعی کشورهای اروپایی 
از آمریکا شده بود. هایکو ماس وزیر خارجه آلمان 
نیز روز جمعه پس از مواضع فرانسه برای استقلال 
دفاعی از آمریکا، خواستار نقش بیشتر کشورهای 
اروپایی در حوزه امنیت بین الملل شده  است. ماس 
با توجه به تحول روابط با آمریکا و تغییر ماهیت نظم 
بین الملل افزود: برای مــدت طولانی ما اروپایی ها 
چشــم خود را به واقعیت ناراحت کننده بسته ایم. 
خروج آمریــکا از توافقات نظامــی و از معاهدات 

بین المللی برای ما چه معنایــی دارد.   او در ادامه 
خواســتار ایجاد اتحادیه امنیتی و دفاعی اروپا به 
عنوان ســتون قدرتمند اروپایی پیمان آتلانتیک 

شمالی )ناتو( شد.

2    رئیس جمهوری آلمان روز جمعه با انتقادی 
کم سابقه از سه قدرت بزرگ جهان آمریکا، چین و 
روسیه را متهم کرد که به بی اعتمادی و عدم امنیت 
جهانی دامن می زنند. فرانک والتر اشــتاین مایر، 
رئیس جمهوری آلمان در ســخنرانی نخســتین 
روز کنفرانــس امنیتــی مونیج با اشــاره به آنچه 
رقابت »قدرت های بزرگ« خوانده می شود گفت   
این رقابت  ها می تواند خطر مســابقه تســلیحات 
هسته ای تازه ای را در جهان باعث شود. اشتاین مایر 
در ســخنان خود از رویکرد ســه قدرت بزرگ در 
امور جهانی ابراز تاســف کرد و بــدون نام بردن از 
دونالد ترامــپ، رئیس جمهوری ایــالات متحده 
آمریکا و با انتقاد از شــعار »آمریکا را دوباره بزرگ 
ســازیم« گفت: »بزرگ ســازیم، حتی به قیمت 
تضعیف همســایگان و شــرکا.« رئیس جمهوری 
آلمــان در انتقاد از آمریکا گفــت »ایالات متحده 
آمریکا به عنوان نزدیک تریــن متحد ما و در دولت 
کنونی اش، ایــده جامعه جهانــی را رد می کند.« 
وی همچنین با انتقاد از روسیه گفت: »روسیه بار 
دیگر از نیروی نظامی و تغییر خشونت بار مرزها در 
قاره اروپا به عنوان ابزار سیاسی استفاده می کند.« 
اشــتاین مایر همچنین خواســتار یک سیاســت 
واحد اروپایی در قبال روسیه شد و گفت سیاست 
اروپا در قبال روســیه »فقط بــه بیانیه  هایی برای 
محکومیت روســیه یا تحریم محدود نمی شود.« 
رئیس جمهوری آلمان همچنین با انتقاد از چین 
گفت: »چین قوانیــن بین المللی را فقط به صورت 
گزینشی می پذیرد و آن هم تنها وقتی که در تضاد 
با منافعش نباشد.« وی همچنین افزود   اروپا باید 
بین تشدید رقابت ها و نیاز به همکاری با چین، به 

تعادلی دست پیدا کند.

فرانک والتر اشتاین مایر پس از انتقاد از سه قدرت 
آمریکا، روســیه و چین گفت   نتیجه این وضعیت، 
»بی اعتمادی بیشــتر، تســلیحات بیشتر، امنیت 
کمتر و در نهایت رسیدن به مســابقه تسلیحاتی 
هســته ای دیگری خواهد بود.« رئیس جمهوری 
آلمان پس از انتقاد از سه قدرت بزرگ جهانی، به 
سیاســتی که اروپا در این شرایط باید پیش بگیرد 
اشــاره کرد و وظیفه آلمان را »حفظ یک اروپای 
متحد« برشــمرد. او گفت   آلمان باید هزینه های 
دفاعی اش را برای مشارکت بیشتر در امنیت اروپا 
و حفظ اتحاد خود با ایالات متحده آمریکا افزایش 
دهد. او همچنین گفت   منافع ایالات متحده آمریکا 
از اروپا به سمت آسیا تغییر جهت پیدا کرده است. 
اشتاین مایر همچنین با اشاره به پیمان ناتو گفت : 
»تنها با اقدام مشترک می توانیم قدرت اقتصادی، 
توانایی نظامی و نظم سیاسی ضروری برای دفاع از 

یک نظم جهانی قانونمند داشته باشیم.«

3    مایک پومپئو در دومین روز از نشست مونیخ 
وزیر خارجه آمریکا بدبینــی قدرت های اروپایی 
نسبت به آینده همکاری با آمریکا را بی مورد دانست 
و گفت: »غرب در حال پیروزی است و ما به همراه 
هم داریم پیروز می شویم.« مایک پومپئو روز شنبه 
در مونیخ گفت: »خرسندم که به اطلاع تان برسانم 
مرگ ائتلاف دو سوی اقیانوس اطلس )میان آمریکا 
و اروپا( حرف بیش از حد اغراق شــده ای است.« 
پومپئو گفت آمریکا می خواهــد یک میلیارد دلار 
برای پروژه های انرژی در اروپای شــرقی و اروپای 
مرکزی اختصاص دهد. با توجه به تنش ها با روسیه، 
اروپا نگران آن است که اتکا به واردات گاز از روسیه 

مایه آسیب پذیری اش باشد.   
پومپئو در پاســخ به صحبت های اشــتاین مایر با 
اشاره به مقابله آمریکا با روسیه و هدایت عملیات 
نظامی علیه گروه موسوم به دولت اسلامی )داعش( 
گفت: »آیا این آمریکایی اســت که جامعه جهانی 

را رد کند؟«

ترکيه تجهيزات جديد  به ادلب 
ارسال کرد

دیده بان حقوق بشر سوریه روز شنبه از ارسال تجهیزات جدید 
ارتش ترکیه به ادلب سوریه خبر داد. به نقل از شبکه اسکاي نیوز 
عربي، دیده بان حقوق بشر سوریه وابسته به گروه هاي مخالف 
اعلام کرد که یک کاروان تجهیــزات نظامي  ارتش ترکیه وارد 
ادلب و حلب شــده. طبق این گزارش، کاروان ترکیه شــامل 
5۰خودروي نظامي  اســت. کاروان نظامي  جدید ارتش ترکیه 
درحالي به ادلب و حلب ارســال شده اســت که ارتش سوریه 
درحال پیشروي در این دو استان و آزادســازي آنها از عناصر 
تروریستي اســت. عملیات ارتش سوریه در شــمال غرب این 
کشــور، ازجمله ادلب و حلب طي هفته هاي گذشته منجر به 
بازپس گیري مناطق مهمي  از جمله خان طومان، معره النعمان 
و سراقب شده است. نیروهاي نظامي  سوریه درحالي پیشروي 
خود را به سمت شمال این کشور براي آزادسازي مناطق تحت 
اشــغال و نیز تامین امنیت بزرگراه هاي مهم آن از جمله ام4 و 
ام5 دنبال مي کنند که مقامات ترکیه بارها نسبت به آن واکنش 
نشان داده و خواســتار متوقف کردن این عملیات شده اند. در 
آخرین تحولات، نیروهــاي نظامي  ترکیه با عبــور از مرزهاي 
سوریه اقدام به تحکیم مواضع خود کرده و خواستار عقب نشیني 
ارتش سوریه شــده اند. در همین راستا، نیروهاي مسلح ترکیه 
از روزهاي گذشــته اقدام به انتقال نیرو و تجهیزات به سوریه 
کرده اند. وزیر امور خارجه ترکیه دیروز شنبه اظهار کرد، آنکارا 
مي خواهد مسائلي را که بر سر ادلب با روســیه پیش آمده، از 
طریق دیپلماســي حل و فصل کند اما در صورت لزوم اقدامات 
دیگري صورت خواهد داد. ترکیه و روســیه در این درگیري از 
طرف هاي درگیر حمایت مي کنند اما براي دستیابي به راهکاري 
سیاســي با یکدیگر همکاري کرده اند. به گــزارش خبرگزاري 
رویترز، مولود چاووش اوغلو، وزیر امور خارجه ترکیه اظهار کرد، 
آنکارا مي خواهد مسائلي را که در ادلب با روسیه پیش آمده، از 
طریق دیپلماســي حل و فصل کند اما در صورت لزوم اقدامات 
دیگري صورت خواهد داد. او در ادامه گفت: یک هیات ترکیه اي 
روز دوشنبه به مسکو خواهد رفت تا درباره ادلب مذاکره کند. 
وي همچنین افزود با سرگئي لاوروف، وزیر امور خارجه روسیه 

دیدار خواهد کرد.

در نشست مونیخ چه خبر است؟
از انتقادات اشتاين ماير تا پاسخ پمپئو

  ماجراها

آخرين اخبار از کرونا؛ اولين فوتی در اروپا
1    آخرین آمار ابتــا؛ مقام های 
بهداشتی چین اعلام کردند که با جان 
باختن 139 نفر دیگــر از افراد مبتلا به 
کرونا در این کشور در 24 ساعت گذشته، 
شمار جان باختگان ناشی از این بیماری 
به یک هزار و 523 نفر رســیده اســت. 
فرانس پرس به نقل از منابع بیمارستانی 
در چین گزارش داد که با ابتلا 2 هزار و 
۶41 تن در این کشور، شمار مبتلایان 
به کرونا در چین به ۶۶ هزار و 492 نفر 

افزایش یافته است.
2    قرنطینه داوطلبانه دونماینده 
مجلس در انگلســتان؛ دو نماینده 
مجلس انگلیس از ترس ابتلا به ویروس 
کرونا، پس از شــرکت در نشســتی که 
گفته می شود فرد مبتلا به این ویروس 
در آن جا حضور داشته، داوطلبانه خود 
را قرنطینــه کردند. »الکس ســوبل« 
نماینده حزب کارگر بــا اعلام این خبر 
در توئیتر افزود که هرچنــد به او گفته 
شده خطر کمی او را تهدید می کند اما 
برای اطمینان با وزارت بهداشت تماس 
گرفته و تمام ملاقات های خود را تا هفته 
آینده لغو کرده اســت. او همچنین در 
گفت وگو با شبکه اســکای نیوز توضیح 
داد کــه خــود را در یکــی از اتاق های 
خانــه اش حبس کرده و قصــد ندارد تا 
چهارشنبه هفته آینده خارج شود. این 
سیاستمدار انگلیســی افزود که در این 
مدت خود را ســرگرم مطالعــه و انجام  
کار از راه دور خواهــد کــرد. همچنین 
»لیلیان گرین وود« نماینده دیگری که 
در کنفرانس یادشــده شرکت کرده بود 
در توئیتر نوشــت، بــرای احتیاط تمام 
ملاقات های خود را لغو کــرده و تا 2۰ 
فوریه در قرنطینه به سر می برد. ماجرا به 
کنفرانس پنجشنبه هفته گذشته )17 

بهمن( درباره سیســتم اتوبوس رانی در 
انگلیس بر می گردد که با حضور شماری 
از اعضای دولت، نماینــدگان مجلس، 
ســرمایه گذاران و رئیسان شرکت های 
تجاری در سالن معروف ملکه الیزابت 2 
برگزار شد. برگزار کننده این اجلاس به 
نام »ترانسپورت تایمز« بعدا در نامه ای به 
مشترکین خود اطلاع داد که فردی مبتلا 
به ویروس کرونا در نشســت شناسایی 
شــده و »هرچند احتمال تماس شــما 
با ویروس بســیار کم است، اما ما جانب 
احتیاط را رعایت کرده و این موضوع را 

به شما اطلاع دادیم«. )ایرنا(
3    اولین فوت در خــارج از قاره 
آسیا؛ یک گردشگر چینی 8۰ ساله که 
چندی پیش و هنگام ورود به فرانســه، 
مبتلا به ویروس کرونا تشخیص داده و 
بستری شــده بود روز شنبه در گذشت. 
درگذشت این فرد نخستین مرگ ناشی 
از ابتلا به این ویــروس در خارج از قارّه 
آسیا به شــمار می رود. وزارت بهداشت 
فرانسه تاکنون 11 مورد ابتلا به ویروس 

کرونا را در این کشور ثبت کرده است.
4    نزاع گردشــگری بین چین و 
آمریکا ادامه دارد؛ ایالات متحده اعلام 
کــرده می خواهد مســافران آمریکایی 
را هرچه ســریعتر از کشــتی تفریحی 
»دایموند پرنســس« که در ســواحل 
ژاپن قرنطینه شــده خــارج کند. این 
کشــور همچنین برای گردشگرانی که 
می خواهند راهی چین شــوند مقررات 
سفت وســختی وضع کرده اســت. این 
در حالی اســت کــه ســازمان جهانی 
بهداشت هنوز ســفر به چین را ممنوع 
نکرده و مقامات چیــن نیز به »واکنش 
بیش ازحد« برخی کشورها نسبت به این 

موضوع انتقاد کرده اند.

  گالری     

این تصویر، واکنش 
مسافران یک کشتی 

 MS تفریحی به نام
Westerdam پس از 

خروج از آن در یک 
بندر در کامبوج را نشان 

می دهد. صدها نفر از 
مسافران کشتی دریایی 

که از ترس ویروس در 
آن گرفتار شده بودند، 

سرانجام روز جمعه از آنجا 
)AP :خارج شدند. )عکس

این هم قابی از 
مسافران خوشحالی 

که توانسته اند از 
یک کشتی تفریحی 

خارج شوند که 
روی جلد روزنامه 

واشنگتن پست 
قرار گرفته است. 

وال استریت 
ژورنال با انتشار 

این تصویر 
از مسافران 

کشتی های تفریحی 
که به دلیل شیوع 

کرونا روی دریا 
گرفتار شدند از 
خستگی و البته 
ترس مسافران 

نوشته است. 

یک لانچر متحرک 
ترکیه در حال پرتاب 

موشک در حومه 
استان ادلب به سمت 

نیروهای دولتی سوریه 
است که در نزدیکی 
استان حلب موضع 
گرفته اند. )عکس: 
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سايت  نگار جهان

1    بازداشت 12 نفر در آلمان به ظن تاش 
برای ترور مقامات و ســرنگونی حکومت؛ 12 
نفر در آلمان به ظن ایجــاد گروهی برای عملیات 
تروریســتی و حمله به مقامات و افراد مســلمان 
بازداشت شدند. همه این افراد شهروندان آلمانی 
هســتند و روز جمعه دســتگیر شــدند. به گفته 
دادستانی کل فدرال آلمان، این افراد در چارچوب 
تحقیقات دربــاره ایجاد و فعالیــت گروه کوچک  
راست افراطی بازداشت شده اند. این ظن وجود دارد 
که این گروه در تدارک حمله علیه مقامات سیاسی، 
پناهجویان )درخواســت کنندگان پناهندگی( و 
افراد مسلمان بوده اند. دادستان شهر کارلسروهه 
آلمان در بیانیه ای گفته اســت هــدف این گروه 
کوچک که در ماه ســپتامبر گذشته )حدود 5 ماه 
قبل( ایجاد شــده، بی ثبات کردن کشور و جامعه 
و در نهایت ســرنگونی حکومت آلمان بوده است. 

)عصرایران به نقل از خبرگزاری فرانسه(
2    حفتــر: آتش بس را قبــول نمی کنیم؛ 
»خلیفه حفتر« فرمانده نیروهای نظامی در شرق 
لیبی شــب گذشــته مخالفت خود را با قطعنامه 

شــورای امنیت ســازمان ملل مبنی بر برقراری 
آتش بس در این کشور رد کرد. حفتر افسر نظامی 
بازنشسته دوران حاکمیت معمر قذافی که با دولت 
الوفاق ملی طرابلس در نبرد به سر می برد و از سوی 
عربستان ، امارات ، مصر ، روسیه و برخی کشورهای 
اروپایی مانند فرانسه و انگلیس حمایت می شود، 
در ســخنرانی خود برای تظاهرکنندگان در شهر 
» بنغازی« این مطلب را ابراز داشت. وی افزود: ما 
بر سر اصول با هیچ کس سازش نمی کنیم تا اینکه 
طرابلس آزاد و امن و مطمئــن به عنوان پایتخت 
تمام لیبیایی ها به وضع سابق خود بازگردد. حفتر 
خطاب به » رجب طیب اردوغان« رئیس جمهوري 
ترکیه گفت: اگر شمشیرهای اجداد عرب ما نبود، 
تو همچنان بت می پرستیدی. وی تاکید کرد که 
نیروهایش از ادامه نبرد باز نخواهند ایستاد. شورای 
امنیت سازمان ملل چهارشنبه گذشته پیش نویس 
قطعنامه پیشنهادی انگلیس را به تصویب رساند. 
این قطعنامه از طرف های درگیر در لیبی می خواهد 
تا به برقراری آتش بــس در لیبی و نتایج حاصل از 
کنفرانس بین المللی برلین پایبند باشــند. آتش 

بس میان دولت وفاق که از سوی سازمان ملل به 
رسمیت شناخته شده و نیروهای حفتر که با دولت 
طرابلس بر ســر حاکمیت بر کشور نفت خیز لیبی 
درگیر است، با اقدام مشــترک ترکیه و روسیه در 
12 ژانویه 2۰19 میان دو طرف برقرار شد. )ایرنا به 

نقل از القدس العربی(
3    دمای 20 درجه سانتیگراد در قطب ثبت 
شد؛ گروهی از دانشــمندان برزیلی روز 9 فوریه 
)2۰ بهمن( در جزیره ســیمور در قاره جنوبگان 
موفق به ثبــت دمای 2۰.75 درجه ســانتیگراد 
شــدند. رکورد قبلی دما در قــاره جنوبگان در 
ماه ژانویه ســال 1982 میلادی به ثبت رسیده 
بود. دمایی که در آن زمان در قــاره جنوبگان به 
ثبت رســیده بود 19.8 درجه ســانتیگراد بود. 
هرچند رکــورد جدید بایــد به تائید ســازمان 
جهانی هواشناسی برســد اما ثبت دمای جدید 
در جنوبگان با روند کلی افزایش دما در این قاره 
همخوانــی دارد. میانگین دمای قــاره جنوبگان 
نسبت به دوران پیش از انقلاب صنعتی تقریبا سه 

درجه سانتیگراد افزایش یافته است. )یورونیوز(

بازداشت يک گروه تروريستی در آلمان و سخنان تند حفتر عليه اردوغان
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جوان لهستاني که در بازار 
بورس تهران پول پارو مي کند

وجتال پس از امضاي توافق برجام بين ايران و شش قدرت جهاني مشتاق شد 
براي ارزيابي سرمايه گذاري در بازار ايران به اين کشور برود

  سايت نگار

رنجکشان، طهرانچی،اميرآبادی، عظيمی نژاد و ... ويلموتس
1  حرف های امیرآبادی مدافع راست و چپ قديم استقلال درباره دربی 2-3 
و ماجرای پودر جک تری دی  در گفت وگو با خبرآنلاين :  در باخت 3-2 نبودم! آن 
زمان حدود 5 هفته بود که تیم می برد و آن سال علی حمودی به تیم ما اضافه شد. ما در 
هتل استقلال بودیم با فرهاد مجیدی هم اتاق بودم، ساعت 11 تلفنم زنگ خورد که گفتند  
آقای امیرآبادی تیم اوضاع خوبی دارد و ما علی حمودی را تازه جذب کرده ایم، اگر می شود 
شما برو خانه و استراحت کن و این بازی را نباش. من لباس هایم را جمع کردم که فرهاد 
گفت کجا؟ گفتم می روم خانه.به من زنگ زده اند که برو خانه استراحت کن.بعد از آن من 
3-4 هفته بیرون نشستم و با این که حقم را خورده بودند حرفی نمی زدم تا نزدیک بازی 
3-2 شد. وقتی ترکیب مشخص شد، دیدم که در ترکیب نیستم و علی حمودی در ترکیب 
است! آقایان رفتند حرف زدند که اگر حمودی را نگذاری تیم به هم می خورد و این حرف ها. 
من هم چیزی نگفتم و پیش خودم گفتم این هم چهارمین هفته ایرادی ندارد. وارد اتوبوس 
شدم ساکم را پرت کردم، با عصبانیت گفتم آقایانی که ته میز پچ پچ می کنید که حمودی 
حق تو است بازی کنی! آقای حمودی شــب دربی ساعت یازده شب به خاطر شما من را 
می فرستند خانه.آیا آنجا حق من نبود؟ الان حق شماست که بازی کنی؟ گفت نه سرمربی 
تصمیم گرفته و دیگر کمی داد و بیداد کردم و نشســتم که بقیــه گفتند مهدی ایرادی 
ندارد و بنشین و این حرف ها.ما نشستیم و رفتیم که بازی 3-2 شد که هر سه گل را هم از 
همان نقطه خوردیم. نمی دانم چرا حمودی را نبردند سمت چپ که جلوی مهدوی کیا را 
بگیرد؟من خیلی به خدا اعتقاد دارم و هیچ وقت نمازم ترک نشده است، دیدی بازیکن وقتی 
بیرون است دلش نیست تیم ببرد؟ من اینجوری نبودم دوست داشتم تیم ببرد ولی وقتی 
دو – صفر جلو بودیم گفتم خدایا دیدی چه بلایی سر من آوردند، اگر جواب من را در این 
بازی ندهی دیگر هیچی. به جان مادرم از آن روز ایمانم دو برابر شده است.  یک پودرهایی 
از دوبی آورده بودند آقا فرهاد به ما گفت این را بخورید خوب است ولی نمی دانست که یک 
ماده ای در آن است که به تازگی ممنوع شده و ما هم نمی دانستیم و خوردیم. بعد گفتند 
چرا جک تری دی خورده اید در حالی که به خدا من هیچوقت نه اهل خوردن پودر و مکمل 
بودم، نه موادی مصرف کرده ام. بعد هم گفتیم همین را هم نمی خوریم و با همان ویتامین 

E خودمان را نگه می داریم. الان که آنقدر مکمل های مختلف آمده است و ...

2  رنجکشان سرمايه گذار مشهور حوزه سینما در گفت و گو با خبرآنلاين:
شما چندین پروژه هنوز روی پرده نرفته دارید و تعدادی فیلم ساختید. پردیس تئاتر هم 
فعالیت خوبی دارد. در سینمایی که به قول خودتان سودده نیست، این سرمایه گذاری حرف 
و حدیث هایی به دنبال داشته. اگر بخواهیم صریح بپرسیم اصلا چرا باید این همه پول وارد 

این سینما کنید؟
 این همه پول نبوده. 24۰میلیارد تومان در ســال ۹۷ گردش مالی  کار سینما بوده؛ یک 
ماشین فروشی در خیابان عباس آباد من می شناسم ۸۰۰ میلیارد تومان ترنوول مالی اش 
بوده. کسانی هستند که نمی خواهند سینما اوج بگیرد. پول خونی است که در رگ سینما 
است. هنرمند درس خوانده دانشگاه رفته، می خواهد یک فیلم بسازد. این نمی تواند بدون 
پول بسازد. ما هم معمولا از جوان ها حمایت می کنیم. حالا کسی هم بنشیند و تفسیر کند 

و یادداشت بنویسد که این پول از کجا آمده. پول من مشخص است.

3  ساعت 5 بعدازظهر جمعه دو پسر بچه زاهدانی 8 و 11 ساله، ساکن میبد که 
در حال جمع آوری ضايعات درمحله گود زباله خارج از محل مسکونی در کاشف 
آباد بودند مورد حمله ده ها سگ وحشی قرار گرفتند. دراین حادثه برادر بزرگتر 

فرار کرد اما برادر ۸ ساله طعمه سگ ها قرار گرفت و جانش را از دست داد.
نیروی انتظامی به همراه سپاه و بسیج و هلال احمر پس از ساعت ها جست وجوی منطقه 
سرانجام جسد این کودک ۸ ساله را در گود ضایعات درحالی که بخشی از بدنش را سگ ها 
خورده بودند ساعت ۷ صبح پیدا کردند. منطقه غیر مسکونی کاشف آباد در نزدیکی یکی از 
کشتار گاه های میبد در کمربند شرقی شهرستان میبد واقع شده است. معمولا مردم لاشه 
احشام  خود را در این منطقه رها می کنند و همین موضوع موجب تجمع سگ های ولگرد 
می شود. سال گذشته نیز پسر بچه دیگری به نام نسیم در نزدیکی یکی از مرغداری های 

میبد توسط سگ های ولگرد جان خود را از دست داد.

4  روزنامه اصولگرای کیهان نوشت: يک آهنگساز که قبلًا به طور مستقیم 
به نیروهای دفاعی کشور حمله کرده بود، با تلويزيون باز هم همکاری می کند!

آریا عظیمی نژاد، آهنگسازی است که برای داوری سری جدید برنامه »عصر جدید« نیز به 
همکاری دعوت شده و این دعوت را نیز پذیرفته است! وی در هفته های اخیر، همپای جریان 
معاند و به بهانه سانحه هواپیمای اوکراینی، در فضای مجازی به نیروهای دفاعی کشورمان 
اهانت کرده بود. اما به نظر می رسد که از یک سو دستمزد قابل توجه برنامه، این به اصطلاح 
هنرمند را هم دچار رفتار دوگانه کرده که هم ژست مخالف به خود می گیرد و هم از کیسه 
صداوسیما می خورد! و از سوی دیگر جای تعجب آمیخته به تأسف است که صداوسیمای 

جمهوری اسلامی ایران این گونه افراد نان به نرخ روز خور را به کار دعوت می کند؟!

5  »جردن لوکاکو« بازيکن تیم ملی فوتبال بلژيک در گفت وگويی تلويزيونی 
ضمن تشريح شــرايط خود و برادرش »روملو لوکاکو« به وضعیت تیم ملی 
بلژيک هم اشاره کرد. بخشی از این گفت وگو به شرایط بلژیک در زمان هدایت »مارک 
ویلموتس« اختصاص داشت. جردن لوکاکو به شدت از ویلموتس انتقاد کرد و عملکرد این 

مربی را در بلژیک شرم آور دانست. لوکاکو گفت: در مسابقات یورو 2۰1۶ در واقع ویلموتس 
خوش شانس بود که در این مقام باشد. او بازیکنانی داشت که تیم را پیروز می کردند اما 
هیچکس ما را هدایت نکرد. ویلموتس یک مربی عالی نیست. با تمام توانمندی و سلاحی 
که در اختیار داشتیم برنامه ویلموتس این بود: توپ را به ادن هازارد پاس بدهید. ویلموتس 

نتوانست تیمی را ایجاد کند و این شرم آور است.

6  يکی از تولیدکنندگان لوازم خانگی در گفت وگو با »جوان« ضمن تأکید 
بر نبود عزم جدی برای مبارزه با کالای قاچاق از همکاری بیمه و شرکت پست 
برای جابه جايی اين کالاهای ممنوعه خبر داد و گفت: »متأسفانه شرکت های بیمه 
مستقر در شهرهای مرزی مانند بانه، با بیمه کردن کالای قاچاق و شرکت پست با حمل 
آن به سراسر کشور به ورود و توزیع لوازم خانگی قاچاق کمک می کنند؛ ضمن اینکه توزیع 
این کالاهایی که با کانتینر وارد کشور می شود، بسیار سهل و آسان است و عرضه کنندگان 
از توقیف آن هراسی ندارند.« وی که خواســت نامش فاش نشود از توقیف چندین انبار 
لوازم خانگی در امین حضور تهران و شورآباد خبر داد و افزود: »حجم این کالاها به قدری 
بالا بود که نمی توان تصور کرد از طریق کوله بر یا ته لنجی وارد کشور شده باشد؛ ضمن اینکه 
در ماه های اخیر متوجه شدیم که برخی به ازای صادرات پسته، زعفران یا موادپتروشیمی، 
لوازم خانگی قاچاق تحت عناوین دیگر، وارد کشور می کنند و سود بسیار بالایی می برند.« 
این تولیدکننده با اذعان به اینکه تولیدکنندگان داخلی نتوانســتند نیاز بازار را تأمین 
کنند، تأکید کرد: »حدود ۷۰ تا ۸۰ درصد قطعات لوازم خانگی وارداتی اســت و با بروز 
تحریم ها تولیدکنندگان با نصف ظرفیتشان مشغول تولید هستند، از این رو خرید و فروش 

لوازم خانگی قاچاق رونق گرفته است.«

7  ششمین مسابقه سالانه اســکی خیريه برای بازسازی مدارس سیل زده 
استان سیستان و بلوچستان با همکاری اتاق بازرگانی سوئیس و اتريش در پیست 
بین المللی دربندسر برگزار شد. در حاشیه این مراسم علی دایی آقای گل جهان و سفیر 

سوئیس مارکوس لایتنر نیز در اهدای جوایز به اسکی بازان خردسال حضور داشتند.

8  بخشی از حرف های محمدمهدی طهرانچی رئیس دانشگاه آزاد اسلامی 
در برنامه تلويزيونی دست خط : هیات امنا سه نفر از هیات موسس هستند که البته 
هیات موسس دانشگاه آزاد قابل بحث است چون هیات موسس آنها باید ۶ نفر باشد. در 
حکمی که حضرت آقا به دکتر ولایتی ابلاغ فرمودند اینجا بود که هیات موسس را تکمیل 
کنید چون در اساسنامه هیات موسس زیر ۶ نفر قانونی نمی شود. الان هیات موسس 5 
نفر است که از گذشته بوده و هست.آقای ولایتی هستند.آقای قمی هستند و سه نفر آقای 
جاسبی، آقای میرزاده و آقای سید حسن خمینی هستند. آقای ناطق هیچ وقت به هیات 
موسس اضافه نشدند. برای همین اسم ایشان در اساسنامه نیست. 5 نفر هستند و قانوناً 
باید ۶ نفر باشند، برای هر تصمیم گیری. ســه نفر از این آقایان خود هیات موسس رای 
داده که به هیات امنا آمدند که آقای دکتر ولایتی، آقای دکتر جاسبی و آقای سید حسن 
خمینی هستند که ایشان به واسطه غیبت مکرری که داشتند عملًا مستعفی شناخته 

می شوند یعنی ما الان دو نفر از هیات موسس را در هیات امنا داریم. 
سه نفر از شورای عالی انقلاب فرهنگی هســتیم. من، آقای دکتر رهبر و دکتر عزیزی 
پزشکی هستیم. ســه نفر هم از دو وزیر بهداشت و وزیر علوم هســتند و یکی هم نهاد 
نمایندگی مقام معظم رهبری هستند که مسئول آن حاج آقای رستمی هستند. معمولًا 
به جای دو وزیر نمایندگان آنها شرکت می کنند ولی در جلسات به ندرت پیش می آید... 
حداقل از زمانی که من بودم، دو وزیر تشریف نیامدند. هیات موسس نمی تواند تشکیل 
شود. الان مشکل این است که هیات موسس 5 نفر هستند و برای تشکیل باید این تکمیل 
کار صورت گیرد. باید با توجه به این که اساســنامه سکوت دارد و الان به نظر می رسد با 

دست گره گشای ولایت می تواند مسئله حل شود.

تصور اینکه یک ســرمایه گذار جــوان خارجي در 
زماني که ایران تحت شــدیدترین تحریم هاست در 
فاصله کوتاهي میلیون ها دلار با ســرمایه گذاري در 
بازار بورس تهران ســود کند، کمي  مشکل است اما 
این اتفاقي واقعي اســت که به مدد رشد اعجاب آور 
شــاخص بازار بورس تهران در دوسه  سال گذشته، 
تحقق یافته اســت. به گزارش عصرایران به نقل از 
وب ســایت »بیزنس تایمز«، ماجیج وجتال، جوان 
3۶ ساله لهســتاني در کمتر از سه ســال گذشته با 
سرمایه گذاري در بورس تهران سرمایه خود را بیش 

از پنج برابر کرده است.
او که هم اینک 13.5میلیون دلار سهام شرکت هاي 
مختلف ایراني را خریداري کرده، کارگزار سرمایه گذار 
2۰فرد ثروتمند با شــش ملیت انگلیســي، آلماني، 
سوئدي، سوئیسي، بلژیکي و لهستاني است. به نوشته 
نیویورک تایمز، وجتال مدتي به عنوان محقق در شعبه 
شرکت مشاوره »ســیتي گروپ« در ورشو فعالیت 
داشته  و مدتي نیز به عنوان معامله گر سهام در شرکت 
»جي پي مورگان« در لندن فعالیت مي کرد. او سپس 
براي مدیریت یک صندوق سرمایه گذاري به لهستان 

بازگشت و هم اینک در لندن اقامت دارد.
وجتال پــس از امضاي توافــق برجام بیــن ایران 
و شــش قدرت جهاني مشــتاق شــد براي ارزیابي 
ســرمایه گذاري در بازار ایران به این کشور برود. او 

در جریان سفر به ایران بورس تهران را بررسي کرد و 
سرمایه گذاري در بازار بورس ایران را جذاب و پرسود 
دید. او سپس از سال 2۰1۷ کار سرمایه گذاري خود 
را با خرید سبدي متنوع از سهام شرکت هاي مختلف 
ایراني آغاز کرده و هر ماه به ایران ســفر مي کند. او 
براي فرار از تحریم هاي آمریکا سرمایه گذاري خود را 

به وسیله یورو انجام مي دهد.
او در این باره گفته اســت: »وقتي براي اولین بار به 
ایران رفتم، در بررسي هایم متوجه شدم بسیاري از 
شرکت هاي ایراني رشــد معمول 3۰ تا 4۰درصدي 
را در ســال ثبت مي کردند، اما قیمت ســهام آنها 
نشان دهنده این موضوع نبود. بازار پر از معامله گر بود 
ولي ارزش سهام به نسبت سودي که به سهامداران 
مي داد، بسیار پایین بود؛ شــاید پایین ترین ارزش 
سهام دنیا.« وجتال پس از بررسي هاي اولیه تصمیم 
به خرید سهام مي گیرد و صندوق خود را که مخفف 
نام پایتخت هاي سه کشور هلند، بریتانیا و ایران است 
به نام AmtelonCapital در ژوئیه)تابســتان( 
2۰1۷)13۹۶( بــا دایرکردن یک دفتــر در تهران، 
تاســیس مي کند. او بــراي ســرمایه گذاري اولیه 
سرمایه هایي را از دوستان و نزدیکان خود جمع آوري 
کرد. وجتال ســهام شــرکت هاي مختلف ایراني را 
خریداري کرده اســت. از شــرکت هاي پتروشیمي  

گرفته تا مواد غذایي و شوینده و بهداشتي و ...

در بین خریدهاي او سهام یک کارخانه تولید کننده 
شیشه براي صنعت داروســازي که تولیدات خود را 
به اروپا صادر مي کند تا سهام شرکت تولید نرم افزار 
سیستم مدیریت و... دیده مي شود. با خروج یکجانبه 
آمریکاي ترامپ از برجام در ماه مه 2۰1۸)اردیبهشت 
13۹۷( و بازگشــت تحریم هاي همه جانبه آمریکا 
علیه ایران بسیاري از ایراني ها که سرمایه هاي خرد و 
کلاني داشتند به بازارهایي چون بازار ارز هجوم بردند 
و ریال خود را به دلار و دیگر ارزهاي خارجي تبدیل 
کردند و تنها در عرض یك سال)2۰1۸( ارزش پول 
ملي ایران بیش از ۷۰درصد در برابر ارزهاي خارجي 

کاهش پیدا کرد. 
اما این وضعیت)کاهش ارزش ریال در برابر ارزهاي 
خارجي( بــراي صادر کنندگان ایرانــي خبر بدي 
نبود چون بســیاري از آنها حقوق کارگران و قیمت 
مواد اولیه خود را به ریــال مي پرداختند اما در ازاي 
محصولات صادراتي، دلار و یورو دریافت مي کردند. 
این وضعیت باعث شد هم سود این صادرکنندگان 
و هم ارزش ســهام شرکت هایشان به شدت افزایش 
یابد. وجتــال از شــرکت هاي پتروشــیمي  ایراني 
ســهام خریداري کرد. او همچنین مقداري سهام از 
شــرکت هایي که سنگ آهن اســتخراج مي کردند 
نیز خریداري کرد؛ آنها کالاهاي خــود را به دلار به 
تولید کنندگان داخلي فولاد مي فروشــند و ســود 

سرشاري دارند.
وجتال در ســال 2۰1۸ ضرر مختصر 2۰درصدي 
متحمل شد اما در ســال 2۰1۹ موفق شد بیش از 
1۷۰درصد ســود کند. او در حال حاضر صندوقي 
به ارزش کلي ۹میلیون یورو)13.5میلیون دلار( را 
مدیریت مي کند. او در مصاحبه بــا نیویورک تایمز 
گفته است، همچنان امیدوار به کسب سود در بازار 
بورس تهران و 1۰برابر کردن سرمایه اولیه خود در 

سریع ترین زمان ممکن است.
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 واگویه های انتظار
تابستان که رفتی ،

داغ بودم ؛ نفهمیدم...!
حالا که زمستان آمده / تازه می فهمم چقدر سوز دارد نداشتنت...!

 دستور زبان عشق
چیزی نیست

اين روزها را / فراموش خواهم کرد
مینا آقازادهبه طوفان بگو / ما عاشق تر از آنیم که پنجره ها را ببنديم مهدی نور قربانی

آقا از مصائــب این روزها اگر بخــوام براتون بگم، 
میتونم به معضلی به نام » خانه تکانی « اشاره کنم 
که مصیبتی ست عظمی. از قضا بنده هم از دو ماه 
قبل، دست به هیچی نزده ام و قبل از هر حرکتی  
با خودم گفته ام: » دیگه ایشــالا باشه شب عید و 
با خونه تکونی تمیــزش می کنم.« و همین باعث 
شده که در منزل بنده، شــتر با کلیه متعلقاتش 
مفقود شــود. لذا از پذیرایی از هرگونه جانداری 
معذورم. ولی دیشــب که دوستم زنگ زد و گفت 
که میخواد شب بیاد خونه من بخوابه، فهمیدم که 
برای هزارمین بار با همســرش دعوای جانانه ای 
کرده و همسر محترم هم نصفه شبی بهش اخطار 
داده که:» از جلو چشمام دور شــو وگرنه خونت 
پای خودته...« و کثیفی و نامرتبــی خونه من از 

اولویت هایش نیست. نیومده، شروع کرد:
- » آقا این دفعه دیگه تمومه، دیگه تمومه ... اینقدر 
اینجا می مونــم تا تکلیف این زندگی رو روشــن 
کنم... دیگه خسته شدم... دیگه پامو تو اون خونه 

نمی ذارم ... من دیگه از اینجا جُم نمی خورم ...«
از ظواهر امر مشخص بود که این دفعه برای نجاتِ 
خودم باید این زوج خوشبخت رو آشتی می دادم 

چون دوست عزیز، قصدِ اتُراقِ دراز مدت داشت:
- » نه... نگو این حرفا رو...امشــب رو اینجا بمون، 
ولی فردا یه جعبه شــیرینی بگیر، برو ســرِ خونه 

زندگیت...این حرفای بچه گونه چیه میزنی؟ ...«
چون حرف هــام از روی خیر خواهی نبود و از دل 

نمیومد، لاجرم بر دل هم اصلا ننشست:
- » برو بابا...شیرینیِ چی بگیرم؟... من دیگه اینجا 

می مونم...تموم شد رفت... «
همونجور که داشت منو توجیه می کرد تا خودمو 
آماده کنم برایِ هم خانه جدید و به زمین وزمان 
هم ناسزا می گفت، موبایلش زنگ زد. پدرش بود. 
ظاهرا همسر محترم، با پدر ایشون تماس گرفته و 

وضعیت رو توضیح داده بود:
- » پــدرِ مــن ... مــن دیگــه تــو اون زندگی 
برنمی گــردم... تموم ...الانم جــام راحته، خیلی 

هم عالیه...«
ظاهرا پدرشون خیلی اصرار داشــتن که بدونن 

آقازاده کجا تشریف دارن :
- » پدر جان، خونه یکی از دوستام هستم... نه بابا 
این چه حرفیه، من اهلِ این حرفام؟... اصلا آدرس 

میدم بیا اینجا ببین ...پاشو بیا...پاشو بیا...« 
جلوی چشمایِ از حدقه در اومده من، آدرس داد و 
پدر رو هم دعوت کرد: » ببخشیدا... بذار بیاد اینجا 
رو ببینه که چقدر امن و امانــه ... خیالش راحت 
شه...« دوســتان، چقدر نصفه شب، خونه تکونی 
کردن سخته ... ولی در هر حال هیچوقت کیفیت و 
دقت رو فدایِ زمانِ کوتاه نکنید... چون امکان داره 
کنترلِ تلویزیون، زیرِ پاهاتون خرد شه و کلیدِ درِ 
خونه رو که همینجور پرت کردین یه گوشه ای، بره 
تو جارو برقی. حدودا نیمه شب بود که متوجه شدم 
وسطِ خانه و رویِ فرش، محل مناسبی برایِ پیدا 
کردن کلید، داخلِ کیسه جاروبرقی نیست و کلیه 
نخاله ها میریزن همونجا و خیلی هم سخت پاک 
میشن. کل خاک ها هم پخش میشن و مجبور به 

گردگیریِ مجدد در کلِ منزل هستین.

دوســتان، فحــش دادن به بخت و اقبــال، فقط 
وقتتــون رو می گیره...بهتریــن کار، جمع کردنِ 
فرش و پرتابِ آن در انباریه... حالا بعدا یه فکری 

براش می کنین...
حتما همیشه در منزل، بتادین و باندِ زخم داشته 
باشین. چون وقتی که به خاطرِ عجله، استکان هایِ 
داخلِ کابینت، همگی با هم سقوط می کنند وشما 
همچون بازیگرِ فیلمِ » شعله « بر رویِ خرده شیشه 
ها راه می روید، برخلافِ اون فیلمه، پاهاتون تیکه 
تیکه میشه و بقیه کارها رو باید نشسته انجام بدین 

که خب، یه خورده سخت تره...
به نظر من از دیگران هم کمک بگیرید و مثلِ من 
تعارفات بیهوده نکنین که: » نه بابا، کاری نیست... 

خودم انجام میدم... تو راحت باش...«
تا پدرِ دوست من برسه، تقریبا دکورِ خونه عوض 
شد و دو عدد کیسه زباله سایز بزرگ هم پُر شد... 
شدت خونریزی البته یه خورده بی حالم کرده بود 
ولی هر جور بود جلویِ پدرِ دوستم، تونستم بلند 
شم:  » خیلی خوش آمدین... بفرمایین « / » خیلی 
ممنون... خدا بد نده، پاهــا تونو عمل کردین؟ « / 
» بله...جراحی داشتم...خداروشــکر بهترم...شما 

بفرمایین...«
پدر و پســر، وارد بحث های خودشون شدن و من 
هم، نالان و با قامتی خمیده، در صندلی فرو رفته 
بودم. خدا رو شکر، پدر همون نصفه شبی، پسر رو 

راضی کرد که برگرده خونه ش...
درسته مجروح شدم، ولی موفق شدم نصف خانه 

تکانی را انجام دهم. تا آخر سال هم خدا بزرگه...

دندهعقب
اشكانعقيليپور

محو کردن
يک شهر زيبا 
در72 ساعت

در اين ستون درباره مکان ها 
وآدم ها خواهید خواند

تنها دو ماه مانده به پایان جنگ ، در فوریه 1۹45 ،  
تعداد 125۶ بمب افکن انگلیســی و آمریکایی در 
4 یورش و طی ۷2 ســاعت  شهر درسدن آلمان در 
کنار رودخانه الب را بمباران کردند.  با 2۰ هزار تن 
تی ان تی. بــا نابودکردن 12 هزار خانه مســکونی. 
بمباران  کلمه ضعیفی است. شهر را ویران کردند . 
در این شــهر زیبا در آن دوران بیــش از ۶۰۰ هزار 
نفر سکونت داشتند.  شهری که به فلورانس آلمان 
مشهور بود و آکنده از زیبایی های معماری چنان مورد 
حمله وحشیانه ای قرار گرفت که در خوشبینانه ترین 
 آمار ، 25 هزار نفر طی کمتر از سه روز کشته شدند.

25 هزار غیرنظامــی ،  مرد و زن و کــودک. برخی 
آمار این رقم را تــا ۷۰  و برخی  تــا 13۰ هزار نفر 

افزایش می دهند . حمله ای کــه فقط قرار بود تاثیر 
پیشدستانه داشته باشد و آلمان را راضی به تسلیم 
سازد. بسیاری از این اجساد بر اثر دمای بسیار بالای 
آتش سوزی در حالی جان دادند که لباس هایشان 
ســالم باقی مانده اما اعضای بدنشان بر اثر حرارت 
غیرمستقیم سوخته و به خاکستر تبدیل شده است، 
این حالت برای گروهی پیش آمد که در پناهگاه ها 
قرار داشــتند. یک گزارش نیروی هوایی آمریکا در 
ســال 1۹53 از عملیات به عنوان بمباران توجیه 
شده یک هدف نظامی و صنعتی، که 11۰ کارخانه 
و 5۰هزار کارگر را در پشتیبانی از اقدامات نظامی 
آلمان در خود جای داده بود، توجیه کرد. برخلاف 
این گزارش ، پژوهشگران متعدد این گونه استدلال 

کرده اند که زیرســاخت های مخابراتــی، پل ها و 
مناطق وسیع صنعتی خارج از شهر هیچ یک به طور 
کامل هدف قرار نگرفتند. در ســدن بعد از جنگ به 
تدریج بازسازی شد و حالا با جمعیتی حدود 4۰۰ 
هزار نفر از شــهرهای توریستی در شــرق  آلمان 

محسوب می شود.
رمان سلاخ خانه شماره پنج )1۹۶۹( نوشته کورت 
ونه گات  نویسنده معاصر آمریکایی بر اساس تجربه 
شخصی او به عنوان یک اســیر جنگی در درسدن 
بود. در این کتاب داستان اسرای آمریکایی روایت 
می شــود که در زمــان بمباران درســدن در یک 
ســلاخ خانه در زیر زمین گرفتار هستند و هنگامی 

که نجات می یابند، جز ویرانی چیزی نمی بینند. 

آرش خوشخو   90  کامنت تا آخر زمستان
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پایانشوکهکنندهیکرویا؟
بامحرومیتدوسالهسیتیازحضوردرلیگ
قهرمانان،نهتنهاستارههاتمایلیبهپیوستن

بهاینتیمنخواهندداشتبلکه...صفحه10

دشمنانِهمخانه!
اختلافاتدرونتیمیدرفوتبالایران
سابقهایطولانیداردوتازهترینآنها
ماجرایرحمتیوحسینیاست...صفحه 11

احمدرنجبر  
هفتصبح

شايعه ها در دقايق پاياني جشنواره فجر به گوش رسيد: 
ســيمرغ جواد عزتي به بازيگري ديگر داده مي شود! 
خبر به گوش خود عزتي هم رســيده بود. او پستي در 
اينستاگرامش با عاريت از ديالوگ فيلم »شناي پروانه« 
به اشتراك گذاشت:»کار خوبه خدا درست کنه سلطان 
محمود خر کيه؟!« اختتاميه تمام شد اما آنقدر هياهو و 
جنجال داشت كه شايعه تعويض سيمرغ فراموش شد. 
حالا گفته مي شود سعيد راد عامل اصلي تعويض سيمرغ 
است. در گزارش امروز هم كل ماجرا مرور شده است و هم 

نتيجه گفت وگويي كه با راد داشتيم.

   مورد اول | مخالفت راد با سیمرغ عزتي؟
احتمالا شــما هم اين خبر را كه با قيد »شــنيده ها« همراه 
است ، خوانده ايد. گفته مي شود نظر هيات داوران براي دادن 
سيمرغ مكمل، جواد عزتي بوده اســت. بازي اين بازيگر در 
آتاباي وجهي ديگر از توانمندي عزتي را به رخ مي كشــد. با 

اين حال نظر سعيد راد چيز ديگري بوده و به استناد شايعه ها 
»او به شدت معترض اين تصميم می شود و حتی يک روز در 
جلسه هيات داوران شرکت نمی کند تا در نهايت مقاومت او 
باعث می شود سيمرغ به امير آقايی که رای اش به جواد عزتی 

نزديک بود برسد.«

   مورد دوم |پاسخ مشكوك عسگرپور
وقتي شايعه اي در چنين سطحي منتشر مي شود، مهم ترين 
منبع براي پاســخگويي طرف مورد اتهام است. با سعيد راد 
تماس گرفتيم كه نتيجــه اش را در بخش بعدي مي خوانيد. 
پيش از آن برويم سراغ گفته هاي محمد مهدي عسگرپور يكي 
ديگر از اعضاي هيات داوري. او در برنامه شهر فرنگ شبكه خبر 
پاسخي دو پهلو به اين شايعه داده و همين لزوم توضيح راد را 
بيشتر كرده است. او گفته:»آيا ما آنجا گزارشگر داشتيم که 

می توانسته به راحتی گزارش بدهد؟«

   مورد سوم| سكوت عجیب راد
رابطه روزنامه هفت صبح با سعيد راد حســنه است! هم با او 
گفت وگوي مفصل داشتيم و هم كارنامه اش را مرور كرده ايم. 
اين را گفتيم تا شما هم مطلع شويد راد ذهنيت »منفي« نسبت 

به روزنامه ندارد. با او مسئله را در ميان گذاشتيم و حرف هاي 
عسگرپور را نقل كرديم. او حاضر به انجام گفت وگو نشد و فقط 

به يك جمله اكتفا كرد: ترجيح مي دهم سكوت كنم!

   مورد چهارم |چرا سكوت راد عجیب است؟
كساني كه ســعيد راد را مي شناســند مي دانند او ميانه اي 
با تعارف نــدارد. معمولا حرف هايش را بــدون مجامله بيان 
مي كند و در نقد همكاران تا حد امكان گرفتار خودسانسوري 
نمي شود. اين بار اما در برابر اتهامي كه متوجه اوست، سكوت 
را ترجيح مي دهد. اگر شايعه ها بي اساس است چرا راد واكنش 
نشان نمي دهد تا خود را از موج حمله ها رها كند؟در صفحات 
اينستاگرام او مورد انواع قضاوت ها قرار گرفته؛پس چرا شايعه 
را تكذيب نمي كند؟ مي ماند تحليلي ديگر و اينكه سعيد راد 
»واقعا« مخالف جايزه جواد عزتي بوده. اگر چنين است چرا بر 
اساس قاعده هميشگي عمل نمي كند و نظرش را بي پرده به 
زبان نمي آورد؟ اگر شايعه رسانه اي نمي شد، سكوت معقول 

بود اما حالا اين احتياط از طرف سعيد راد عجيب است.

   مورد پنجم | یك دلیل غیرقابل باور
سعيد راد ساكت اســت و جاي شــائبه ها باز. حتي گفته 

مي شود دبير جشنواره هم در برابر اين شائبه فقط لبخند 
زده و پاسخ روشني نداده است. يكي از شائبه هايي كه برخي 
رسانه ها به آن استناد مي كنند، مصاحبه اي است كه سعيد 
راد عليه جواد عزتي و رضا عطاران به خاطر نوع بازي شان 
در فيلم هزارپا انجام داده بــود. اصل صحبت هاي راد اين 
است:» وقتی شــما دوتا مرد را می گذاريد جلوی دوربين 
و اينها عربی می رقصند و سينه شــان را می لرزانند،تهوع 
به آدم دست می دهد. اين صحنه جالبی نيست و کمدی و 
طنز نيست و حتی لودگی نيست، وقاحت است! اين کاری 
نيست که يک مرد انجام بدهد.« سعيد راد بهتر از ما مي داند 
كه اقتضائات هر نقش و هر فيلم متفاوت است. مي توان به 
برخي نقش ها، بازي ها و انتخاب هاي جواد عزتي نقد جدي 
داشت اما نمي توان بازي اش در آتاباي را ناديده گرفت. اگر 
راد حاضر به گفت وگو مي شد، مي توانســتيم دليل اصلي 
مخالفت او با جايزه عزتي را بدانيم. چه بســا راد براي امير 
آقايي چانه مي زده كه خب بازي اش در شناي پروانه قابل 

دفاع هم است. 

   مورد ششم |جاي خالي عزتي
هم جواد عزتي و هم امير آقايي مســتحق ســيمرغ مكمل 
بودند و در اين رقابت جايزه به دومي  رسيد. بحثي نيست جز 
شائبه اي كه راد آن را بي پاسخ گذاشته. شائبه ديگر جاي خالي 
نام جواد عزتي در ميان نامزدهاي سيمرغ اصلي است. كمترين 
احترام براي تلاش او در شناي پروانه اين بود كه نامش جزو 
فهرست نامزدهاي سيمرغ قرار مي گرفت. مي دانيم شانس 
اصلي براي پيمان معادي )درخت گردو(است اما غيبت عزتي 
فقط به شائبه ها دامن مي زند و سعيد راد را بيش از پيش در 

كانون سوء تفاهم قرار مي دهد.

   توئیت بازی
موضع پر ابهام راد

درباره ســكوت عجيب ســعيد راد در گزارش اصلي نوشتيم. 
خلاصه اش اين است: اگر او مخالف سيمرغ جواد عزتي بوده چرا 
حالا و در يك گفت وگوي رســمي به جاي پاسخ، سكوت كرده 
است. اگر شايعه است چرا تكذيب نمي كند و باز هم سكوت كرده 
است! بدتر از همه اين است كه گفته مي شود دليل اعتراض او، 
برخي فيلم هاي جواد عزتي از جمله هزارپا اســت. اولا به نظر 
خيلي ها در اين فيلم يكي از بازي هاي خوب عزتي رقم خورده. 
وانگهي چه نسبتي ميان هزارپا و آتاباي هست؟! پس راه تاويل 
باز مي ماند و برخي سعيد راد را متهم به موضع گيري شخصي 
مي كنند! ايــن اتفاق ها در حالي رخ مي دهد كــه راد غالبا نظر 
خود را در رسانه ها مطرح مي كند و ابايي ندارد. حتما خاطرتان 
هست كه در افتتاحيه جشنواره فجر خواستار بازگشت همكاران 
سابقش در پيش از انقلاب شد. يا درباره همين هزارپا به صراحت 

انتقاد به زبان آورد. حالا چرا ساكت است؟

کامنت ها

  وحيد سعيدی:   ســعيد راد اگر از ديدن فيلم های جواد 
عزتی و خاصه صحنه رقصيدنش در فيلم »هزارپا« حالت تهوع 
می گيرد به ما بايد چه حالی دست بدهد وقتی بازی های برخی 
را در فيلم های »سالومه«، »کنيز« و... می بينيم. ای کاش سعيد 
راد چنين اظهارنظری  نمی کرد و ای کاش می دانست که اگر 
قرار بود کارنامه و عملکرد يک بازيگر به واسطه يک کار تجاری 
برای هميشه زير ســوال برود، کارنامه او بيش از هر بازيگری 

زير سوال است.

  احمد رنجبر: حرفي ناگفته درباره سعيد راد نمانده است. 
فقط يك سوال دارم: اگر شايعه ها صحت دارد چرا هيات داوران 

جشنواره تا اين اندازه دربرابر موضع او منفعل بوده اند؟! 

  مرجان فاطمی:  با انتشــار اين خبر به نظر می رسد نبودن 
نام جواد عزتی در فهرست نامزدهای بهترين بازيگر نقش اصلی 
مرد هم به همين دليل بوده است. واقعا عجيب است که داوری ها 

براساس سلايق شخصی صورت می گيرد. 

پيگيري هفت صبح از شايعه هايي كه مي گويد سعيد راد، عضو هيات داوري جشنواره فيلم فجر اجازه نداده 
است سيمرغ به جواد عزتي تعلق بگيرد. اين بازيگر حاضر به توضيح نيست تا شائبه ها ادامه داشته باشد

سعيدراد:سكوتميكنم!

   آنالیز    رصد خانه

فريدون جيرانی بعد از پشت سر گذاشتن دوران نقاهتش، فعاليت هايش را از سر گرفت، 
ابتدا به کافه آپارات برگشت و اجرای اين برنامه را از سر گرفت و بعد از آن به عضويت هيات 
داوران جشنواره فجر درآمد تا در کنار هشت داور ديگر فيلم های بخش مسابقه را داوری 
کند. او در همين اثنا، مقدمات توليد فيلم جديدش را هم پيش برد. آنطوری که شنيده 
می شود، او اين روزها در حال کار روی فيلمنامه جديدش است تا به محض آماده شدن 
آن را جلوی دوربين ببرد. جيرانی فيلمنامه کار جديدش را به اتفاق يکی از نويسندگان 
و منتقدان سينما که در عرصه فيلمنامه نويسی هم فعال است می نويسد. آخرين فيلم 
جيرانی »آشفتگی« است که اکرانش از قبل جشنواره شــروع شد و هنوز هم در برخی 

سينماها روی پرده است.؛فيلمی که البته در گيشه توفيق چندانی نداشت.

نوروز ســال 95 بود که فيلم های روی پرده بدون هيچ محدوديتی تيزرهايشــان از 
شــبکه های ماهواره ای پخش شد و اتفاقا آن ســال فيلم ها در گيشه فروش عجيب 
و غريبــی کردند. بعد از اين اتفــاق جلوی پخش تيزرهای فيلم های ســينمايی در 
شبکه های ماهواره ای گرفته شد. ســختگيری برای ممانعت از پخش تيزر فيلم های 
روی پرده در شبکه های ماهواره ای به قدری سفت و ســخت بود که حتی منجر به 
توقيف يکی دو فيلمی شد که بی توجه به اين هشدار اقدام به پخش تيزرهايشان در 
اين شبکه ها کردند. حالا بعد از گذشت مدتی دوباره شاهد پخش تيزر يکی از فيلم های 
روی پرده از شبکه های ماهواره ای فارسی زبان هســتيم. در حال حاضر يکی از اين 

شبکه ها تيزر فيلم » تورنا2« را با کيفيت عالی و اچ دی پخش می کند.

بهنوش طباطبايی  بعد از بازی در فيلم » سيانور« چند سالی در سينما و تلويزيون 
 کار نکرد و همه وقتش را معطوف به تئاتر کرد تا اينکه ســال گذشته در دو فيلم

» ماجرای نيمروز 2، رد خون« و »غلامرضا تختــی« بازی کرد. بازی اش در فيلم 
محمد حسين مهدويان آنقدر خوب بود که به چشم هيات داوران آمد و او را برای 
ايفای اين نقش نامزد کردند. بعد از درخشــش در اين فيلم توقع می رفت که در 
سينما پرکار شود اما طباطبايی بازهم در انتخاب های تصويری اش سختگيری به 
خرج داد و به همه پيشنهادهای سينمايی و البته سريال های شبکه نمايش خانگی 
پاسخ منفی داد. او در ادامه همان رويه هميشگی اش تئاتر را به سينما ترجيح داد، 
ابتدا در نمايش »مری پاپينز« بازی کرد و حالا هم خودش را مهيای بازی در تئاتر 

»روزهای راديو« محمد رحمانيان می کند.

به زودی شروع می کند روز      فریدون جیرانی در تدارک ساخت فیلم جدید

آیا این تخلف نیست روز      تیزرهای تورنا2 در شبکه های ماهواره ای

سختگیر روز      بهنوش طباطبایی همچنان تئاتر را به سینما ترجیح می دهد

برخلاف بسياری از بازيگران 
سينما، پژمان جمشيدی، 
هادی حجازی فر و شبنم 

مقدمی در حال حاضر از جمله 
بازيگران مطرح سينما هستند 

که همزمان با حضور موفق 
در فيلم های سينمايی، در 
سريال های تلويزيونی هم 

فعاليت دارند.

         پذیرش بازی در تلویزیون در اکثر نقاط دنيا ســتاره های سينما خيلی ســخت حاضر می شوند در نقطه اوج 
بازيگری در سريال های تلويزيونی بازی کنند. در ايران هم چنين رسمی وجود دارد و اکثر چهره های مطرح سينما 
حاضر به بازی در ســريال های تلويزيونی نمی شوند. حالا در اين شــرايط، بازيگرانی مثل پژمان جمشيدی، هادی 
حجازی فر و شبنم مقدمی، همزمان با بازی در فيلم های سينمايی می پذيرند که در سريال های تلويزيونی هم حضور 
داشته باشند. در حال حاضر پژمان جمشيدی و هادی حجازی فر مشغول بازی در سريال »زيرخاکی« به کارگردانی 
جليل سامان هستند و هادی حجازی فر علاوه بر »زير خاکی« در سريال نوروزی »دوپينگ« هم بازی دارد. درست 
است که اين چهره ها برای بازی در سريال تلويزيونی، دستمزد بالايی طلب می کنند اما با اين حال بسياری از بازيگران 

سينما در نقطه اوج بازيگری حاضر نمی شوند با بالاترين دستمزد هم به حضور در تلويزيون تن دهند. 

درست است که پژمان جمشيدی کارش را از تلويزيون شــروع کرد و به خاطر موفقيت در           عیار بازیگران
سريال »پژمان« بازی اش ديده شد اما در حال حاضر يکی از چهره های موفق و پرفروش سينماست. در چهار سال 
اخير، 16 فيلم سينمايی بازی کرده و در سی و ششمين دوره جشنواره فيلم فجر نامزد بهترين بازيگر مکمل مرد 
برای بازی در فيلم سوءتفاهم شده. با اين حال در تمام اين چهار سال، رابطه اش را با تلويزيون قطع نکرده است. 
هادی حجازی فر بعد از معرفی در فيلم »ايستاده در غبار« حدود 13 فيلم سينمايی بازی کرد و امسال به عنوان 
فيلمنامه نويس فيلم »آتابای« هم حضور قدرتمندی داشت که با استقبال فراوانی روبه رو شد. در اين شرايط حاضر 
شده در دو سريال تلويزيونی هم حضور داشته باشد. البته حضور در ســريال تلويزيونی از جهتی هم به نفع اين 

بازيگران است چون مخاطبان بيشتری پيدا می کنند. 

»جدايی نادر از سيمين« يکی از مهم ترين آثار کارنامه اصغر فرهادی است و هنوز هم خيلی ها آن را بهترين 
اثر اين کارگردان می دانند. »صحنه ای از يک جدايی«، مستندی از پشت صحنه توليد اين فيلم است که 
توســط خود اصغر فرهادی روايت می شود. اين مســتند به زوايای پنهان فيلم سينمايی »جدايی نادر از 
سيمين« می پردازد و به مواردی اشاره می کند که تاکنون عنوان نشده اند و کمتر به آن ها توجه شده است. 
همچنين روايتگر چگونگی شکل گيری ايده و فيلمنامه اين اثر تا انتخاب بازيگران و پايان فيلمبرداری و 
بازتاب های جهانی اين فيلم اســت. در اين فيلم تصاويری از فيلم و پشت صحنه با روايت اصغر فرهادی و 
گفت وگوهايی از مايک لی، ژان کلود کرير و ابراهيم گلستان ديده می شود. پيمان معادی، مايکل بارکر، ساره 
بيات، پيتر بردشاو، ليلا حاتمی، شهاب حسينی، محمود کلاری، حميدرضا قربانی، بابک کريمی و ... از جمله 
چهره های ديگر اين مستند هستند. تعداد سينماهای نمايش دهنده اين اثر فعلا بسيار کم است و اميدواريم 

روز به روز شاهد اکران گسترده تر آن باشيم.

صحنه هایی از یک جدایی
   سينماها: فرهنگ، خانه هنرمندان، 

هويزه مشهد، مجتمع فرهنگی بابل
   کارگردان: وحيد صداقت

   تهيه کننده: وحيد صداقت
   موسيقی: نيما اورکی

   زمان: 77دقيقه

پیشنهاد ویژه

روز
ي ام

ها 
ني 

ید 
   د 

زی
د  با

75عد

فيلم هايی که از چهارشنبه 
هفته گذشته روی پرده رفتند 

فروش های فاجعه باری داشتند، 
مجموع فروش فيلم های »دوئت«، 

»يادم تو را فراموش«، »نرگس 
مست« و  »بی وزنی« به مرز 

75ميليون تومان هم نرسيده 
است. در اين بين »يادم تو را 

 فراموش« با 37ميليون تومان
پر فروش ترين بوده است.

بعد از »لامينور« مهرجويی، 
فيلم موزيکال – کودکانه 

»پيشی ميشی« نهمين ساخته 
سينمايی حسين قناعت هم 
متقاضی اکران نوروز شد. با 
توجه به اينکه هر سال يکی 

از سهميه های اکران نوروز را 
به فيلم های کودک می دهند، 
نمايش اين فيلم در ايام نوروز 

خيلی محتمل است.

حضور چهره های مطرح سینما در سریال تلویزیونی

سينماهای نمايش دهندهکارگردانفيلم

کورش، مگامال، فرهنگ، ارگ، سيتی سنتر اصفهان، ستاره باران تبريزنيما ا قليماامير

کورش، چارسو، موزه سينما، خانه هنرمندانمهدی ارجمندملاقات های شگفت انگيز

زندگی، کورش، ايران مال، آزادی، باغ کتاب، چارسو، ملتعلی عطشانیيادم تو را فراموش

آستارا، کورش، ايران مال، مگامال، ارگ، فلسطينحميدرضا قطبیقطار آن شب

آستارا، کورش، ايران مال، باغ کتاب، ملت، چارسو، فرهنگمجيد صالحیزير نظر

باغ کتاب، موزه سينما، فرهنگ، هويزه مشهدخداداد جلالیبچه ای با جوراب قرمز

09



ورزش جهان
 روزنامه صبح ایران  سال نهم  شماره 2594  یکشنبه  27 بهمن  1398

گریزمان، شرط فروش لائوتارو به بارسلونا
دیروز نشریه توتواسپورت مدعی شــد اینتر از مدیران بارسلونا خواسته در 
صورت تمایل به خرید لائوتارو مارتینز، اجــازه انتقال آنتوان گریزمان را به 
ایتالیا صادر کنند. گریزمان که در تابستان سال گذشته و در انتقالی جنجالی 
از اتلتیکومادرید راهی بارسلونا شــد، در ماه های ابتدایی هنوز قادر به ارائه 
توانایی هایش در نیوکمپ نبوده و به نظر می رسد خود او نیز چندان از شرایط 
در تیم جدیدش راضی نیســت. در ماه های اخیر هم اخباری در مورد رابطه 
نه چندان خوب لیونل مسی با گریزمان منتشر شده و در عوض لائوتارو مارتینز 
گزینه محبوب کاپیتان بارسلونا محسوب می شود که بی شک این موضوع 
می تواند نقش مهمی در جدایی گریزمان از بارســلونا ایفا کند. البته اینتر 
در ماه های اخیر برای خرید دیگر بازیکنان بارسلونا از جمله آرتورو ویدال و 
ایوان راکیتیچ نیز اقدام کرده و امکان حضور این اسامی نیز در پروسه انتقال 
لائوتارو مارتینز به نیوکمپ وجود دارد. به هر حال بارسلونا اخیرا متوجه حضور 
تیم های بزرگ دیگری از جمله رئال مادرید و منچستریونایتد نیز در کورس 
خرید لائوتارو مارتینز شده و به همین دلیل کار آنها برای جذب این مهاجم 

آینده دار و آرژانتینی دشوارتر از گذشته شده است.

پله تکذیب کرد؛ افسرده نیستم
ادینیو، پسر پله، به تازگی اعلام کرد   پدرش دچار افسردگی شده و به دلیل 
اینکه نمی تواند به خوبی راه برود، حاضر نیست از خانه خارج شود  اما پله که در 
پاییز گذشته 80 ساله شده، این حرف ها را رد کرد. او در بیانیه ای که منتشر 
کرد گفت: »از شما برای دعاها و ابراز نگرانی ها تشکر می کنم. من خوب هستم. 
امسال 80 ساله شدم. من هم روزهای خوب و بد دارم. این برای آدم هایی در 
سن من طبیعی است. من نمی ترسم. مصمم هستم و به کاری که می کنم، 
ایمان دارم. هفته گذشته این افتخار را داشتم که در استودیویی که مستندم را 
در آن می سازم، با رئیس فدراسیون فوتبال برزیل دیدار کنم. من ماه گذشته 
دو جلسه عکاسی با کمپینی که از تصاویر من استفاده می کند، داشتم. چندین 
برنامه از پیش تعیین شــده دارم. هیچ وقت در برنامه هایی که به آنها تعهد 
داده ام، غیبت نمی کنم. محدودیت های فیزیکی ام را می پذیرم؛ اما قصد دارم به 
مسیرم ادامه بدهم. خدا نگهدار شما باشد.« تابستان آینده پنجاهمین سالگرد 
قهرمانی برزیل در جام جهانی 1970 مکزیک است که سومین قهرمانی پله 
در این رقابت ها بود. او که در 1281 بازی دوران حرفه ای اش، 1091 گل به 
ثمر رساند، همچنان با 77 گل زده، بهترین گلزن تاریخ تیم ملی برزیل است.

ستاره اینتر 20 روز دیگر آماده می شود
باشگاه اینتر روز جمعه اعلام کرد؛ اســتفانو سنسی از ناحیه پای چپ خود 
دچار ترک مویی شده است اما مدت زمان دوری این بازیکن از میادین را اعلام 
نکرد. نشریه ایتالیایی »کوریره دلو اسپورت« چاپ رم اکنون خبر می دهد 
که سنســی به خاطر این مصدومیت حدود 15 تا 20 روز دور از مستطیل 
سبز خواهد بود. این نشریه گزارش داد؛ اینتری ها انتظار دارند تا این بازیکن 
را برای تقابل با یوونتوس در تاریخ اول مارس )11 اسفند( در اختیار داشته 
باشد. این هافبک 24 ساله که تابســتان اخیر با قرارادی قرضی یک ساله از 
ساسولو به اینتر پیوســت، برای چهارمین بار است که در فصل جاری دچار 
مصدومیت می شود. سنسی 24 ساله این فصل بنا به مصدومیت های مختلف 
12 بازی را از دست داده اســت. او در فصل جاری در 17 بازی از رقابت های 
مختلف برای نراتزوی به میدان رفته و ضمن به ثمر رساندن سه گل، چهار 

پاس گل هم داده است.

ویلیان می خواهد در چلسی بماند
ویلیان، ستاره برزیلی چلسی با وجود اینکه پیوستن حکیم زیاش از آژاکس 
به جمع آبی پوشان لندنی در تابستان پیش رو قطعی شده، قصد دارد در این 
تیم بماند. پیش از این گفته شده بود این هافبک 31 ساله علاقه ای به تمدید 
قرارداد با چلســی ندارد و در پایان فصل جاری از این تیم جدا خواهد شد. 
ایندیپندنت اما اکنون خبر می دهد که ویلیان قصد دارد قرارداد ســه سال 
جدیدی را با چلسی امضا کند و خود را برای مدت زمان بیشتری به آبی های 
لندنی متعهد کند، این در حالی است که با آمدن زیاش 26 ساله ممکن است 
این هافبک برزیلی جایگاه خود در ترکیب اصلی چلسی از دست بدهد. ویلیان 
که اخیرا شایعه علاقه مندی بارسلونا به جذب او مطرح بود، در سال 2013 
از ماخاچ کالا روسیه به آبی های لندنی ملحق شد. او تاکنون در 323 بازی از 
رقابت های مختلف برای چلسی به میدان رفته و 57 گل هم به ثمر رسانده 
است. این هافبک برزیلی که قرارداد فعلی اش در پایان فصل جاری به پایان 
می رســد، این فصل زیرنظر فرانک لمپارد 31 بازی در رقابت های مختلف 

انجام داده و آمار پنج گل زده و پنج پاس گل را از خود برجای گذاشته است.

گوشه و کنار مستطيل سبز

در سال 2018 نشریه اشپیگل اســناد و مدارکی مبنی بر 
استفاده غیرقانونی باشگاه منچسترسیتی از منابع خارج 
از باشگاه منتشر کرد و حالا یوفا تصمیم به صدور حکمی 
مبنی بر محرومیت دو ساله این باشگاه از شرکت در لیگ 
قهرمانان و 30 میلیون یورو جریمه نقدی گرفته است. به 
نظر می رسد اسناد و مدارک نشان می دهد که مالک سیتی، 
شیخ منصور بن زاید آل نهیان از خانواده حاکم ابوظبی، از 
بودجه هایی خارج از باشگاه برای تیمش استفاده می کند. 
یکی از ایمیل های فاش شده نشان می دهد که تنها هشت 
میلیون پوند از قرارداد اسپانســری سیتی با شرکت اتحاد 
از ســوی این ارگان تامین شــده و باقی این ارقام از دیگر 
شرکت های تحت هدایت شــیخ منصور به باشگاه تزریق 
می شود. سیتی در آن مقطع قاطعانه این شایعات را رد   و 
اخبار نشریه اشپیگل را محکوم کرده بود. اشپیگل منبع خود 
را مردی ناشناس به نام »جان« دانسته و مدعی شد او برای 
به دست آوردن ایمیل و این اسناد، کامپیوترها را هک نکرده 
است. اندکی پس از انتشار این اسناد، مشخص شد فردی به 
نام »روی پینتو« در پرتغال مرتکب چنین کاری شده و او 
اکنون در پرتغال به 147 جرم کیفری از جمله هک کردن و 
سایر جرایم سایبری متهم شده است که البته خودش آنها 

را انکار می کند.
در بیانیه یوفا آمده است: »با در نظر گرفتن همه مدارک و 
شواهد ، دریافتیم که باشگاه فوتبال منچسترسیتی مرتکب 
نقض جدی آیین نامه صــدور مجوز و پخــش مالی یوفا 
شده است. شورای دادرسی همچنین دریافت که باشگاه 
ســیتی با نقض مقررات، در جریان تحقیقات این پرونده 
همکاری نکرده اســت. تصمیم این نهاد در دادگاه داوری 
ورزش )CAS( قابل تجدید نظر است. اگر منچسترسیتی 
از این حق استفاده کند، اســناد تا قبل رای نهایی دادگاه 
داوری ورزش منتشر نمی شود. پس یوفا در این مرحله از 
اظهار نظر بیشتر خودداری خواهد کرد.« به نظر می رسد 
در صورت تایید شــدن این حکم تبعات فراوانی در انتظار 
منچسترسیتی خواهد بود. در روزهای اخیر حتی شایعاتی 
در مورد انتقال لیونل مسی نیز به این باشگاه شنیده شده 
بود، اما احتمالا حالا سیتیزن ها باید شاهد جدایی برخی از 

ستاره های شان نیز باشند. همچنین این حکم احتمالا در 
آینده پپ گواردیولا نیز تاثیر فراوانی خواهد داشت. اخبار 
زیادی در مورد احتمال جدایی سرمربی اسپانیایی در پایان 
فصل از سیتی منتشر شده و با توجه به عدم امکان حضور در 
لیگ قهرمانان برای دو فصل آتی، حالا این احتمال افزایش 

هم خواهد یافت.
سیتی زن ها نیز این تصمیم را بی پاسخ نگذاشته و به سرعت 
بیانیه ای صادر کردند: »منچسترســیتی از تصمیم امروز 
شورای یوفا ناامید گشته  اما متعجب نشده است. در دسامبر 
سال 2018، رئیس بازپرس یوفا قبل از هرگونه تحقیقات 
و حتی پیش از شــروع تحقیقات، به طور علنی از نتیجه و 
مجازات احتمالی در مورد منچسترسیتی صحبت کرد و 
به همین دلیل نقض مداوم از سوی یوفا، تردید چندانی در 
مورد رخ دادن چنین نتیجه ای وجود نداشت. سیتی رسما 
از کمیته انضباطی یوفا شکایت کرده و این شکایت با حکم 
CAS تایید شد. به عبارت ساده، این پرونده که توسط یوفا 
آغاز شده، توسط این نهاد تحت پیگرد قانونی قرار گرفته و 
توسط یوفا داوری شده اســت. حالا باشگاه در سریع ترین 
زمان ممکن به داوری بی طرفانــه خواهد رفت و در اولین 

فرصت به دادگاه داوری ورزش مراجعه می کند.«

سیتی هم مثل میلان با یوفا سازش می کند؟
البته این اولین باری نیســت که یوفــا چنین محرومیت 
سنگینی را برای تیمی اروپایی درنظر گرفته و آخرین بار 
باشگاه میلان با چنین محرومیتی مواجه شده بود. باشگاه 
میلان فصل 19-2018 را در رده پنجم سری A به پایان 
برد ولی آنها به دلیل زیر پا گذاشتن قوانین فیرپلی مالی، از 
سوی یوفا محروم شدند و به همین خاطر به آنها اجازه داده 
نشــد تا در رقابت های لیگ اروپا حضور بیابند. محرومیت 
درنظر گرفته شده برای باشــگاه میلان دو ساله بود و آنها 
امسال فصل اول این محرومیت را پشت سر می گذارند؛ اما 
مقامات روسونری در نهایت با سران یوفا به توافق رسیدند 
تا این محرومیت تنها برای یک فصل اعمال شــود. پیش 
از آن هم در فوتبال ایتالیا شــاهد موارد مشــابهی بودیم 
و بعد از جنجــال کالچوپولی، یوونتــوس اجازه حضور در 

رقابت های لیگ قهرمانان اروپا در فصل 07-2006 را پیدا 
نکرد و حتی به رقابت های سری B ایتالیا سقوط کرد. البته 
سخت ترین محرومیت درنظر گرفته شده از سوی یوفا، بعد 
از تراژدی هیسل اعمال شد که تمام باشگاه های انگلیسی 
را تحت تاثیر قرار داد. این حادثه تلــخ در فینال جام اروپا 
در فصل 1985 و در مصاف تیم های یوونتوس و لیورپول 
رخ داد که در پی آن، کمیســیون کنترل و انضباطی یوفا، 
تمام باشگاه های انگلیســی را برای پنج سال از حضور در 

تورنمنت های اروپایی محروم کرد.
در ســال 2014 تیم ستاره ســرخ بلگراد هم از حضور 
در رقابت های لیگ قهرمانان اروپا محروم شد؛ چرا که 
بدهی های نامشخصی داشــت که تکلیف این بدهی ها 
را روشن نکرده بود. باشــگاه کلوژ هم در سال 2014 از 
گردونه رقابت های اروپایی کنار گذاشته شد. یک سال 
بعد، باشگاه دنیپرو به دلیل رعایت نکردن قوانین فیرپلی 
مالی با سرنوشت مشــابهی مواجه شد و برای یک سال 
از حضور در تمام تورنمنت های زیرنظر یوفا محروم شد؛ 
آن هم دقیقا بعد از برگزاری فینال لیگ اروپا که با باخت 
3بر2 آنها مقابل سویا در سال 2015 همراه بود. در سال 
2016، یوفا گالاتاســرای را برای یک سال از حضور در 
رقابت های اروپایی محروم کرد و دلیل این محرومیت 
رعایت نکردن قوانین فیرپلی مالی بود. در فوتبال اسپانیا 
هم موارد مشابهی را شاهد بودیم. در سال 2010، یوفا 
مایورکا را از شرکت در رقابت های اروپایی محروم کرد. 
آنها اگرچه ســهمیه حضور در رقابت های یوفا را کسب 
کرده بودند اما اجازه شــرکت درایــن تورنمنت به آنها 
داده نشــد. در ســال 2012 هم مالاگا از سوی کمیته 
مالی باشــگاه های یوفا به خاطر بدهی های نامشخص 
جریمه شد. آنها با وجودی که رقابت های لالیگا را در رده 
ششم به پایان برده بودند  اما اجازه حضور در رقابت های 

اروپایی فصل بعد را نیافتند.

19 بازیکنی که قراردادشان تا 2022 تمام می شود
با محرومیت سنگینی که برای باشگاه منچسترسیتی در 
نظر گرفته شده، انتظار می رود   تعدادی از ستاره های این 

تیم و حتی شاید پپ گواردیولا تصمیم به ترک ورزشگاه 
اتحاد بگیرند و همیــن اتفاق درهای خــروج را به روی 
تعدادی از بازیکنان این تیم باز خواهد کرد. در این میان 
قرارداد 19 بازیکن سیتی تا سال 2022   یا حتی قبل از آن 
به اتمام خواهد رسید که 9 بازیکن، جزو بازیکنان اصلی 
سیتی هســتند و  10 بازیکن دیگر به صورت قرضی در 

تیم های دیگر توپ می زنند.
در بین 9 بازیکن اصلی ســیتی که قراردادشان تا سال 
2022 یا قبل از آن به اتمام می رســد ایــن نام ها دیده 
می شوند: کلودیو براوو )اتمام قرارداد در سال 2020(، 
کارسون )سال 2020(، استونز )سال 2022(، اوتامندی 
)2022(، اریک گارسیا )2022(، فرناندینیو )2021(، 
دیسکرود )2022(، داوید سیلوا )2020( )که اخیرا اعلام 
کرده بود   این آخرین فصل حضورش در منچسترسیتی 
است( و مهم تر از همه ســرخیو آگوئرو )2021(. علاوه 
بر ایــن 9 بازیکن، قرارداد 10 بازیکن دیگر ســیتی که 
به صورت قرضی در تیم های دیگــر توپ می زنند هم تا 
سال 2022 یا قبل از آن به اتمام خواهد رسید: استفن 
)2020(، ساندلر )2020(، آدارابیویو )2021(، ایتاکورا 
)2022(، الکس گارسیا )2020(، ایلیچ )2022(، مشینو 
)2022(، هریسون )2022(، ارزانی )2021( و پاتریک 

روبرتس )2022(.
17 بازیکن هم در رختکن منچسترســیتی هستند که 
قراردادهای شان با این تیم بعد از ســال 2022 به پایان 
خواهد رسید و در صورتی که در این تیم بمانند، می توانند 
بعد از دوران محرومیت به حضور دوباره در لیگ قهرمانان 
اروپا با پیراهن منچسترسیتی امیدوار باشند که 13 تا از 
این 17 بازیکن در تیم فعلی سیتی بازی می کنند: ادرسون 
)2025(، لاپورت )2025(، منــدی )2023(، زینچنکو 
)2024(، واکر )2024(، کانسلو )2025(، رودریگو ارناندز 
)2024(، گوندوگان )2023( ، فودن )2024(، دی بروینه 
)2023(، برناردو سیلوا )2025(، محرز )2023( و گابریل 
ژســوس )2023( و چهار بازیکن دیگر به صورت قرضی 
پیراهن تیم های دیگر را به تن می کنند: موریچ )2024(، 
آنجلینیو )2023(، پدرو پورو )2024( و پالاورسا )2023(.

پایان شوکه کننده یک رویا؟
با محرومیت دو ساله سیتی از حضور در لیگ قهرمانان، نه تنها 

ستاره ها تمایلی به پیوستن به این تیم نخواهند داشت بلکه ممکن
است بازیکنان سیتی هم به زودی این تیم را ترک کنند

  گزارش

ناامیدی از فتــح لیگ برتر در همین اواســط فصل باعث 
شــد اخباری در مورد احتمال جدایی پــپ گواردیولا از 
سیتی در تابســتان ســال 2020 به گوش برسد و خود 
او نیز چندی قبــل در اظهارنظری جالب مدعی شــد در 
صورت حذف مقابل رئال مادرید در لیگ قهرمانان، سران 
سیتی حکم اخراج او را صادر خواهند کرد  اما حکم مهم 
یوفا حالا ممکن است تغییر بزرگی را در آینده کاری پپ 
گواردیولا رقم بزند. یوفا جمعه شــب خبــر از محرومیت 
دو ساله منچسترســیتی از لیگ قهرمانان داد و در چنین 
شرایطی بعید است گواردیولا روی نیمکت تیمی حضور 

یابد که از شانس قهرمانی در اروپا برخوردار نیست و بعید 
است ســتاره بزرگی هم حاضر به انتقال به این تیم باشد. 
اما نشریه کالچومرکاتو مدعی شد حالا یوونتوس شانس 
اول برای عقد قرارداد همکاری با پپ گواردیولا به شــمار 
می آید. بیانکونری تابستان ســال قبل و پیش از آغاز کار 
با مائوریتسیو ســاری نیز تا لحظه آخر منتظر گواردیولا و 
البته صدور این حکم بود  امــا در نهایت چنین اتفاقی رخ 
نداد و آنها کارشان با ســرمربی ایتالیایی را شروع کردند. 
به رغم ادعای سیتی مبنی بر شــکایت به CAS، حتی در 
صورت کاهش محرومیت به یک ســال نیز بعید است پپ 

گواردیولا علاقه ای به ماندن در لیگ برتر داشته باشد. با 
وجود مطرح شدن نام تیم هایی چون پاری سن ژرمن و 
بایرن مونیخ، یوونتوس همچنان شانس اول همکاری با 
پپ گواردیولا بوده و ممکن است به زودی شاهد حضور این 

سرمربی در سری A باشیم.
رونالدوهممیماند: حدود یک ســال و نیم پیش بود که 
کریستیانو رونالدو، ستاره پرتغالی و سابق رئال مادرید بعد از 
9 فصل درخشان این تیم را ترک کرده و تصمیم گرفت در 
ادامه دوران پرافتخار ورزشی اش در یوونتوس به میدان برود. 
ســتاره پرتغالی اگرچه در فصل اول دستاوردی به جز فتح 
سری A نداشت  اما در هفته های اخیر نمایشی فوق العاده 
در لباس یوونتوس داشــته و هواداران این تیم را نسبت به 

ادامه فصل امیدوار ساخته است. مصاحبه چند هفته پیش 
کریستیانو رونالدو در مورد آینده و ابراز بی اطلاعی او نسبت 
به اتفاقات پیش رو، باعث ایجاد نگرانی هایی در بین هواداران 
یوونتوس مبنی بر احتمال جدایی این بازیکن شده است  اما 
فابیو پاراتیچی، مدیر ورزشی یوونتوس ضمن تکذیب این 
خبر گفت: »آیا رونالدو فصل بعد در یوونتوس می ماند؟ در 
این مورد شکی نیست.« چندی قبل نشریه ال چیرینگیتو 
مدعی شد کریستیانو رونالدو از انتقال به یوونتوس و جدایی 
از رئال مادرید پشیمان شده و اگر زمان به عقب بازمی گشت 
چنین تصمیمی نمی گرفت اما ادعای مدیر ورزشی یوونتوس 
نشان می دهد او حداقل برای فصل بعد تصمیمی مبنی بر 

جدایی نداشته و در تورین باقی خواهد ماند.

گواردیولا- یوونتوس؛  حالا امکان پذیر است

  سوژه روز 

جنجال آفرینی های نیمار ســتاره برزیلی باشــگاه 
پاری سن ژرمن در خارج از زمین چمن پایانی ندارد. 
او اگرچه هر زمان که در ترکیب تیم پاریسی به میدان 
رفته، عملکــرد قابل  قبول و گاهــی خیره کننده ای 
داشته  ولی در خارج از زمین چمن هم دائما در حال 
حاشیه سازی اســت و در نتیجه همواره چه در زمین 
چمن و چه خارج از آن نام نیمار را به هر  بهانه ای روی 

جلد روزنامه های ورزشی می بینیم. 
روزنامه لوپاریزین در گزارشی به این نکته اشاره کرده 
که نیمار این بار با ســفر به آلمان خشم سران باشگاه 
پاری سن ژرمن را برانگیخته اســت. او که حضورش 
در بازی پیش روی پاری ســن ژرمن مقابل بوروسیا 
دورتموند در مرحله یک هشتم پایانی لیگ قهرمانان 
اروپا با امــا و اگرهایی روبه روســت، اخیرا به شــهر 
دوسلدورف آلمان سفر کرده تا در رویداد تبلیغاتی برند 
ریپلی شرکت کند. این روزنامه فرانسوی دراین رابطه 
تیتر زده: »مدیران پاری سن ژرمن می پرسند: نیمار چه 
کار می کند؟« این در حالی است که دو روز دیگر یکی 

از مهم ترین بازی های این فصل پاری سن ژرمن پیش 
روست و شاگردان توماس توخل باید سه شنبه شب 
در بازی رفت مرحله یک هشتم پایانی لیگ قهرمانان 
اروپا مقابل بوروسیا دورتموند به میدان بروند. نیمار در 
روزهای اخیر به دلیل آسیب دیدگی از ناحیه دنده اش 
از میادین ورزشــی به دور بوده و در ســه بازی اخیر 

پی.اس.جی هم به میدان نرفته. 
در این شرایط اما نیمار به دوسلدورف سفر کرده تا در 
 Peek and  رویداد تبلیغاتی برند ریپلی که توسط
Cloppenburg  ترتیب داده شده بود، حضور بیابد 
و همین باعث عصبانیت مدیران پاری سن ژرمن شده 
است. دلیل عصبانیت این مدیران این است که از نظر 
آنها نیمار شرکت در این رویداد تبلیغاتی را به تمرکز 
و تمرین برای بازگشتش به میادین ترجیح و اولویت 
داده است. البته هنوز مشخص نیست که نیمار به این 
بازی خواهد رسید یا خیر. او در بازی شنبه شب تیمش 
در لیگ یک فرانســه مقابل آمیان غایب بود. توماس 
توخل ســرمربی آلمانی پاری سن ژرمن حضور نیمار 

در بازی با بوروســیا دورتموند را به صورت صددرصد 
تایید نمی کند ولی روزنامه اکیپ در گزارشی یادآوری 
کرده که نیمار به آن بازی خواهد رسید. نیمار چند روز 
پیش هم جشن تولد خود را به شکلی خصوصی تر از 
سال های گذشته برگزار کرده بود اما باز هم حواشی 
زیادی با برگزاری این مهمانی بــه وجود آمده بود. تا 
جایی که قائم مقام سابق بارسلونا هم درباره احتمال 
بازگشت او به این باشــگاه گفته بود: »اگر او خواهان 
بازگشت است و باشگاه از این موضوع سود می برد، من 
نیز مشکلی نخواهم داشت  اما به آن افتخار نمی کنم. او 
می تواند از نظر ورزشی به تیم برگردد اما شرایطی نیز 
وجود دارد. اول از همه باید با پاری سن ژرمن به توافق 
برسد. پس از آن باید شکایت خود را پس بگیرد و بداند 
که در مسیر اشتباهی بوده اســت. او همچنین باید 
تمام مهمانی های تولدی که در برزیل برگزار می کند 
را متوقف کند. بازیکنانی از تیم اصلی در یک جشن 
عروسی در کنار او حضور داشته اند  اما نمی دانستند که 

نیمار قصد دارد از تیم جدا شود.«

نیمار یک بار دیگر خشم مدیران پاری سن ژرمن را برانگیخته است
در دوسلدورف چه می کنی؟
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   گزارش   ذوب آهن

دشمنانِ همخانه!
اختلافات درون تیمی در فوتبال ایران سابقه ای طولانی دارد و تازه ترین آنها 

ماجرای رحمتی و حسینی است 

د ربی امیدها را استقلال برد
در هفته بیست و هشتم مسابقات باشگاه های تهران در رده سنی امیدها دیروز 
استقلال میزبان   پرسپولیس در ورزشــگاه امام رضا)ع( بود. این بازی که بین 
دو تیم رده دوم و ســوم جدول رده بندی با حضور روســای آکادمی دو باشگاه 
محمدپنجعلی و اصغر حاجیلو برگزار شد، با نتیجه 2 برصفر به نفع آبی پوشان به 
پایان رسید. گل های استقلال در این دیدار را دقیقه سه بازی سیدمحمد عابدی 
و دقیقه 87 امیرحسین خدامرادی به ثمر رساندند. اتفاق مهم در این بازی اخراج 
رضا حسن زاده در وقت های تلف شده بازی در نیمه دوم توسط داور مسابقه بود. 
بازی رفت دو تیم که به میزبانی پرسپولیس برگزار شد با نتیجه مساوی یک - 
یک به پایان رسیده بود. در دیگر دیدار حساس نیروی زمینی صدرنشین و 64 
امتیازی با یک گل بادران شکســت داد و 67 امتیازی شد تا در فاصله دو هفته 
مانده به پایان رقابت ها اختلاف چهار امتیازی خود با استقلال را حفظ کند و یک 
گام دیگر به قهرمانی نزدیک شده باشد. پرسپولیس هم با 55 امتیاز در جایگاه 

سوم باقی ماند.

آقای گل آسیا ناجی پرسپولیس نمی شود!
بعد از بازی تیم های پرســپولیس و الدحیل مســئولان باشگاه پرسپولیس به 
دلیل اینکه معز علی مهاجم تیم حریف در فصل گذشــته لیگ قهرمانان آسیا 
دو کارته شده بود به AFC شــکایت کردند که بازی کردن این مهاجم قطری 
غیرقانونی بوده است. در بند 38 آئین نامه انضباطی و اخلاقی و قسمت چهارم 
آمده اســت: »محرومیت از بازی در نتیجه دریافت چنــد کارت زرد برای یک 
بازیکن در بازی های متفاوت در یک دوره از رقابت ها به هیچ وجه به دوره بعد یا 
تورنمنت های دیگر منتقل نمی شود.« این به آن معنا است که دو کارت زردی 
که معز علی در دو بازی برابر الســد در مرحله یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان 
2018/2019 گرفته است، نمی تواند باعث محرومیت این بازیکن از بازی های 
این دوره از رقابت های لیگ قهرمانان شــده و در نتیجه حضور او در این بازی 

قانونی بوده است.

قعرنشین لیگ، گلزن تر از صدرنشین!
با نتایجی که روز جمعه در لیگ برتر ایران رقم خورد، شاهین بوشهر و گل گهر 
سیرجان هر کدام یک پله صعود کردند و پیکان به قعر جدول سقوط کرد. حالا 
پیکان که با نتیجه 2بریك در خانه مغلوب فولاد شد تیم آخر جدول رده بندی 
لیگ برتر است اما حالا یک نکته عجیب و باورنکردنی در جدول به چشم می خورد 
و آن این است که تعداد گل های زده تیم قعرنشین جدول بیشتر از تعداد گل های 
زده تیم صدرنشین است. اگر به جدول نگاه کنید می بینید که پیکان قعرنشین 
27 گل زده اما پرسپولیس که با پنج امتیار اختلاف نسبت به تیم دوم در صدر قرار 
دارد فقط 25 گل زده است! نکته عجیب دیگر این که پیکانِ قعرنشین، سومین 
خط حمله خطرناک لیگ نوزدهم را در اختیار دارد. در حال حاضر استقلال و 

سپاهان 37 و 29 گل زده اند و پیکان با 27 گل سومین تیم گلزن لیگ است!

»جک تری دی« را فرهاد به بازیکنان داد
مهدی امیرآبادی می گوید »جک تری دی« را فرهاد مجیدی به بازیکنان استقلال 
داد هرچند او خودش هم نمی دانست این ماده ممنوعه است. مهدی امیرآبادی 
مدافع هافبک اسبق استقلال که سابقه بســتن بازوبند کاپیتانی این تیم را در 
کارنامه دارد، در مصاحبه با خبرآنلاین درباره حواشی ماده ممنوعه جک تری دی 
در آن دربی معرف و جام حذفی گفت: »آقا فرهاد یک پودرهایی از دوبی آورده 
بود  وبه ما گفت این را بخورید خوب است ولی نمی دانست که یک ماده ای در آن 
است که به تازگی ممنوع شده و ما هم نمی دانستیم و خوردیم. بعد گفتند چرا 
جک تری دی خورده اید در حالی که به خدا من هیچ وقت نه اهل خوردن پودر و 
مکمل بودم، نه موادی مصرف کرده ام. بعد هم گفتیم همین را هم نمی خوریم و 

با همان ویتامین E خودمان را نگه می داریم.«

    گوشه و کنار مستطیل سبز

 دایی- کریمی )تیم ملی ایران(
این احتمالا مهم ترین و بزرگ ترین مورد اختلاف بین دو بازیکن بزرگ در فوتبال 
ایران است. اختلافی که گفته می شود ریشــه اش به زمانی برمی گردد که دایی به 
تازگی در فوتبال ایران تبدیل به مهم ترین بازیکن شده بود و کریمی حتی در فوتبال 
تهران هم شناخته شــده نبود. این دو نفر در یک مســابقه فوتسال مقابل هم قرار 
می گیرند و علی کریمی که یکی از بهترین بازیکنان فوتسال آن روزها بود، در چند 
نوبت علی دایی را دریبل می زند و حتی توپ را به شکلی تحقیرآمیز از میان پاهای او 
عبور می دهد. نتیجه اینکه دایی به شدت از دست کریمی عصبانی   و گفته می شود 
حتی یک کشیده هم به صورت او می زند! ماجرا آن روز به پایان می رسد اما مدتی بعد 
علی کریمی هم در فوتبال سری در میان سرها در می آورد و خیلی زود به اردوهای 
تیم ملی دعوت می شود. به نظر می رسید هر دو آن ماجرا را فراموش کرده باشند اما 
همین امروز هم روابط دایی و کریمی کاملا سینوسی است. این دو نفر در تیم ملی 
مدتی همبازی بودند و ظاهرا خبری از اختلاف بین آنها نبود اما کاملا مشخص بود 
که آنها با هم صمیمی نیستند. به تدریج که سن و سال دایی بالا رفت از تاثیرگذاری 
او در تیم ملی کاسته شد و در نهایت در جام جهانی 2006 بود که دایی به صراحت 
از وجود اختلاف بین خودش و تعدادی از بازیکنان تیم ملی خبر داد. جمله معروف 
او این بود: »توی چشــم من نگاه می کردند و به من پاس نمی دادند!« دایی اسمی 
از کسی نبرد اما دیگر همه می دانســتند که منظور او علی کریمی است. بعد از این 
بازی ها دایی دیگر به تیم ملی دعوت نشــد و تا همین امروز این دو نفر بارها علیه 
هم مصاحبه های نیش دار انجام داده  اند و آشتی های صوری هم کرده اند! مهم ترین 
تلاش برای آشتی دادن آنها هم توسط محمد رویانیان انجام شد که با چهره درهم 
دایی و کریمی مشخص شد این یک تلاش بیهوده بود. در حال حاضر به نظر می رسد 
دایی و کریمی با هم آشتی هستند اما مثل همیشه روابط حسنه ای با هم ندارند و 

نمی توان این دو نفر را در جایی در کنار هم دید.

  کرار و جباری )استقلال(
در سال 1390 جاسم کرار به استقلال آمد. او در تراکتورسازی حسابی درخشیده بود 
و جذب او در نگاه اول بهترین اتفاق ممکن برای استقلال به نظر می رسید. با فضایی 
که هنگام انجام این انتقال در رسانه ها به وجود آمد، کرار حسابی مغرور شد. او بهترین 
بازیکن تراکتورسازی بود و تصور می کرد در استقلال هم همین فضا وجود دارد. به 
همین دلیل با نوعی نگاه از بالا وارد استقلال شد اما در آن مقطع استقلال بازیکنی 
داشت که لقبش زیدان آسیا بود و خودش را مهم تر از سرمربی و حتی مدیران باشگاه 
می دانست. مجتبی جباری در آن دوره در استقلال پادشاهی می کرد و طبیعتا دوست 
نداشت جاسم کرار وارد اقلیم او شود و تبدیل به مهم ترین و محبوب ترین بازیکن تیم 
شود. روزهای اول اتفاق خاصی نیفتاد اما کاملا مشخص بود که جباری با کرار و رفتار 
مغرورانه اش مشکل دارد. چند باری در بازی های استقلال به نظر می رسید که این دو 
نفر به هم پاس نمی دهند تا اینکه سرانجام بازی با سایپا مهر کرج در جام حذفی از راه 
رسید. آبی ها صاحب یک ضربه ایستگاهی شدند و کرار می خواست خودش ضربه را 
بزند ولی مجتبی این اجازه را به او نداد. بازیکن عراقی به کنایه گفت: »یادت نیست از 
همین جا به شما گل زدم.« با این حرف مجتبی برآشفت و ثانیه هایی بعد کرار با دست 
نشان داد که تعویضش کنند. میکسدزون پس از آن مسابقه هم هیجانی بود. جباری 
بین خبرنگاران حاضر شد و حرف های تندی علیه کرار و مظلومی سرمربی وقت تیم 
زد: »سرمربی تیم ما در تمرین روی نیمکت می نشیند و یک قدم هم داخل زمین هم 
نمی گذارد. نتیجه  نداشتن مربی این است که بازیکن عراقی  برای ما شاخ می شود. 
به من می گوید بگذار ضربه را من بزنم در حالی که آن منطقه ای نبود که کرار بخواهد 
ضربه بزند اما به من می گوید یادتان نیست که پارسال از همین جا به تیم استقلال گل 
زدم؟!« بعد از این اتفاق استقلال هر دو بازیکن را محروم کرد اما به سرعت جباری را 
بخشید! خیلی زود کرار مجبور به ترک استقلال شد، چون ظاهرا علاوه بر مجتبی، کل 

تیم به خاطر رفتار های این بازیکن و البته بی انضباطی هایش شاکی بودند. 

  رامین رضاییان و آن چهار نفر )پرسپولیس(
در لیگ پانزدهم رامین رضاییان به پرســپولیس پیوســت. فرشــاد احمدزاده، کمال 
کامیابی نیا و محسن مسلمان هم جزو ستاره های آن زمان پرسپولیس بودند. در پایان فصل 
پرسپولیس نایب  قهرمان شد و البته رضاییان یکی از بهترین بازیکنان آن فصل پرسپولیس 
بود که جایگاه خوبی هم در میان هواداران پیدا کرده بود اما همه چیز از رفتن رضاییان به 
ترکیه برای بازی در ریزه اسپور شروع شد. او مدیران و هواداران باشگاه را فریب داد و به ریزه 
اسپور پیوست و علی کریمی او را در اینستاگرام آنفالو کرد. تعدادی از همبازیان رضاییان 
هم همین کار را انجام دادند. اما اتفاقات به شکلی رقم خورد که رضاییان پشیمان شد و با 
گریه و زاری از پرسپولیسی ها خواست که او را برگردانند. رضائییان به پرسپولیس برگشت 
و به نظر می رسید مشکلی وجود نداشته باشد اما یک اتفاق عجیب نشان داد که رابطه او 
با ستاره های پرسپولیس خوب نیســت. در مصاحبه برنامه نود که ماهینی، کامیابی نیا، 
مسلمان، احمدزاده و طارمی حضور داشتند میثاقی از آنها پرسید که وصله ناجور تیم شان 
چه کسی است. فرشاد احمدزاده در جواب این سوال گفت که »وصله ناجور داشته ایم اما 
رفته است.« پاسخی که خنده بقیه بازیکنان نشان از تایید حرف هافبک تیم شان داشت. 
بعد از این مصاحبه باز هم جنجال به فضای مجازی کشیده شد و به آنفالو شدن دوطرفه 
رضاییان و بازیکنان پرسپولیس انجامید. البته کامیابی نیا در مصاحبه ای عنوان کرد که 
اول رامین رضاییان بازیکنان را آنفالو کرده است و همه از این کار او متعجب شده اند و بعد 
بازیکنان او را آنفالو کرده اند. مدتی بعد هم با دعوت نشدن سروش رفیعی و کمال کامیابی نیا 
به تیم ملی، این دو نفر مصاحبه های تندی علیه کی روش کردند و در اتفاقی عجیب، رامین 
رضاییان پاســخ تندی به آنها داد. او گفت: »این درست نیست بگوییم موفقیت تیم ملی 
برای مان مهم است و بعد زمانی که نامت در لیست نبود، برویم و از آن حرف ها بزنیم. اگر 
مردی زمانی که در تیم ملی هستی حرف بزن و وقتی نیستی دهانت را ببند.« رضاییان 
این روزها در قطر بازی می کند اما هنوز هم همبازیانش را به خاطر آن ماجرای برنامه نود 

نبخشیده است؛ اگرچه احمدزاده از او خواسته گذشته را فراموش کند.

   نکته بازی

نکُشیمون آقای اخلاق مدار!
ماجرای اختلاف سیدمهدی رحمتی و سیدحســین حسینی تمام شدنی نیست. 
حتی با اینکه این دو نفر دیگر هم تیمی نیستند و چشم شــان به هم نمی افتد اما 
انگار اتفاقاتی که در دور همبازی بودن شان در استقلال افتاده آنقدر زیاد بوده که 
حل شدنی نیست و هر از گاهی یکی از این دو نفر گریزی به آن ماجراها می زند! در 
جدیدترین مورد، یک جنگ اینستاگرامی بین این دو نفر رخ داده که واقعا در حد 
جنگ های خنده دار و مسخره شاخ های اینستاگرامی است! ابتدا سیدمهدی رحمتی 
بود که دعوا را شروع کرد. او چند روز بعد از دربی و نمایش نه چندان خوب حسینی 
در این بازی در یک استوری مدعی شد که بعد از دربی خیلی از هواداران استقلال 
از او حلالیت طلبیده اند و حتی آن فرد خاص! هم عذرخواهی کرده است! او تلویحا 
حسینی را هم به مبارزه در میدان سفارش کرد و از اینکه از پیج های منتسب به اقوام 
و آشنایانش به او و خانواده اش فحاشی می کنند انتقاد کرد. در آخر هم به حسینی 
توصیه کرد مراقب باشد در اخلاق شکست نخورد! حسینی هم که متوجه شده بود 

مخاطب این طعنه ها خود اوست، در یک استوری عجیب بدون نام بردن از رحمتی 
مدعی شد او بعد از بازی با الکویت به بازیکنانی که به حسینی تبریک گفته اند پیغام 
فرستاده که برای همه شان دارد! حسینی در ادامه ادعا کرده که رحمتی قصد دارد 
با این کارها تمرکز او را به هم بزند ولی این کارها قدیمی شده است! دعوا اما به اینجا 
ختم نشد و رحمتی که به حســینی توصیه کرده بود اخلاق را رعایت کند در یک 
عمل کاملا غیراخلاقی و البته غیرقانونی یک اسکرین شات از چت های قدیمی اش 
با حسینی را منتشــر کرد که در آن دروازه بان جوان استقلال از رحمتی به خاطر 
حمایت هایش از او کلی تشــکر کرده و بارها از او به عنوان الگوی خودش نام برده 
است. مشخص نیست هدف رحمتی از این کار دقیقا چه بوده اما طبیعی بوده که در 
آن سال ها رحمتی الگوی حسینی بوده و از او حمایت هایی هم کرده باشد و انتشار 
این چت ها نشان دهنده عوض شدن حسینی نیســت و برعکس اقدامی است که 

بیشتر از حسینی، خود رحمتی را تخریب خواهد کرد.

فرق شما با مربیان تیم امید چیست؟
»ما از 9 امتیاز ممکن در سه بازی بسیار دشوارمان در لیگ 7 امتیاز گرفتیم و در 
مقابل الدحیل هم جدا از دقایق اولیه 64 درصد مالکیت توپ و میدان را داشتیم 
که نشان از برتری تیم ما دارد. ما انتقادپذیر هستیم و انتقادات سازنده را هم قبول 
داریم اما بعضی انتقادات اصلا درست نیست و با منطق فوتبالی همخوانی ندارد. ما 
با کار ویژه درصد مالکیت و حفظ توپ تیم مان را به شدت بالا برده ایم تا جایی که 
مقابل تیم با تجربه و گرانقیمت و پرمهره الدحیل 64 درصد مالکیت را در اختیار 
داشتیم و چه بســا که اگر از فرصت هایمان در نیمه دوم استفاده می کردیم قادر 
بودیم نتیجه خوبی را کسب کنیم.« این ها توضیحات و شاید هم توجیهات حمید 
مطهری مربی پرسپولیس درباره نتایج اخیر این تیم است. توضیحاتی که به شدت 
شبیه ادعاهای کادر فنی تیم امید پس از ناکامی در راه رسیدن به المپیک توکیو 
است. البته که پرسپولیس ناکام نیست و همین حالا شانس اول قهرمانی لیگ برتر 
است اما شباهت توضیحات مطهری به توضیحات شاهرودی و استیلی جوری است 
که آدم فکر می کند شرایط هر دو تیم شبیه هم اســت! حالا برویم به سراغ اصل 

این ادعاها! او مدعی شده که پرسپولیس در مقابل الدحیل 64 درصد مالکیت توپ 
داشته اما نگفته این درصد بالای مالکیت به چه دردی خورده وقتی پرسپولیس 
حتی یک موقعیت خوب گلزنی هم به دســت نیاورده است! نکته دیگر اینکه این 
مالکیت وقتی به دست آمده که پرسپولیس در همان 15 دقیقه اول دو گل خورده 
و برای جبران مجبور به بازی با توپ برای خلق موقعیت بوده! از همه مهم تر اینکه 
وقتی پرســپولیس بدون مالکیت های این چنینی توانسته تراکتور و صنعت نفت 
را ببرد و با استقلال مساوی کند، چرا همین روند را در مقابل الدحیل ادامه نداده 
است؟ پاسخ کاملا روشن است. قطعا اگر پرسپولیس در همان دقایق اول بازی دو 
گل نمی خورد، الدحیل برای گل زدن  و پیروز شدن بیشتر حمله می کرد و اجازه 
نمی داد مالکیت توپ تا این حد به سمت پرسپولیس بچرخد. با این حساب از آقای 
مطهری که خود را یک مربی بادانش و به روز می داند انتظار می رود توجیهاتش با 
توجیهات مربیان سنتی متفاوت باشد و مخاطبان را با آمارهای فریبنده و ظاهری 

گول نزند.

دراگان اسکوچیچ پس از قطعی شدن قرارداد با تیم 
ملی ایران دیروز با حضور در سالن هتل آکادمی اولین 
نشســت خبری خود را برگزار کرد. در این نشســت 
که به صورت پرسش و پاســخ برگزار شد، سرمربی 
جدید تیم ملی ایران به ســوالات خبرنگاران پاسخ 
داد. بخش هایی از صحبت های اسکوچیچ را بخوانید.

 بازی به بازی پیش می رویم
دوست دارم پیرو صحبت هایی که در رسانه ها مطرح 
شد به طور شــفاف و واضح در مورد اهدافم صحبت 
کنم. هدف ما این است که بازی به بازی مسابقات را 
با پیروزی پشت سر بگذاریم. یک انرژی مثبت به تیم 
ملی و فوتبال ایران تزریق کنیم و پس از آن این منجر 

به صعود ما به جام جهانی خواهد شد.
  همه بازیکنان شانس دارند

در مرحله اول کار خودم را با تیم ملی فوتبال ایران شروع 
کرده و ابتدا به تجزیه و تحلیل و آنالیز مسابقات لیگ برتر 
و مسابقات قهرمانان آسیا پرداختیم. این اولین اقدام ما 
بود که صورت گرفت و البته تمام نکات مثبت و منفی و 
نمایش های بازی های اخیر تیم ملی را استخراج کرده ایم. 
در حال حاضر اولویت ما روی لژیونرهای فوتبال ایران 
خواهد بود و قصد داریم مســابقات آنها را مورد ارزیابی 
قرار دهیم. از همین جا یک پیام به بازیکنان شاغل در 
فوتبال ایران می دهم و به آنها می گویم همگی شانس 
حضور در تیم ملی را دارند اما این موضوع به آمادگی آنها 

در مسابقات مختلف ربط دارد.
  دستیارانم مشخص خواهند شد

ما این روزها درگیر مسائل گوناگون هستیم اما قطعا 

از تجربه و دانش مربیان قبلی استفاده خواهیم کرد. 
اینکه قرار است چه کســانی دستیار من باشند، طی 
روزهای آینده مشخص خواهد شــد اما در کرواسی 
ضرب المثلی داریم که می گویند هر سری یک عقلی 
دارد. بنابراین معتقد به مشــورت هستم و از نظرات 

همه استفاده می کنم.
  به خاطر دانشم انتخاب شدم

در مورد موضوعات پشــت صحنه فدراســیون باید 
صحبت کند اما می دانم به خاطر دانش و شناخت من 
از فوتبال ایران فدراسیون به این جمع بندی رسیده و 
این نکته بسیار مهمی بوده که فدراسیون فوتبال روی 
آن تاکید داشته است. من نمی خواستم در مورد خودم 
صحبت کنم اما سوال شما من را مجاب کرد تا در مورد 
خودم صحبت کنم. من در دو دانشگاه و یک آکادمی 
فعالیت می کنم. در کرواسی و اســلوونی چهار جام 
بردم، تیم های النصر و فولاد را در لیگ قهرمانان آسیا 

هدایت کردم اما فقط در مورد تجربه خودم در ایران 
و فعالیت پنج ساله ام در این کشور صحبت کردم. من 
فکر می کنم فدراسیون من را به عنوان سرمربی تیم 
ملی انتخاب کرده و اگر شما چیز بیشتری می دانید 

که من نمی دانم به من بگویید.
  برانکو اول از همه به من تبریک گفت

افتخار می کنم به عنوان یــک مربی کروات در رأس 
تیم ملی ایران فعالیت دارم. قبل از انتخابم صحبتی 
با مربیان هموطنم نداشتم اما می توانم بگویم برانکو 
اولین کسی بود که بعد از خبر انتصابم به من تبریک 
گفت، البته بلاژویــچ هم در رســانه ها صبحت و از 
من حمایت کرد اما من شــخصا با او هنوز صحبتی 

نداشته ام.
  صنعت نفت را برای تیم ملی رها نکردم

من طی هفته هــای اخیر در رســانه ها خوانده ام که 
مشــکل قلبی دارم، در حالی که ایــن موضوع را از 
طریق رسانه ها شنیده ام و مشــکل قلبی  ندارم. من 
یک بیماری آلرژی داشــتم که در آبادان جدی شده 
بود و البته خوشبختانه برطرف شد. وقتی نفت آبادان 
را ترک کردم هیچ خبری از اینکه به تیم ملی می روم 

نداشتم و اصلا قرار نبود چنین اتفاقی بیفتد.
  لیست سیاه ندارم

مطمئن باشید با 51 سال سن و تجربه ای که من به 
دست آورده ام، می گویم کسی نمی تواند من را بخرد. 
آدم سالمی هستم و لیست ســیاه متعلق به شایعات 
اســت. بازیکنانی به تیم ملی دعوت می شــوند که 

بلاشک مستحق پوشیدن پیراهن تیم ملی باشند.

اسکوچیچ: آقازاده ها نه، فدراسیون مرا انتخاب کرد
سرمربی جدید تیم ملی دیروز سعی کرد سوال های جنجالی خبرنگاران را با آرامش پاسخ بدهد

زخم اختلافات سیدمهدی رحمتی و سیدحسین حسینی یک بار دیگر 
سر باز کرد و اســتوری های این دو نفر در یکی، دو روز گذشته نشان 
داد که در زمان حضورشان در استقلال چه جو عجیبی بین شان وجود 
داشته است. این تنها مورد اختلاف بین دو هم تیمی در فوتبال ایران 
نیست. به بهانه این ماجرا مهم ترین موارد اختلاف بین دو هم تیمی را 

در فوتبال ایران مرور می کنیم.
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   سلحشوران
توســعه دهندگان ایرانــي بــا وجود انتشــار 
بازي هــاي بســيار، همچنان کمتــر یک بازي 
مبارزه اي )فایتينگ( را توليد و عرضه مي کنند. 
با این حال، مدتي مي شــود که استودیوي باران 
رویا، یک بــازي مفرح با نام سلحشــوران را در 
ســبک مبارزه اي براي اندروید منتشــر کرده 
است. این بازي روایتي دیگر را از خير و شر یا به 
گفته بازي نيکي و بدي ارائه مي دهد. زماني که 

خير و شــر پيماني را براي عدم ورود به قلمروي 
یکدیگر مي  بندند، اما دریغا که شــر خلف وعده 
کرده و هجومــي  بي رحمانه را به نيروهاي نيکي 
آغاز مي کند. آنها توانایي منحصر به فردي دارند؛ 
طلسم، طلسمي  که باعث مي شــود تا نيروهاي 
خير بدون آگاهي به جــان یکدیگر بيفتند. اما با 
ورود شما به سلحشــوران تغييري در راه است، 
برگ برنده نيروهاي نيکي که از قضا شما هستيد، 
رو شــده تا یک به یک وارد نبــردي با نيروهاي 
طلسم شده اهریمن بشــوید. به رغم تنوع بسيار 

در شخصيت ها به ویژه در دســته هاي مختلف، 
با این حال در طول مبارزات بارها شــاهد روبه رو 
شدن با شخصيت خودمان هستيم. در هر دسته 
که شامل 15مرحله با سه نبرد باس مي شود، تنها 
سه شخصيت حضور دارند. نکته مهم این است که 
سلحشوران به هيچ عنوان در تعداد شخصيت ها با 
18شخصيت قابل بازي کم نداشته و این سياست 
توسعه دهندگان براي محدود کردن مراحل به 
شخصيت هاي هر دسته اســت که باعث شده تا 
بارها و بارها با شخصيت هاي خود روبه رو شویم. 

   آخرين داستان: فره ايزدي
آخرین داستان، ماجراي مشهور ضحاک ماردوش 
و فریــدون را روایت مي کند و جالــب اینکه در 
انيميشــن مذکــور برخلاف انتظــارات تمرکز 
بيشتري روي شخصيت ضحاک و پروسه تبدیل 
او به کاراکتري پليد، وجود دارد. خلق یک بدمن 
قدرتمند از یک سو و حذف 15دقيقه از انيميشن 
به دليل مشــکلات اکران، ســبب خلق چنين 
موضوعي شده، هرچند ســازندگان بازي – که 
خود از اعضاي استودیو هورخش هستند– قصد 
دارند داستان قهرمانان را در بازي هم به نمایش 
درآوردند. بازي »آخرین داســتان، فره ایزدي« 
یک عنوان »هک اند اســلش« دوبعدي اســت 
که در آن 10شخصيت شــاهنامه حضور دارند. 
هرکدام از این شخصيت ها براساس ویژگي هایي 
که در شاهنامه ترســيم شده، طراحي شده اند و 

قدرت ها و سلاح هایشان با یکدیگر متفاوت است. 
در ميان این 10شخصيت مي توان به لهراسب، 
برزیــن و آتریس اشــاره کرد. بــازي »آخرین 
داســتان، فره ایزدي« سال گذشــته به صورت 
آزمایشي )ارلي اکســس( روي کافه بازار عرضه 
شــد. در آن هنگام بازي تنها داراي مد بي انتها 
بود به این صورت که مراحل پایاني نداشت و در 
زمان مرگ شخصيت، امتيازات محاسبه مي شد. 
با این حال پس از گذشــت یک ســال و حالا که 
نسخه نهایي عرضه شده، شاهد اضافه شدن مد 
داستاني هستيم. در این مد چهارنقشه وجود دارد 
که مانند انيميشن براساس محيط هاي شاهنامه 
طراحي شــده اند. از نظر بصري آخرین داستان 
یکي از آثار برتر در مارکت ایراني است که محيط 
و انيميشن هاي آن به زیبایي هرچه تمام طراحي 
شــده و حتي توانایي رقابت با آثار مهم موبایلي 
جهان را دارد. اســتودیو هورخش براي این کار 
از موتور مشهور »یونيتي« استفاده کرده، موتور 
گرافيکي  که در بين بازیســازان مستقل بسيار 
پرطرفدار اســت و اکثرا براي ساخت بازي هاي 
مستقل براي کنسول ها و کامپيوترهاي شخصي 

استفاده مي شود.

   هشت خوان ۲
اگر طرفدار عناوین فانتزي اســاطيري هستيد، 
بازي هشــت خوان 2، مي تواند ساعت ها در روز 
شما را ســرگرم کند. هشــت خوان اولين بازي 

ایراني آنلاین در سبک کارتي است که به تازگي 
نسخه دوم آن روانه بازار شده است. این بازي از 
لحاظ گرافيک، در ســطح بالایي قرار دارد. این 
موضوع به محض ورود به بازي بســيار مشــهود 
است. در صفحه اصلي، دسترسي به قسمت هاي 
مختلف بازي امکان پذیر است. بعد از ورود به مد 
ماجراجویي، سرزميني را مشاهده مي کنيد که 
باید فتح کنيد. روال انجام بازي بسيار ساده است. 
کاراکترهاي بازي به شــخصيت هاي اساطيري 
شاهنامه بســيار نزدیک هســتند. آهنگ ها و 
صداگذاري ها کاملا متناســب بــا موضوع و تم 
بازي اســتفاده شــده  و تمام جزئيات به صورت 
فانتزي طراحي شده اند. همچنين رنگ ها بسيار 

خيره کننده به نظر مي رسند.
بازي هشــت خوان 2 در پنج مد پياده ســازي 
شده است که عبارت اند از: ماجراجویي، کارزار، 
آوردگاه، دوســتانه و اتحاد. در ابتــدا فقط مد 
ماجراجویي باز اســت و مد هاي دیگــر با رفتن 
به سطح هاي بالاتر باز خواهد شــد. روال انجام 
بازي به این صورت اســت که بایــد کارت هاي 
خود را در صحنه بازي بچينيد. هر کارت مدتي 
باید استراحت کند. در این مدت باید نوبت را به 
حریف خود بدهيد تا او هــم کارت هاي خود را 
بچيند. براي انتخاب و اســتفاده کارت ها، لازم 
است دقت کافي به خرج دهيد و ترکيب مناسبي 
از کارت ها را باهم استفاده کنيد تا نتيجه بهتري 

داشته باشد. 

به روز رسانی
مهم ترین اخبار تکنولوژی در هفته ای که گذشت

شارژ پرچمدار سامسونگ در يک ساعت

باتري پنج هزار ميلي آمپر ســاعتي سامسونگ گلکســي اس20 اولترا 
با اســتفاده از شــارژر آپشــنال 45واتي، در کمتر از یک ساعت به طور 
کامل شارژ مي شود. اخيرا سامسونگ ســرعت فست شارژ پرچمداران 
خود را افزایش داد؛ به طوري که از توان 15وات در گلکســي اس10 به 
25وات در گلکسي نوت 10 و 45وات در گلکسي نوت 10پلاس رساند. 
سامسونگ گلکسي اس20 اولترا هم از شــارژ سریع 45وات پشتيباني 
مي کند؛ اما ظاهرا باتري این گوشي با ســرعت بيشتري شارژ مي شود. 
به بيــان دقيق تر، فقط در 58دقيقــه درصد شــارژ آن از صفر به 100 
مي رســد. به گزارش گجت نيوز، این درحالي است که شارژشدن باتري 
4300ميلي آمپرساعتي گلکسي نوت 10پلاس با شارژر 25 واتي، کمي 
 بيش از یک ساعت و با شارژر 45 واتي، اندکي کمتر از یک ساعت به طول 
مي انجامد. در توضيح باید گفت، هنگامي  که باتري ها شارژ کمي  دارند، 
از توان بالاتري برحسب وات استفاده مي کنند و سریع تر شارژ مي شوند. 
اما ظاهرا گلکسي اس 20 اولترا مي تواند این ســرعت بالا را براي مدت 
بيشتري حفظ کند. نتيجه اینکه به رغم داشتن باتري بزرگتر، همزمان با 

گلکسي نوت 10پلاس به طور کامل شارژ مي شود.

محققان ليتيوم را نفت بعدي مي دانند

اخيرا اســتفاده از ليتيوم به عنوان باتري بسياري از وسایل الکتریکي به 
ميزان چشمگيري افزایش پيدا کرده اســت و با توجه به تقاضاي زیاد، 
برخي از کارشناســان این ماده معدني را نفت بعــدي مي دانند. امروزه 
بسياري از شرکت ها با سرعت چشمگيري به دنبال توليد انرژي از منابع 
تجدیدپذیر هستند. طبق آمار در سال 2018 حدود 26/2درصد از کل 
توليد انرژي به منابع تجدیدپذیر مربوط مي شد و برآورد مي شود در چند 
دهه آینده این روند با سرعت بيشــتري ادامه پيدا کند. قطعا استفاده از 
سوخت هاي تجدیدپذیر در مورد آب و هوا بسيار حائز اهميت هستند، اما 
در این خصوص باید به آینده حمل ونقل نيز توجه ویژه اي داشت؛ چراکه 
ممکن اســت در حال حاضر موتورهاي احتراق داخلــي یا خودروهاي 
ICE با فناوري هاي پيشرفته بسيار کارآمد باشند، اما همچنان گازهاي 
خطرناکي را در محيط زیست منتشر مي کنند. با توجه به چنين شرایطي، 
خودروسازان بزرگ تصميم گرفتند تا محصولات خود را برقي کرده و با 
عرضه خودروهاي الکتریکي به بازار، از آسيب هایي که به محيط زیست 
وارد مي شــود، جلوگيري کنند. در این خصــوص باتري ها داراي نقش 
بسيار ویژه اي هستند. درواقع امروزه باتري ها علاوه بر خودروهاي برقي، 
در وسایل الکترونيکي چون موبایل ها و لپ تاپ ها نيز مورد استفاده قرار 
مي گيرند، اما مواد اوليه مورد نياز کليه این باتري ها ماده تجدیدناپذیر 
ليتيوم است. باتري هاي ليتيومي یا ليتيوم یوني با توجه به مقرون به صرفه 
بودن، نسبت به سایر روش هاي توســعه باتري بسيار پایدارتر محسوب 
مي شوند. این باتري ها نسبت به سایر باتري ها از چگالي انرژي بيشتري 
بهره مي برند که براي تمامي  دستگاه ها و خودروهاي الکتریکي مناسب 
هســتند. با وجود تمام این مزایا، براي ادامه توليــد باتري ها به مقدار 
زیادي ليتيوم نياز است که این موضوع براي محيط زیست آسيب هایي 
را به همراه دارد. به طور کلي در صورت این که زیرساخت هاي استخراج 
ليتيوم مــورد کنترل قرار نگيرد، شــاهد یک فاجعه زیســت محيطي 

خواهيم بود.

داستان تازه آيفون و تکنولوژي 5جي

فناوري 5جي گرچه در همه جا قابل دسترس نيست، اما مسلما امسال 
تبدیل به یکي از بزرگترین نقاط قوت سازندگان اصلي اسمارت فون ها 
در فروش دستگاه هایشان خواهد شــد. اپل یکي از این شرکت هاست 
که طبق گزارش هاي اخير، امسال بيش از یک آیفون 5جي روانه بازار 
خواهد کرد. اما براســاس یک گزارش جدید که توسط فست کمپاني 
منتشر شده اســت، اپل ممکن اســت از ماژول آنتن شرکت کوالکام 
اســتفاده نکند و به جاي آن، آنتن 5جي اختصاصي خودش را طراحي 
کند. این گزارش بــه نقل از یک منبع آگاه گفته اســت که اپل ضمن 
اســتفاده از مودم ایکس55 کوالکام بــر روي آیفون هاي 5جي، آنتن 
خودش را براي آن ها طراحي خواهد کرد. به گزارش آي تي رسان، اپل به 
دلایل مشخصي نمي خواهد از آنتن کوالکام استفاده کند. از یک طرف 
این آنتن منجر به آیفون هاي ضخيم تري خواهد شد و از طرفي هم اپل 
مجبور خواهد بود که حق امتياز بيشتري را به کوالکام بپردازد. آیفون 
5جي اپل قرار است از آنتن »آرایه فازي« که از دوبخش مختلف براي 
توليد سيگنال استفاده مي کند، بهره بگيرد. این سيگنال قادر خواهد 
بود که به صورت الکترونيکي هدایت شــود. چالش اصلي در ســاخت 
یک آنتن 5جي براي امواج mmWave این اســت که طراحي آن ها 

به خاطر فرکانس هاي بالاتر مشکل است.

فرازمينی ها به ما پيام می دهند؟

یکی از اســرار عميــق جهــان به تازگی دانشــمندان را 
بيش ازپيش به تعجب واداشــته اســت. اخترفيزیکدانان 
ســرنخی را یافته اند که می تواند توضيح دهد چرا هرچند 
وقت یک بــار فوران های فوق ســریع امــواج رادیویی از 
اعماق فضا به سرتاســر زمين تابيده می شوند. این سرنخ 
تازه کشف شده، یکی از تئوری های مشــهور درباره منشا 
شــکل گيری فوران هــای رادیویی را زیر ســؤال می برد. 
فوران های رادیویی ســریع احتمــالا از ميلياردها پيش 
تاکنون درحال وقوع بوده اند؛ اما انســان ها تازه آن ها را در 
ســال 2007 کشــف کردند و از آن زمان تاکنون نيز تنها 
موفق به شناســایی تعداد معدودی شــده اند. همچنين، 
ستاره شناسان در ژوئن 2019 ســرانجام توانستند فوران 
رادیویی سریعی را تا کهکشان محل شکل گيری اش ردیابی 
کنند. اما هيچ کس نمی داند علت انتشــار ســيگنال های 
رادیویی فوق ســریع در امتــداد فضا چيســت. ازآنجاکه 
این فوران ها بســيار نادر، غيرمعمول و درخشان هستند، 
فيزیکدانــان مایل اند فرض بگيرند کــه آن ها از رخدادی 
فاجعه آميز نظير برخورد ســتارگان منشا می گيرند. با این 
حال، الگوی تکرارشــونده ای که به تازگی شناسایی شده، 
حاکی از وجود منشا احتمالی دیگری است؛ بدین معنا که 
شاید نوعی دستگاه طبيعی در جهان وجود دارد که به طور 
منظم فوران هایی از انرژی رادیویی را در امتداد فضا پخش 
می کند. پژوهشگران نخستين بار در سال 2019 با بررسی 
داده های رادیوتلســکوپ تداخل ســنجی چایم در کانادا، 
فوران رادیویی سریع تکرارشونده را شناسایی کردند. آن ها 
در مقاله ای که در ژانویه 2020  در نشــریه نيچر منتشــر 
کردند، داده های قدیمی را بازتحليل و بيش از یک فوران 
را در سيگنال رادیویی یادشده کشف کردند. پژوهشگران 
این فوران رادیویی سریع را تا کهکشــان مارپيچی نسبتا 
نزدیکی در فاصله 500 ميليون سال نوری ردیابی کردند؛ 
اما نکته تازه در مقاله جدید که در سوم فوریه در پایگاه داده 
آرکایو منتشر شد، شناسایی الگویی منظم در فوران ها است. 
فوران سریع رادیویی کشف شــده با طی کردن دوره های 
منظم فعاليت چهارروزه، امواج رادیویی را تقریبا هر ساعت 
به ســاعت به درون فضا پرتاب می کند و ســپس به مدت 
12 روز خاموش می شود یا تنها یک فوران را رها می کند. 
پژوهشــگران تأکيد می کنند که رادیوتلسکوپ چایم تنها 
گاهی اوقات قادر به مشــاهده این فوران رادیویی ســریع 
است؛ درنتيجه احتمال دارد که آشکارساز آن ها بسياری 
از فوران های رادیویی ســریع را طی دوره بيداری ازدست 
می دهد. باوجود این، پژوهشگران در بيانيه ای خاطرنشان 
کردند که هيچ کس نمی داند معنای الگوی 16 روزه چيست 
و هيچ یک از توضيحات کنونی بــرای فوران های رادیویی 
ســریع نمی تواند به درستی علت شــکل گيری این الگو را 
توجيه کند. به طورکلــی، الگوهایی نظير مــورد اخير در 
اخترفيزیــک اغلب به جرمی مارپيچی یا اجرام آســمانی 
درحال گردش مرتبط دانسته می شوند. ستارگان نوترونی 
معمولا از منظر آشکارســازهای پرتــو ایکس روی زمين، 
به طور منظم برق می زنند؛ زیرا نقاط داغ روی سطح آن ها 
با چرخش ستاره مانند چراغ فانوس دریایی ظاهر و ناپدید 
می شوند. همچنين سياره های کوچک ممکن است موجب 
افت نور ستاره ای شــوند که هربار با چرخش به دور آن، از 
بين زمين و آن ستاره گذر می کنند. با این حال، به گفته اوی 
لوب، رئيس دانشکده نجوم دانشگاه هاروارد، این احتمال 
وجود دارد که ســيگنال ها از جانب تمدنی بيگانه باشند. 
درواقع، لوب نيز همچون دیگر ستاره شناسان اذعان دارد 
که ســتارگان نوترونی جوان که مگنتار ناميده می شوند یا 
پدیده طبيعی دیگری که هنوز کشف نشده است، می تواند 
فوران های رادیویی سریع را توليد کند؛ اما در حال حاضر 
هيچ شواهدی دردســت نداریم که به طور واضح ماهيت 
فوران های رادیویی ســریع را نشــان دهد؛ درنتيجه تمام 
احتمالات از جمله منشــا مصنوعی را باید درنظرگرفت. 
به گفته لوب، یک احتمــال واقعی این اســت که تمدنی 
فرازمينی پرتویی از انرژی را به کار می گيرد تا محموله ای 
را در فضا به حرکت درآورد و پژوهشــگران کانادایی نشت 
تابش آن را شناسایی کرده اند. هرچند او خاطرنشان کرد 
که پيش تر ایده یادشده را در مقاله ای در سال 2017 مورد 
بررســی قرار داد و دریافت که انرژی لازم برای جابه جایی 

محموله با پرتوهای انرژی بيش ازحد تصور خواهد بود. 

محمد طالبيان | براي سال هاست که بازیســازهاي ایراني با رفتن به سراغ شاهنامه 
و داستان هاي اساطيري ایران ســعي در ایجاد چالشــي بي پایان براي خود دارند. 
بازیسازهایي که معمولا بعد از یادگيري اصول اوليه کار، سعي دارند این دین ادا نشده 
یعني ساخت بازي براساس شاهنامه را به شکلي محقق کنند. نتيجه کار در بسياري از 
موارد خنده دار، تاسف برانگيز و ضعيف بوده اما هستند مواردي که در ارتباط مستقيم یا 
غيرمستقيم با شاهنامه و اساطير ایران، موفق به نمایش استانداردهاي مناسبي شده اند. 
در ادامه نگاهي داریم به سه بازي که مي توان نقش پهلوان ها، موجودات فانتزي ایراني 
و شاهنامه را در آنها دید. بازي هایي که در ژانرهاي مختلف قرار مي گيرند اما اکثر آنها 
نهایتا به  شکلي تمرکز را روي درگيري و مبارزات قرار مي دهند. بازي هایي که مي توانيد 

هرکدام از آنها را در کافه بازار دانلود و به شکل رایگان تجربه کنيد. 

پشتيباني پلي استيشن5 
از بازي هاي قدیمي

شرکت یوبي سافت تایيد کرده 
است که وقتي کنسول هاي نسل 
بعدي، ایکس باکس سري ایکس 

و پلي استيشن5، اواخر امسال در 
فصل تعطيلات ميلادي عرضه شدند، 
قابليت »سازگاري عقبگرد« کامل، با 
کنسول هاي نسل قبلي خود را دارند. 

وقتي هفته پيش در یک گفت و گوي 
مالي از مدیرعامل شرکت یوبي سافت، 

آقاي ایو گيلمو درباره کنسول هاي 
نسل بعدي پرسيده شد، او جواب 

داد که کنسول هاي نسل بعد تقریبا 
تمام بازي هاي کنسول هاي نسل 

قبلي را اجرا خواهند کرد. آقاي گيلمو 
در این باره گفت: چيز جدیدي در 
این صنعت خواهد بود. پشتيباني 

از بازي هاي قدیمي  به کنسول هاي 
نسل هاي قبلي کمک خواهد کرد تا 

در بازار، براي چندین سال پياپي، 
کنسول هاي بزرگي باشند. گرچه 

مي دانيم که هر دو کنسول هاي 
نسل بعد، قابليت سازگاري عقبگرد 

را دارند، اما شرکت سوني درباره 
این که این قابليت پلي استيشن5 
چقدر گسترده خواهد بود، نسبت 
به مایکروسافت کمتر صریح بوده 

است. پس اطلاع رساني یوبي سافت 
درباره قابل اجرا بودن اکثر بازي هاي 

پلي استيشن4 بر روي پلي استيشن 5، 
براي فن ها دلگرم کننده است.

گ
الو

آن

  بازی ايرانی

با پيشرفت تکنولوژی و همه گير شدن اینترنت و گوشی های هوشمند امروزه این 
گوشی ها جزوی اساسی از زندگی همه ما هستند. دیگر حتی سن در استفاده از 
گوشی های هوشمند چندان اهميتی ندارد و تمام رده های سنی از خردسالان و 
کودکان تا بزرگسالان از این تکنولوژی اســتفاده می کنند. در این ميان دغدغه 
بسياری از والدین چگونگی استفاده کودکان از گوشی های هوشمند است. شاید 
شماهم تا به حال بارها و بارها دنبال بازی یا برنامه ای مناسب سنين پایين گشته 
باشيد. در ادامه به معرفی بازی فســقلی ها در اردو پرداخته ایم. بازی ای که برای 
سنين خردسال و کودکان طراحی شده و الحق توانسته عنوانی مناسب برای این 
سنين باشد. اصولا کودکان از بازی هایی که مربوط به انيميشن ها باشند مثل توی 
استوری و دیرین شاه استقبال می کنند. در کنار این عناوین بازی هایی که دارای 
رنگ های شــاد و محيط گرافيکی فانتزی و مناسب باشند نيز می توانند کودکان 
را به خود جلب کنند. فسقلی ها در اردو به خوبی توانسته با رنگ و لعاب و محيط 
گرافيکی مناسب برای کودکان جذاب باشد. بازی از رنگ آميزی خوب و گرافيک 
فانتزی بهره می برد. طراحی منو و انيميشــن های به کار گرفته شده نيز در نوع 
خود مناسب و باعث جذابيت بيشتر بازی شده اند. طراحی جالب منو به کاربر این 
امکان را می دهد تا با آزادی کامل در ميان مراحل موجود مرحله مورد علاقه خود 

را انتخاب کند. بی شک طراحی منو بازی فسقلی ها در اردو یکی از نقاط قوت آن به 
حساب می آید. فسقلی ها در اردو جدا از اینکه از نظر طراحی مناسب خردسالان 
است توانســته با ارائه بازی هایی که به یادگيری کودکان کمک می کنند گزینه 
بسيار مناسبی برای بچه ها باشد. بازی با ارائه بازی های مختلف و متنوع به آموزش 
اعداد؛ حروف؛ حشرات؛ شمارش و مفاهيم ریاضی و افزایش خلاقيت در کودکان 
می پردازد. بازی های موجود به خوبی برای کودکان مناســب هستند و گيم پلی 
بسيار ساده و مناسبی برای کودکان دارند. شاید نبود آموزش و راهنمایی مناسب 
در بازی بزرگترین نقطه ضعف بازی باشد. سازنده باید رده سنی و توانایی مخاطبان 
بازی را در نظر می گرفت و با توجه به آن راهنمای کوچک و مناسبی برای انجام 
بازی ها پيشنهاد می کرد. بازی از نظر صداگذاری هم در سطح خوبی قرار دارد و 
توانسته به خوبی نيازها و انتظارات کاربر را مرتفع کند. وجود صدای یک گوینده در 
بازی که با حرف زدن به کاربر سعی در تشویق و کمک کردن دارد از فسقلی ها در 
اردو عنوانی قابل تحسين ساخته است. در کنار بازی های آموزشی یک بخش برای 
رنگ آميزی در نظر گفته شده است. این بخش قطعا بخش جذابی برای کودکان 
خواهد بود و بخشی مناسب و خلاقانه است. اما عکس هایی که برای رنگ آميزی 
در نظر گرفته شده اند کمی پيچيده هستند و با توجه به رده سنی مخاطبان بازی 

بهتر بود عکس های کمی ساده تری انتخاب شوند تا کودک راحت تر به رنگ آميزی 
بپردازد. با رد کردن هر بازی ده ســتاره به کاربر تعلق می گيــرد. کاربر می تواند 
با جمع آوری ستاره ها نشــان مورد علاقه خود را تهيه کند. این بخش هم جزو 
بخش های خلاقانه بازی است که می تواند به انگيزه بيشتر کودکان برای یادگيری 
و انجام بازی ها کمک کند. جدا از نکاتی که ذکر شد کارنامه خوب و موفق سازنده 
آروا اوحانيان در ساخت بازی های آموزشی مخصوص کودکان هم حائز اهميت 
است. سازنده پيش از این بازی ای با عنوان قطار شادی که بيش از 500 هزار نصب 
در کافه بازار دارد منتشر کرده است. در کنار بازی های آموزشی موجود در بازی، 
فسقلی ها در اردو بخش  ســرگرم کننده ای مثل تيراندازی نيز دارد که می تواند 

گزینه مناسبی برای سرگرمی کودکان باشد. 

ذره بين
ميلاد ميرکانی

 
  بی سيم  آتليه

هر سال شاید بيش از هزار بازی در نقاط مختلف دنيا منتشر می شود. بازی هایی که برخی از آنها را شاید حتی اسمشان را هم نشنوید اما مخاطب های خاص خود را به همراه دارند. از این پس در بخش آتليه سعی می کنيم به جدیدترین بازی های منتشر شده در یک هفته اخير بپردازیم. از آثار پرهزینه 
و جدی برای کنسول ها و کامپيوتر گرفته تا بازی هایی که برای پلتفرم های همراه منتشر می شوند. اين هفته چی بازی کنيم ؟

  
Daemon X Machina
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هرچند نينتندو با کنسول 

فعلی خود توانسته تبدیل به 
خانه اصلی بازی های مستقل 

شود اما این به معنی جا ماندن 
کامپيوترهای شخصی نيست. 
وضعيت خوب فروش بازی ها 

روی کامپيوتر باعث شده اکثر 
بازی های نينتندو سوئيچ نهایتا 
به این پلتفرم نيز راه پيدا کنند. 
 Daemon اکشن سوم شخص

X Machina نيز یکی از همين 
بازی هاست که بعد از چند ماه 

حالا برای کامپيوترهای شخصی 
در دسترس قرار گرفته.

  
Dreams
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دوباره نوبت به یکی از 

انحصاری های پلی استيشن 4 
رسيد و باز هم شاهد عملکرد 

کيفی بسيار خوب آن هستيم. 
جدیدترین ساخته استودیو 

 Dreams مدیا مولکول که با نام
شناخته می شود در اصل یک 

بازی است که به شما اجازه 
می دهد در محيط آن هر 

نوع بازی مورد علاقه خود را 
ساخته و به اشتراک بگذارید. 
مجموعه ای از آزادی عمل که 

تاکنون به این شکل در یک 
بازی قرار نگرفته بود.

آموزش همراه با سرگرمی

کاربران واتساپ به دوميليارد نفر رسيد

پيام رسان محبوب واتساپ که به عنوان یکي از زیرشاخه هاي فيسبوک فعاليت مي کند، 
هم اکنون دوميليارد کاربر در سراســر دنيا دارد. خبر عبور تعداد کاربران واتساپ از 
مرز دوميليارد نفر در وبلاگ رســمي  این پيام رسان منتشر شــده است. آمار نشان 
مي دهد، شمار کاربران این سرویس در سال هاي 2016 و 2018 به ترتيب معادل یک 
و 1/5ميليارد نفر بوده است. طبق ادعاي رســانه وال استریت ژورنال، خودِ فيسبوک 
امروزه 2/5ميليارد و دیگر سرویس محبوب این شرکت، اینستاگرام، یک ميليارد کاربر 
در سراسر دنيا دارد. ناگفته نماند آمار کاربران اینستاگرام مربوط به ژوئن 2018)خرداد 
1397( است. واتساپ در اطلاعيه رسمي اش ضمن ارائه آمار کاربران، بار دیگر روي 
اهميت رمزنگاري پيام هاي ارسال شــده تأکيد کرده است. رمزنگاري پيام ها درحالي 
انجام مي شود که مدت ها است قانون گذاران دولت هاي مختلف واتساپ را براي ارائه 
اطلاعات کاربرانش به آن ها زیر فشــار قرار داده اند. به گــزارش زوميت، دولت هاي 
مختلف مدعي اند، ناتواني خواندن پيام هاي رد و بدل شده در بين مردم باعث مي شود، 
شناسایي جرم هاي مختلفي نظير تروریســم و سوءاستفاده از کودکان و موارد مشابه 
بسيار سخت تر شود؛ جرایمي  که در بستر واتساپ به وقوع مي پيوندد. ویل کاتکارت، 
مدیرعامل واتساپ مي گوید، این شــرکت برنامه اي براي غيرفعال سازي رمزنگاري 
پيام هاي رد  و بدل شده در بين کاربرانش ندارد و همچنان به رویکرد فعلي خود ادامه 
مي دهد. او در گفت و گو با رسانه وال استریت ژورنال مي گوید: در تمام تاریخ، انسان ها 
توانســته اند به صورت خصوصي با یکدیگر ارتباط برقرار کننــد و معتقدیم این روند 
نباید در جامعه مدرن از بين رود. با این حال، مدیرعامل واتســاپ گفته اســت، او و 
تيمش حاضرند در موارد خاصي که براي کارهاي تحقيقاتي مفيد باشــد، متادیتاي 
سرویس شــان را دراختيار نهادها قرار دهند. کاتکارت درادامه سخنانش مي افزاید، 
آن ها قصد دارند در آینده کاري کنند که زیرساخت هاي واتساپ با دیگر سرویس هاي 
پيام رسان فيسبوک ادغام شود تا امکان تعامل در بين آن ها وجود داشته باشد؛ اتفاق 
مهمي  که در ابتدا مارک زاکربرگ، مدیرعامل فيســبوک، در بهمن  1397 از آن خبر 

داده بود.

  بررسی کوتاه

بازگشت ارتش زامبی ها

  
عمه زا

         تعداد نصب   10 هزار
استودیو پارسه گيمز در گذشته با توسعه آجرشکن 
نشان داده بود که می تواند کپی های خوبی را توسعه 
دهد. بازی قبلی آنها از Ballz الگوبرداری کرده بود 

و حالا با عمه زا چيزی شبيه همان را اینبار با امکانات 
بيشتر در اختيار گيمرها قرار داده. اصول اوليه عمه زا 
تقریبا همان بالز است اما چالش های جالب تری به آن 

اضافه شده.

  
سایفارم

         تعداد نصب   5 هزار
استودیو تاد را احتمالا بسياری از گيمرهای ایرانی با 

دیگر ساخته آنها یعنی پرسيتی می شناسند. بازی در 
سبک مزرعه  داری که توانست مخاطب های بسياری 

پيدا کند. اکنون بعد از مدتی نوبت به مزرعه داری 
جدید آنها یعنی سایفارم رسيده که برخلاف بازی 
قبلی در فضا دنبال شده و شکل و شمایلی علمی 

تخيلی دارد.

بعد از آن که مشخص شد »وَلو« قصد ندارد تا ادامه ای 
برای »بازمانده برای مرگ« توسعه دهد، زمان مناسبی 
فرا رسيد تا استودیو ربليون خلأ موجود از نبود که یک 
عنوان شوتر چند نفره را با شــماره ای جدید از عنوان 
زامبی آرمی پر کند. هر چند سری زامبی آرمی پيشينه 
نســبتا طولانی در صنعت بازی ها دارد و اولين شماره 
آن در ســال 2013 و به عنوان یک بسته الحاقی برای 
عنوان اسنایپر اليت منتشر شد، اما تا به امروز هيچ کدام 
از سه گانه موجود در ســری زامبی آرمی نتوانسته اند 
با یک عنوان مستقل در ســبک خودشان به موفقيت 
دســت پيدا کنند و هميشه این ســری در زیر سایه 
اسنایپر اليت و سری بازمانده برای مرگ محفوظ مانده 
است. حال با گذر زمان و ورود به سال 2020 استودیو 
ربليون تصميم گرفته است تا زامبی آرمی 4 را در قالب 
یک عنوان کامل و با وعده بهبود مشــکلات ســه گانه 
اول منتشــر کند. زامبی آرمی روایتگر برداشتی آزاد 

از سال های آخر جنگ جهانی دوم است. در حالی که 
ارتش نازی ها با رهبری هيتلر شکست خورده و حال او 
دوباره با دلایلی نامعلوم در قالب زامبی بازگشته  است 
تا جهان را نابود کند. داســتانی که در سه گانه اول به 
شکل نسبتا سطحی و کليشه ای روایت شد و در شماره 
چهارم هم دوباره ميزبان ادامه همان داستان پایان یافته 
هستيم. بازی از جایی آغاز می شود که به دلایلی نامعلوم 
دوباره ارتش زامبی شده نازی  ها بازگشته اند و قهرمانان 
داستان دوباره ســعی می کنند تا آن ها را نابود کنند. 
همان طور کــه انتظار می رفت، داســتان باز هم نقش 
خاصی در بازی ایفا نمی کند و فقط به ما گفته می شود 
که نازی های زامبی بازگشته اند و حالا باید زمين را یک 
بار دیگر از شــر آن ها خلاص کنيم. سه گانه اول هيچ 
کدام عناوین طولانی نبودند و شماره چهارم هم خيلی 
طولانی نيســت اما در مجموع می توان آن را به عنوان 
طولانی ترین شماره ســری نام برد. بازی از 9 مرحله 

تشکيل شــده که هر کدام از آن ها شامل چهار مرحله 
می شوند و در طول مراحل ماموریت ها بازیکن معمولا 
اهداف مشابهی را انجام می دهد. کشتن زامبی ها، پيدا 
کردن راه برای باز کردن درها، مبارزه با غول آخر ها و 
جست و جو در محيط برای جمع آوری آپگرید اسلحه ها 
مواردی هستند که در طول بازی مدام با آن ها مواجه 
خواهيم شد. شــخصيت های حاضر در زامبی آرمی4 
تقریبا فاقد هرگونه شخصيت پردازی یا پيشينه خاصی 
هستند. تنها شخصيت موجود در بازی که شاید بازیکن 
تا حدودی با او آشنا باشد، شخصيت کارل است که از 
عنوان اسنایپر اليت در اینجا حاضر شده است که او هم 
در همان سری هویت خاصی نداشــت و تنها از لحاظ 
ظاهری می تواند برای ما آشنا باشــد. اما از همه چيز 
گفتيم و حالا نوبت به موردی رسيده که قطعا هواداران 
زامبی آرمی فقط بــه خاطر آن به ســراغ این عنوان 
خواهند رفت. گيم پلی عنــوان زامبی آرمی4و بخش 

چند نفره جالبش یکی از مواردی اســت که استودیو 
ربليون به خوبی توانســته در آن خوش بدرخشد و به 
همين دليل با یک تجربه فوق العاده ســرگرم کننده و 
جذاب طرف خواهيم بود. در حالی که شماره های قبلی 
تقریبا هویت خاصی نداشتند و سازندگان سعی کرده 
بودند تا همان عنوان اسنایپر اليت را با افزودن زامبی ها 
به ما قالب کنند، با این حال شماره چهارم موفق شده 
با تغييرات گســترده در بخش گان پلی و تغيير تمرکز 
مبارزات به نبرد های نزدیک، هویتی برای خود دست 
و پا کند و بدین صورت با عنوانی متفاوت نسبت به سه 
شماره اول طرف خواهيم بود. در طول مراحل در اکثر 
موارد از اسلحه شات گان برای کشتن زامبی ها استفاده 
کردم و دقایق اندکی از اسلحه اسنایپ یا ماشين گان ها 
استفاده می کردم. به بيان دیگر استفاده از شات گان به 
قدری لذت بخش و کشنده از آب درآمده که شاید حتی 
بتوان عنوان بازی را به شات گان اليت تغيير داد. به لطف 

پيشــرفت تکنيکی، حالا هر کدام از زامبی ها به شکل 
نســبتا دقيقی به محل برخورد تير اسلحه ها واکنش 

نشان می دهند و در طول هر نبرد شاهد تکه تکه و قطع 
شدن دست و پای زامبی ها بودم.

  
Darksiders Genesis
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 Darksiders چند ماه پيش بود که برای اولين بار
Genesis برای کامپيوترهای شخصی منتشر شد 
و حالا نوبت به ميزبانی کنسول ها از این اثر شده. 

اولين نسخه جانبی از مجموعه دارکسایدرز که 
رویکردی کاملا متفاوت را با بازی های اصلی 

پيش گرفته در حال حاضر برای پلی استيشن 4 و 
ایکس باکس وان نيز در دسترس قرار گرفته.

پهلوان هاي اندرويدي 
بررسي سه  بازي اساطيري موفق اين روزهاي ايران

Mass Effect 2   
با نگاهي به کارنامه استودیو Bioware طي یک دهه 
گذشته متوجه مي شــویم که آخرین بازي باکيفيت 
آن ها Mass Effect 2  اســت. عنوانــي که اوایل 
2010 براي پلتفرم هاي مختلف منتشر شد و همچنان 
یکي از بهترین نقش آفریني هاي علمي تخيلي تاریخ 
شناخته مي شــود. در شــرایطي که قسمت اول این 
مجموعه نتوانسته بود تمام وعده هاي Bioware را 
تبدیل به واقعيت کند، اعضاي مختلف این استودیو 
با حضور چهره اي همچون کيسي  هادسون به عنوان 
کارگردان توانســتند تمام ضعف هاي گذشته را در 
Mass Effect 2 برطرف کنند. بــازي اي که جدا 
از تمام نکات مثبت خود توانســت یکــي از بهترین 
دنياهاي علمي تخيلي معاصر را شکل دهد. داستان 

قدرتمند، شــخصيت پردازي جالب توجه، گرافيک 
خوب و گيم پلي روان، مجموعه اي از نکاتي را شــکل 
داده بودند که نهایتا شــرایط را براي توسعه آخرین 

بازي قابل توجه Bioware فراهم کردند. 

Super Mario Galaxy 2   
بعد از عرضه نسخه اول ســوپرماریو گلکسي انقلاب 
بزرگي در لول دیزاین بازي هاي پلتفرمر سه بعدي به 
وجود آمد. بيراه نيست اگر بگویيم مشکلات اساسي 
لول دیزاین در بازي هاي این چنيني مثل تشــخيص 
فواصل براي پرش و زاویه دوربين با عرضه نسخه اول 
گلکسي تا حدود زیادي حل شــدند؛ اما این انقلاب 
نياز به تکامل داشت و این تکامل با خلق نسخه دوم 
این عنوان انجام شد. ســوپرماریو گلکسي2 به دليل 
اینکه خيلي جلوتر از زمان خودش عرضه شــده بود 

و مشکلات سخت افزاري کنسول Wii مانع مي شد 
تماميت خودش را نشان دهد؛ اما بدون شک پایه ریز 
خلق آثاري همچون ســوپرماریو آدیسي بود. یکي از 
مهمترین خصوصيات این بازي پرکردن مراحل بازي 
با جزیيات ســاده و کم بود که باعث مي شــد تجربه 
بصري این پلتفرمر ســه بعدي وراي تمــام عناوین 

مشابهي باشد که تا آن زمان عرضه شده بود. 

Batman Arkham City   
آرخام ســيتي را باید تکامل و به اوج رســيدن یک 
ایده موفق دانست. اگر نســخه قبلي این سري یعني 
Arkham Asylum توانســته بود بــا نيم نگاهي 
به ســري بایوشــاک و رپچر، به دنيــاي جنون آميز 
و متحيرکننده تيمارســتان آرکهام شــکل بدهد، 
آرخام ســيتي این تجربه بدیع و جذاب را در ابعادي 

بسيار وسيع تر و در قالب یک شــهر کامل که در آن 
پليرها آزادي عمل دارند، ارائــه مي کند. اما حرکت 
به ســمت یک دنيا، تنها برگ برنده آرخام ســيتي 
نيســت و این عنوان از حيث گيم پلــي و به خصوص 
سيســتم مبارزات هم یک انقلاب کوچک محسوب 
شده و پایه گذار سيســتمي  است که امروز بازي هاي 
ابرقهرمانــي بزرگ دیگري چون اســپایدرمن، روي 

شانه هاي آن ایستاده اند. 

GTA V   
بسياري از عناوین حاضر در ليســت پيشرفت خود 
را مدیون سري GTA و اســتاندارد هایي هستند که 
هر شــماره از این مجموعه وارد صنعــت ویدئو گيم 
کرده  اســت. شــماره پنجم هم از این قاعده مستثنا 
نيست و راک استار موفق شــد در کنار خلق یکي از 
سرگرم کننده ترین عناوین جهان باز تاریخ، مشکلاتي 
را که جهان مدرن با آن دست و پنجه نرم مي کند، در 
قالب داســتاني جذاب بازگو کند. GTA V به شکل 
استادانه اي موفق شده سه قهرمان اصلي داشته باشد 
که هر کدام داراي شــخصيت پردازي منحصر به فرد 
خود هستند. هرکدام از این شخصيت ها از دل قشري 
متفاوت بيرون آمده اند و به زیبایي و شاید هم بتوان 
گفت به  تلخي، بيان گر تفاوت هاي قشر مرفه و فقير 

هستند. 

Red Dead Redemption 2   
در شــرایط فعلي صنعت بازي شاید سخت ترین کار 
براي یک مدیر تحمل زماني هشت ساله براي توسعه 
یک بازي باشد. با این حال مدیران تيک تو این فرصت 
را با خيالي راحت در اختيار راکستارگيمز قرار داده اند 
و بهترین نتيجه ممکن را کسب کردند. بعد از انتشار 
جي تي اي5 در ســال 2013، راکســتار تمام تمرکز 
 Red اســتودیوهاي مختلف خــود را روي توســعه
Dead Redemption 2 قرار داد و یکي از بهترین 
بازي هاي تاریــخ را روانه بازار کرد. اثــري جهان باز 
که به اعتقاد بســياري از منتقدها و گيمرها بهترین 
دنياي ممکن را با بيشترین ميزان جزئيات پيش روي 
مخاطب قرار داد. براي ســال ها راکستارگيمز تمرکز 
اصلي خود را روي طراحي گيم پلــي منحصربه فرد 

قرار مي داد، اما این بار نگاه ویژه اي به داستان داشت. 
طراحي شــخصيت آرتور و روایت داستاني که عملا 
مي دانستيم در انتها چه سرنوشتي دارد، از بزرگ ترین 
 Red Dead دســتاوردهایي است که ســازندگان

Redemption 2 موفق به کسب آن شدند.

The Last of Us   
اگر نگاه کوتاهي هم به تاریخ قصه گویي در بازي هاي 
ویدئویي بيندازیم، به این نکته پــي خواهيم برد که 
The Last of Us اولين بازي مهم قصه گو نيســت؛ 
با این حال روایت داستاني این بازي یکي از مهم ترین 
و تاثيرگذارترین هــا در این نســل و در تاریخ صنعت 
اســت که دریچه اي نو را براي بازي هاي پس از خود 
گشود. The Last of Us از همان شروع گيراي خود 
ميخش را محکم مي کوبد و از همان ابتدا مي گوید که 
مي خواهد به عمق شــخصيت هاي اصلي داستانش 
نفوذ و آنان را واکاوي کنــد. کاري که تا انتهاي بازي 
آن را به طــرز بي نظيري انجام مي دهــد و درد و رنج 
شخصيت هایش را براي گيمرها ملموس و قابل حس 
مي کنــد. ممتازبودن روایت داســتان صرفاً به خاطر 
کات سين ها یا ایفاي نقش بازیگران نيست، بلکه این 
فرم روایي The Last of Us است که استثنایي است. 

God of War   
جدا از داســتان بي نظيــر، دنياي غنــي، مبارزات 
درگيرکننده، موسيقي حماسي و گرافيک فوق العاده؛ 
دليل اول بــودن God of War در این فهرســت، 
ریسک به شــدت خطرناکي اســت که سازندگانش 
بــراي حيات یکــي از محبوب تریــن مجموعه هاي 
پلي استيشــن به جان خریدند. از نو ســاختن یک 
مجموعه تثبيت شده، شاید سخت ترین کاري باشد 
که هر ســازنده اي در طول عمر خود بــا آن روبه رو 
مي شود و God of War نه تنها موفق شد در بخش 
هنري قســمت اول را به چالش بکشد بلکه با فروش 
10ميليون نســخه اي، موفق ترین نســخه سري در 
بعد تجاري هم لقب گرفت. God of War با وجود 
تغييرات گسترده موفق شد هم اکثر طرفداران قدیمي  
سري را همراه خود کند و هم به تعداد مخاطبان این 

مجموعه بيفزاید. 

باورش سخت است اما یک دهه دیگر هم گذشت و ما به عنوان شيفتگان صنعت بازي هنوز هم در پي بازي کردن عناوین درجه یک جدید هستيم. به 
لطف پيشرفت تکنولوژي و افزایش محبوبيت این صنعت، طي دهه گذشته شــاهد بازي هایي بودیم که مرزهاي نبوغ و جذابيت را درنوردیدند و ما 
را روزها، ماه ها و حتي سال ها با خود درگير کردند. عناویني که تاثير فوق العاده اي روي روند رو به رشد جهان بازي گذاشتند و حالا وقت آن رسيده 
تا کمي  نوستالژي را تجربه کنيم و با سفر کوتاهي در زمان، یاد خاطرات خوب خود را با این بازي ها زنده کنيم. اینجا نگاهي داشته ایم به تعدادي از 

بهترین بازي هاي ویدئویي که طي یک دهه اخير روانه بازار شده اند.
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حوادث
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مرد شیشه ای مادر و همسرش را کشت 
مردی در شهرستان فســا به دلیل مصرف مواد مخدر از نوع شیشه، همسر و 

مادر خود را کشت و متواری شد. 
سرهنگ کاووس محمدی، معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان فارس 
گفت: صبح روز گذشته 26 بهمن ماه، در پی اعلام مرکز فوریت های پلیسی 
110 مبنی بر یک فقره قتل در روستای»فدشکویه« شهرستان فسا، بلافاصله 
ماموران انتظامی برای بررســی موضوع به محل حادثه اعزام شدند.به گفته 
او، در بررسی های صورت گرفته از ســوی کارآگاهان پلیس آگاهی مشخص 
شد فردی به دلیل مصرف شیشه ، زن و مادر خود را با اسلحه به قتل رسانده 
و متواری شــده اســت.معاون اجتماعی پلیس فارس گفت: تحقیقات برای 

دستگیری متهم از سوی پلیس ادامه دارد.

قتل در تالار عروسي
فرمانده انتظامی شهرستان كوار از توابع شیراز از دستگیری قاتل فراری کمتر 
از 12 ساعت پس از ارتکاب جرم در شیراز خبر داد. سرهنگ علی بابایی گفت: 
ماموران انتظامی از طریق مرکز فوریت های پلیســی 110 از وقوع یک فقره 
قتل در  تالارپارس ویلا این شهرستان مطلع و سریعا برای بررسی موضوع به 
محل اعزام شدند. پس از حضور ماموران انتظامی، اورژانس و قاضی کشیک 
ویژه قتل در محل وقوع جرم، مشخص شــد پنج نفر به هویت معلوم در یک 
تالار عروسی با یکدیگر درگیر شــده اند و یک نفر از آنها به وسیله سلاح سرد 
به قتل رســیده است.ســرهنگ بابایی افزود: با توجه به حساسیت موضوع، 
ماموران انتظامی این شهرســتان با انجام یک ســری کارهــای اطلاعاتی و 
پلیسی مطلع شدند که قاتل پس از ارتکاب جرم به شهرستان شیراز متواری 
شده است.فرمانده انتظامی شهرســتان کوار با بیان اینکه ماموران انتظامی 
موفق به شناسایی قاتل در خیابان بنی هاشمی شهرســتان شیراز شده و با 
هماهنگی مقام قضایی، وی را در کمتر از 12 ســاعت دستگیر کردند، گفت: 
پرونده مقدماتی در این خصوص تشکیل و وی برای سیر مراحل قانونی روانه 

دادسرا شد.

حمله مسلحانه فرد ناشناس به مسئول هیات 
خانواده شهدا در تهران

داود براتی مسئول هیأت خانواده شهدا 
و ایثارگران کشور صبح روز گذشته 26 
بهمن ماه در نزدیک دفتر کارش مورد 
حمله مسلحانه یک فرد ناشناس قرار 
گرفت و به شــدت مجروح شد. صبح 
دیروز در حالی که داود براتی مسئول 
هیأت خانواده شهدا و ایثارگران سوار 
بر خودرو این هیأت پشت چراغ قرمز 
خیابان اسکندری بالاتر از کلهر ایستاده 
بود فردی ناشناس همراه با سلاح سرد 
»قمه« با باز کردن در خودرو به قصد 
قتل وی و زدن شاهرگ مسئول هیأت خانواده شهدا و ایثارگران به او حمله ور 
می شود که به دلیل مقاومت شدید براتي ضارب توانسته است وی را از ناحیه 
گردن، دست و ران پا به شدت مجروح کند. به گفته شاهدان عینی در محل، 
ضارب به سرعت به سمت خودرو حمله ور شده و بعد از مجروح کردن راننده به 
سرعت از کوچه های فرعی فرار کرده است.گفتنی است داود براتی بیش از یک 

دهه است که مسئول هیأت خانواده شهدا و ایثارگران بوده است.

قتل همسر در زمان مرخصي از زندان
مردی که به علت برخی اختلافات خانوادگی، همسرش را به قتل رسانده بود 
در عملیات کارآگاهان پلیس شهرستان ساوه دستگیر شد. سرهنگ علی اکبر 
عیســی آباد،  فرمانده انتظامی شهرستان ســاوه در این باره گفت: در روزهای 
پایانی آذرماه امسال گزارشی از وقوع یک مورد خودکشی در منزلی مسکونی در 
یکی از محله های شهرستان ساوه به مرکز فوریت های پلیس 110 اعلام شد 
و بلافاصله تیمی از کارآگاهان پلیس برای بررسی موضوع به محل اعزام شدند.

بررسی های مقدماتی صحنه این مرگ نشــان از خودکشی خانمی 29 ساله 
داشــت که با توجه به ظن کارآگاهان پلیس، تحقیقات تخصصی برای بررسی 
موضوع آغاز شد. طي اقدامات کارشناســی پلیس مشخص شد که این فرد به 
قتل رسیده است و با آغاز بازجویی از بستگان این فرد، ظن کارآگاهان به همسر 
این فرد که در زندان به سر می برد، بیشتر شد.سرهنگ عیسی آبادی ادامه داد: 
با تکمیل تحقیقات اسناد و مدارک لازم از ارتکاب قتل توسط همسر مقتول به 
دست آمد و با هماهنگی مرجع قضایی این فرد دستگیر شد. در بازجویی های 
انجام شده، فرد دستگیر شــده به ارتکاب قتل همسرش در دوران مرخصی از 
زندان به علت برخی اختلافــات خانوادگی اعتراف کرد کــه در این خصوص 

پرونده ای تشکیل و برای سیر مراحل قانونی به مرجع قضایی ارسال شد.

  اخبار 

ماجراي قتل مرد میانســال توسط همسر و 
باجناقش به اردیبهشت سال 91 بازمي گردد. 
ماجراي قتل فریبرز كه همسرش فریبا و شوهر 
خواهرش او را با شــلیك گلوله به سرش از پا 
درآوردند. اگر چه هر دو توانستند از فرزندان 
مقتول رضایت بگیرند اما بــه زودی از لحاظ 
جنبه عمومــی جــرم در دادگاه کیفری یک 
استان تهران محاکمه خواهند شد.رسیدگی به 
این پرونده از 21 اردیبهشت سال 91، همزمان 
با قتل مرد تاجری در خیابان عباسپور تهران 
از سوی مأموران پلیس آغاز شد. بعد از حضور 
مأموران در محل، اولین بررسی ها نشان داد، 
فریبرز 60 ســاله که تاجر آهن است با شلیک 
گلوله به ســرش کشته شده اســت. با انتقال 
جسد به پزشکی قانونی همسر مقتول که در 
محل حاضر بود مورد تحقیــق قرار گرفت. او 
در توضیح به مأمــوران در آن زمان گفته بود: 
امروز صبح همراه دختر و پسرم به خانه خواهر 
شوهرم رفته بودیم. وقتی به خانه برگشتیم هر 
چه زنگ زدیم کسی در را باز نکرد. به همین 
خاطر با کلید یدک در را باز کردم که با جسد 
خونین شــوهرم روبه رو شــدم.با توضیحات 
همسر مقتول تحقیقات ادامه داشت تا اینکه 
مأموران دریافتند همســر مقتول به نام فریبا 
اختلافات زیادی با شــوهرش داشته است به 

همین خاطر فریبا بار دیگر تحت بازجویی قرار 
گرفت، اما ادعا کرد از قتل شــوهرش اطلاعی 
ندارد و نمی داند چه کســی او را کشته است. 
تلاش برای شناســایی عامل یا عاملان قتل 
ادامه داشــت تا اینکه چند سال بعد از حادثه 
مأموران دریافتند همسر مقتول با مرد جوانی 
به نام بهروز رابطه پنهانی دارد. بنابراین بهروز 
به عنوان مظنون به قتــل تحت بازجویی قرار 
گرفت. این مرد در توضیح به مأموران گفت: با 
شوهر خواهر فریبا به نام محمود  دوست بودم 
و با هم رفت و آمد خانوادگی داشتیم تا اینکه با 
فریبا آشنا شدم. روزی محمود مرا به خانه اش 
دعوت کرد و در حالی که بــه خاطر خوردن 
مشروب حالت عادی نداشــت ادعا کرد چند 
سال قبل با همدستی فریبا باجناقش را کشته 
است. وقتی هوشــیار شــد من از او پرسیدم 
مسئله چیست و چرا شلیک کردی ابتدا منکر 
شد اما بعد که دید به همه چیز اعتراف کرده  
است از من خواســت چیزی نگویم و مدعی 
شد چون آن مرد فریبا را خیلی اذیت می کرد، 
دســت به این کار زده اســت.ابتدا به حرفش 
اهمیتی ندادم، چون فکر کردم حال طبیعی 
ندارد و حرف هایش از روی عقل نیســت،  اما 
حالا که پلیس مرا به اتهام قتل عمد بازداشت 
کرده است، احتمال می دهم ادعا های محمود 

درست بوده است.با اظهارات مرد جوان اولین 
سرنخ در اختیار مأموران قرار گرفت و همسر 

مقتول بار دیگر تحت بازجویی قرار گرفت.

اقرار به قتل شوهر بعد از 6 سال
زن میانسال وقتی با دلایل و مدارک روبه رو شد 
سرانجام پس از گذشت شش سال از حادثه به 
قتل شوهر ش با همدســتی شوهرخواهرش 
اعتراف کــرد. این زن در شــرح ماجرا گفت: 
شــوهرم قبلًا ازدواج کرده بود، امــا بچه دار 
نمی شد به همین دلیل همسر اولش را طلاق 
داد و در حالیکه 20 ســال از من بزرگتر بود 
به خواســتگاری ام آمد. فریبرز تاجر آهن بود 
و وضع مالی خوبی داشت، اما مرد بداخلاقی 
بود. او هر بار به خاطر موضــوع جزئی به من 
فحاشــی می کرد و مرا کتک می زد. به خاطر 
رفتار های فریبرز دیگــر تحمل زندگی با او را 
نداشتم. هربار هم اعتراض می کردم می گفت 
اگر از این زندگی راضی نیستی طلاق بگیر و 
برو. بعد از ازدواج با فریبرز بــود که فهمیدم 
بچه دار نمی شــود، اما پیگیر درمان شدم تا 
اینکه صاحب یک دختر و یک پسر شدیم، اما 
او باز هم بداخلاقی می کرد و پیشنهاد جدایی 
می داد که روزی با خواهرم تماس گرفتم و با او 
درباره رفتار های شوهرم صحبت کردم و گفتم 

قصد کشــتن او را دارم. خواهرم ابتدا ســعی 
کرد مرا منصرف کند، اما وقتی اصرار های مرا 
دید قرار شد با شوهرش صحبت کند تا کسی 
را برای کمــک به من معرفی کنــد. خواهرم 
اصلا فكرش را هم نمي كرد من با همســرش 
چنین نقشه اي بریزم. در سفر شمال با شوهر 
خواهرم صحبت کردم و همان جا نقشه قتل 
فریبرز را کشــیدیم. روز حادثه طبق نقشــه 
چند قرص خواب در غذای همســرم ریختم 
و همراه دختر و پسرم به خانه خواهرشوهرم 
رفتم. هنگام رفتن هم به ســرایدار مرخصی 
دادم تا همــراه خانواده اش بــه تفریح برود و 
او هم همراه خانواده اش بــه امامزاده نزدیک 
خانه رفت. بعد از ترک خانه محمود وارد خانه 
شد و با شــلیک یک تیر به سر شوهرم او را به 
قتل رســاند. با اقرار های زن میانسال، شوهر 
خواهر او بازداشت شد. او با اقرار به جرمش در 
شرح ماجرا گفت: مقتول مرد بداخلاقی بود. 
بار ها شکایت او را از همسرش شنیده بودم. او 
وضع مالی خوبی داشت و به خاطر موقعیتش 
به زن هــای فامیل حتی به دختــران من نیز 

نظر داشــت. به همین خاطر وقتی پیشنهاد 
خواهرزنم را شــنیدم قبول کردم، چون فکر 
می کردم ریختن خون او حلال اســت. متهم 
در خصوص قتل گفت: طبق نقشه یک اسلحه 
خریدم و روز حادثه با هماهنگی فریبا به خانه 
مقتول رفتم. فریبــرز در اتاق خواب خوابیده 
بود. همانجا یک تیر به سرش شلیک کردم و 
از خانه بیرون رفتم. بعــد از حادثه به اصفهان 
گریختم و اسلحه ای که با آن مرتکب قتل شده 

بودم را داخل رودخانه زاینده رود انداختم.
با اقرار های دو متهم و بازســازی صحنه جرم، 
محمود به اتهام قتــل عمد، فریبــا به اتهام 
معاونت در قتــل و خواهر فریبا نیــز به اتهام 
تحریک به قتل روانه زندان شدند، اما همگی 
با قرار وثیقه آزاد شدند. پرونده در حال کامل 
شــدن بود که اولیای دم با مراجعه به دادسرا 
اعلام رضایت کردند. باجلب رضایت اولیای دم، 
پرونده برای رســیدگی از جنبه عمومی جرم 
به دادگاه کیفری یک اســتان تهران فرستاده 
شد تا متهمان بعد از نوبت رسیدگی در یکی از 

شعبات دادگاه محاکمه شوند. 

اقرار زن به قتل شوهرش توسط
شوهر خواهر بعد از 6 سال

فرزندان مقتول قاتلان پدرشان را بخشيدند اما آنها از لحاظ جنبه عمومي جرم 
محاكمه مي شوند

 پرستاران قلابي از مردان سالخورده با ترفند بیهوشي سرقت مي كردند
رئیس پایگاه چهارم پلیس آگاهی تهران بزرگ از دســتگیری 
سارقان منزل که به شیوه بیهوشی سرقت می کردند خبر داد.  
نثاری درباره ماجراي ســرقت ها گفت: شاکی پس از حضور در 
پایگاه چهارم عنوان داشت حدود 10روز پیش با توجه به تنهایی، 
کهولت سن و ناتوانی در اجرای امورات شخصی خود در شبکه 
مجازی جهت اســتخدام پرســتار یک آگهی درج كردم. چند 
نفری با من تماس گرفتند که به توافق نرســیدیم و نهایتاً یک 
نفر خانم هفتم دی ماه طی تماسی که داشتیم درموارد اولیه به 
توافق رسیدیم و قرار شد روز بعد از تماس به منزل من مراجعه و 
شروع به کار نمایند .شاکی در ادامه به کارآگاهان گفت: در زمان 
 مقرر دو نفر خانم که یکی از آنها حدود 20 ساله و دیگری حدود 
30 ساله بودند به منزلم مراجعه و خود را سهیلا و سمیرا معرفی 

كردند . سهیلا خود را به عنوان پرستار معرفی كرد و علت حضور 
همراه را از ایشان ســوال کردم که بیان داشت دختر خاله اش 
است و از شهرستان آمده و فردا به شهرستان برمی گردد.سهیلا 
با رضایت من شروع به کار كرد و با انجام کارهایی اعتماد من را 
جلب نمود که پس از خوردن شام در میان صحبت های خود در 
خصوص محل نگهداری طلا و وجه نقد سوالاتی را از من پرسید 
و من هم از روی سادگی و بی خبری از هدف آنها این اطلاعات 
را در اختیارشــان قرار دادم. پس از اتمام کارهای روزانه آنها در 
اتاق مخصوص پرستار رفته و من در اتاق خود خوابیدم و صبح 
که بیدار شدم مشاهده کردم زودتر از من بیدار شدند و وسایل 
صبحانه را آماده كرده  اند، پس از صرف صبحانه لیوانی که داخل 
آن یک دمنوش بود به من داده و خودشان چای ساده خوردند 

که من 10 دقیقه پس از خوردن دمنوش بی هوش شدم و دیگر 
چیزی نفهمیدم و زمانی که به هوش آمدم مشــاهده کردم که 
آن دو نفر با کارتنی که در دســت دارند از منزلم خارج شدند. 
بلافاصله من به خیابان رفتم و دیدم که با یک دستگاه پراید از 
محل متواری شدند.ســرهنگ نثاری افزود : کارآگاهان پس از 
اظهارات شاکی و بررسی محل سرقت اقدام به بازبینی فیلم های 
ضبط شده توسط دوربین های مداربسته كردند و موفق شدند 
تصاویر ســارقین و شــماره پلاک خودروی پراید را استخراج 
نمایند. با اســتعلام پلاک خودروی پرایــد و پس از هماهنگی 
قضایی مالک خودرو در این پایگاه حاضر و در تحقیقات به عمل 
آمده مشخص شد راننده تاکســی اینترنتی است و سارقین را 
به مقصد خیابان دماوند برده اســت و هیچ اطلاعات دیگری از 
سارقین ندارد. همچنین از شرکت مسافربری اینترنتی مربوطه 
در خصوص تمامی سفرهای درخواستی استعلام شد که بیشتر 

سفرها در محدوده میدان امام حســین و خیابان های اطراف 
بوده و با توجه به آدرس به دست آمده اکیپی از کارآگاهان این 
پایگاه به موقعیت اعزام و در تحقیقات میدانی به عمل آمده هر 
دو متهم شناسایی و در تاریخ شانزدهم بهمن ماه دستگیر و به 
پایگاه چهارم منتقل شدند. رئیس پایگاه چهارم پلیس آگاهی 
تهران بزرگ گفت : متهمین در تحقیقات اولیه منکر سرقت شده 
ولی با توجه به ارائه مدارک و مستندات توسط کارآگاهان به بزه 
انتسابی اعتراف و سهیلا بیان داشت موضوع سرقت را با خواهرم 
در میان گذاشتم و نقشه سرقت را طراحی كردیم و با برنامه قبلی 
با شاکی تماس گرفتم و به منزل شاکی مراجعه نمودیم و اموال 
با ارزش او را ســرقت و در منزل پدرم مخفی كردیم. با توجه به 
تکمیل تحقیقات پرونده و اعتراف صریح متهمین به بزه انتسابی 
و کشف اموال مسروقه به دستور مقام قضایی هر دو متهم طی 

قرار قانونی روانه زندان شدند .



گشت و گذار
 روزنامه صبح ایران  سال نهم  شماره 2594  یکشنبه  27 بهمن  1398

 از كار به عنوان تايپيست تا ...
18- 17 ساله بود. دیپلمش را گرفته بود و در حال گذراندن 
دوره پیش دانشــگاهی بود که به توصیه مــادرش در آزمون 
استخدامی فدراسیون فوتبال شرکت کرد و چون دیپلم داشت 
و سنش هم کم بود به عنوان تایپیست در دبیرخانه فدراسیون 
پذیرفته شد اما او یک کارمند ســاده باقی نماند و خیلی زود 
توانست پله های ترقی را طی کند. او می گوید:» من به عنوان 
تایپیست با کمیته ها و مسئولان مجموعه دائم در ارتباط بودم 
و این برایــم فرصت خوبی بود تا خودم را نشــان دهم . آقای 
دانشور، دبیرکل فدراســیون هم که فعالیت های مرا زیر نظر 
داشتند بعد از 10 روز من را رئیس دفتر خودشان کردند. من 
سال ها در همان سمت فعالیت می کردم و همزمان در سال 83 
وارد دانشگاه و رشته تربیت بدنی شدم، کارشناسی ارشدم را 
در رشته مدیریت ورزشی گرفتم و با فرا گرفتن زبان انگلیسی 
خودم را تا جای ممکن به ســطح بالا و قابل قبولی رساندم تا 

اینکه بعد از 6 سال مسئولیتی جدید را عهده دار شدم.« 

 فوتبال ساحلي جايگاه خودش را پيدا كرده است 
شــهریاری در ســال 88 به عضویت دپارتمان فوتبال ساحلی 
بانوان درآمد و از همان ســال بود که تلاش هایی برای شــکل 
گیری و سرپا آمدن فوتبال ســاحلی زنان در فدراسیون انجام 
شد.فعالیت های او به همین جا ختم نشد. فعالیت ها، دلسوزی 
ها و تغییراتی کــه او ایجاد کرده بود به دل مدیران نشســت و 
در سال 90 پریا شهریاری را به عنوان رئیس دپارتمان فوتبال 
ساحلی کل کشور انتخاب کردند. با وجود شایعاتی که همیشه 
پیرامون رشد سریع این زن در فدراسیون فوتبال وجود داشت 
اما با نگاهی گذرا به روند تغییرات و ساماندهی تیم ملی در این 
سال ها پی به توانایی و قدرت مدیریتی این زن می بریم. او خود 
می گوید:»زمانی که  من به تازگی وارد کمیته فوتبال ساحلی 
شده بودم، تیم ملی در جام جهانی در بین 16 تیم آخر بود اما 

با استانداردسازی هایی که انجام شد، با برنامه ریزی ها و آوردن 
مربیان معتبر و كادر مجرب شاهد رسیدن تیم به قهرماني هاي 
آسیا، قهرماني بین قاره اي، سومي جام جهاني و سومي المپیك 

جهاني بودیم.« 

 آرزويم رفتن به جام جهاني بود
پریا شــهریاري اولین نفر در ایران اســت كه مدرك مدرســي 
مدیریت فوتبال از فیفا را نیز دریافت كرده است. او به كار تدریس 
مشغول بود و در این بین دوره هاي مربیگري فوتبال ساحلي فیفا 
را مي گذراند چراكه معتقد بود یك مدیــر اگر در حوزه مربوطه 
خود اشراف داشته باشــد عملكرد بهتري مي تواند داشته باشد. 
او شــش ســال پیش به عنوان ناظر بازي هاي آسیایي و جهاني 
انتخاب شــد تا اینكه در جام جهاني 2019 فدراسیون فوتبال 
جهاني) فیفا( با ارســال نامه اي از او به عنوان اولین زن ناظر بر 
مسابقات جام جهاني  دعوت كرد تا در پاراگوئه  و به عنوان ناظر بر 

تمامي مسابقات حضور داشته باشد. او درباره مسئولیت سنگین 
ناظر مسابقات مي گوید:»ناظر كسي است كه مسئول كلیه امور 
مربوط به برگزاري یك بازي از صفر تا صد است. كلیه امور توسط 
ناظر برگزاري كه در راس تمام نماینده ها، داورها،كادر پزشكي 
و بازاریابي قرار دارد اداره مي شود و ناظر باید طوري نظارت كند 
كه تمامي كارها در تایم دقیق و به درستي انجام شود.« مهم ترین 
هدف براي هر ناظري این است كه از آسیا به فیفا راه پیدا كند و 
این افتخار براي پریا رقم خورد. او مي گوید:»برایم حضور در جام 
جهاني یك آرزو بود كه خداراشكر محقق شد اما حالا اینچنین 
نیست كه دیگر هدفي نداشته باشــم چراكه انسان با هدف زنده 
است و من هم همه تلاشم را مي كنم كه به جایگاه هاي بالاتري 
وارد شــوم و همچنین بتوانم راه را براي ورود بیشتر خانم ها به 
این عرصه باز كنم چراكه خانم ها نشــان داده انــد در هر مقام و 
منصبي كه باشند بهترین خود را رو مي كنند و به موفقیت هاي 

چشمگیري مي رسند.«  

فوتبال ساحلی ایران
در دستان یک زن

گفت وگو با پریا شهریاری، زنی 35ساله که 17سال است در 
فدراسیون فوتبال مشغول به کار است و به درجه ریاست کمیته فوتبال 

ساحلی رسیده است 
هانيه درويش| رياست کميته فوتبال ساحلی تنها عنوانی نيست که اين زن جوان با تلاش و جديتش در کار به 
آن رسيده، او اولين و تنها زنی است که به عنوان ناظر برگزاری مسابقات به جام جهانی فوتبال ساحلی راه پيدا 
کرده است. عنوانی که تا پيش از اين هيچ زنی به آن دست پيدا نکرده بود و پريا شهرياری زني است كه توانست 
به عنوان ناظر برگزاری مسابقات و همچنين ديدار فينال در مسابقات جام جهانی فوتبال ساحلی مردان پاراگوئه 
توانايی هايش را بيش از پيش ثابت کند. با او که برای رســيدن به اين جايگاه سختی ها و کنايه های زيادی را 

تحمل کرده گفت وگويی کرده ايم. 

     خرده روایت هایی از فرنگ

نرم افزارهای اوپن ســورس )معادل فارســی: متن بــاز( نوعی از 
نرم افزارهای کامپیوتری هستند که سورس کد )کد مبدأ( آن ها 
به طور رایگان در اختیار عموم قرار می گیرد. بدین ترتیب، صاحب 
کپی رایت، اجازه  اســتفاده از نرم افزار جهــت مطالعه و تغییر و 
همینطور اجازه  پخش آن را به هر فــرد در دنیا و برای هر هدفی 

می دهد.
برای مثال، بسیاری از کدها، پکیج ها و کتابخانه های نرم افزاری 
و همینطور زبان های برنامه نویســی در علــوم کامپیوتر و هوش 

مصنوعی، به صورت اوپن سورس در اختیار همگان قرار دارند.
انقلاب اوپن سورس از بزرگ ترین خدمات اکوسیستم متخصصین 

و شرکت های تکنولوژی آمریکایی به دنیاست که کشور ما نیز از 
این فضا منافع زیادی برده است.

برای مثال تیم Google Brain در شــرکت گوگل، کتابخانه  
هوش مصنوعی تنســورفلو )Tensorflow( را نوشت و تحت 
لیســانس آپاچی٢ در سال ٢٠١5 منتشــر کرد. از آن هنگام به 
بعد، هر فرد و شرکتی در هر کجای دنیا از جمله ایران )محققین 
دانشگاه ها و شــرکت هایی مثل دیجی کالا، اســنپ، کافه بازار 
 و...( به طور رایــگان می تواند آخرین متدهــای یادگیری عمیق 
)deep learning( در هوش مصنوعی را برای کاربردهای خود 
پیاده نماید، بدون آنکه مجبور باشــد مبلغ زیادی خرج نوشتن 

کد از صفر کند.
سیستم  عامل های خانواده  گنو/لینوکس نیز به عنوان مثال های 
دیگری از دســتاوردهای اکوسیســتم تکنولوژی غربی از جمله 
مهم ترین تحولات دنیای اوپن ســورس بوده  اند و باعث تحول و 
انقلاب عظیمی در دنیای نرم افزار شده اند. لینوکس کجا کاربرد 

دارد و چطور توسعه می یابد؟ 
گیت هاب )GitHub( ســرویس میزبانــی وب تحت مالکیت 
مایکروسافت برای پروژه هایی است که از سیستم سورس کنترلِ 
گیت )git( استفاده می کنند. گیت هاب همه  عملکردها و امکانات 
مورد نیاز کاربران در یک جامعه  مجــازی را در اختیار آنان قرار 

داده و اســتفاده از آن برای کاربران عادی رایگان است. بسیاری 
از کدهای اوپن ســورس در گیت هاب مدیریت می شوند و قابل 
استفاده  توسط کاربران  در سراسر دنیا هستند، بدون خرج حتی 

یک سنت پول!
اوپن سورس معنایی همانند خیریه در دنیای تکنولوژی دارد اما 
منافعی همچون تقویت و توسعه  نرم افزار با مشارکت همگانی، بالا 
بردن اعتبار فرد یا شرکت توسعه دهنده و برخی درآمدهای مالی 
برای توســعه دهنده ها را به همراه دارد. با این حال، مزیت اصلی 

اوپن سورس به کاربران در کل دنیا خواهد رسید.
@K1inUSA

انقلاباوپنسورس

ولنتاین،انتخابات،نسیمادبیوکرونا

 10 پســت پربازديد در ويکی پديای فارسی در روز 
25 بهمن:

1. روز ولنتاین/ 2. یک مقاله غیراخلاقی
3. جشن سپندارمذگان/ 4. قاسم سلیمانی

5. اکرم محمدی/ 6. صادق قطب زاده
7. انتخابات مجلس شورای اسلامی )1399–1398(

8. ام بی سی پرشیا/ 9. کروناویروس
10. آزادراه تهران - شمال

سه هشتگ برتر توئيتر از ســاعت 10 شب جمعه تا 
ساعت 12 ظهر شنبه )برگرفته از صبا رسانه(:

1. ایران قوی، مجلس قــوی و انتخابات )درباره انتخابات 
مجلس شورای اسلامی(

2. مادر و روز مادر
3. در انتظار بهار و بهاره هدایت )درباره بازداشت این فعال 

دانشجویی و سیاسی(
16 گروه کلمه که بيشترين ميزان رشد جست وجوی 

گوگل در چهار روز اخير را داشتند:
1. نسیم ادبی/ 2. محمود کلاری

3. فریبا متخصص
4. کلیپ روز مادر، روز مادر 98، روز مادر، روز زن، مادر، 

روز مادر سال 98
5. لرزه نگاری، زلزله / 6. نازنین احمدی
7. روز ولنتاین، ولنتاین، ولنتاین مبارک

8. سایپا، ثبت نام سایپا
9. دمای هوای تهران
10. طناز طباطبایی
 11. ایران کنسرت

12. سایت هم آوا )سامانه جامع آموزشی دانشگاه جامع 
علمی کاربردی(

13. دیکشنری گوگل/ 14. فیش حقوقی فرهنگیان
15. ورود به اینستا/ 16. فیلیمو

 پنج پســت پربازديد در کانال های فارسی تلگرام 
)بر اساس اطلاعات سامانه تلگرافی( در روز 24 بهمن: 
1. رکورد جدید تلفــات ویروس کرونــا در چین )2.84 

میلیون بازدید در 766 کانال(
2. ادعای رسانه انگلیسی در مورد جهانبخش و ٣ بازیکن 

دیگر برایتون )2.58 میلیون بازدید در 440 کانال(
3. یک فروند کشتی جنگی آمریکا وارد خلیج فارس شد 

)2.20 میلیون بازدید در 575 کانال(
4. رسید کارت هوشمند ملی برای دریافت خدمات بانکی 

معتبر است )2.05 میلیون بازدید در 791 کانال( 
5. سنای آمریکا طرح کاهش اختیارات جنگی ترامپ علیه 

ایران را تصویب کرد )1.98 میلیون در 468 کانال(

     ترند

     از خبرها

گرایشسازندگانبافتفرسودهبهتسهیلاتبانکمسکن
استفاده از تسهیلات بانک مسکن در پروژه های نوسازی بافت فرسوده در شهرهای کشور به شکل محسوس افزایش پیدا کرد

گزارش پایگاه خبری بانک مســکن از روند دریافت 
تسهیلات نوسازی توسط ســازندگان، شرکت های 
ساختمانی، انبوه سازان و سایر فعالان حوزه ساخت 
در بافت های فرسوده حاکی اســت: از ابتدای سال 
جاری تــا پایان دی مــاه نزدیک به 2هــزار پروژه 
ساختمانی تخریب و نوسازی در محدوده های بافت 
فرسوده شهرها در شعب بانک مسکن برای استفاده 
از تسهیلات بانک مســکن پذیرش شدند که از این 
میزان ســاخت نزدیک به 10هزار واحد با دریافت 
تسهیلات شروع شده و اکنون در حال ساخت است.

این تعداد پــروژه مســکونی در حال ســاخت در 
بافت های فرسوده طی ســال 98 با توجه به رکود 
ساختمانی و افت شدید تعداد پروانه های ساختمانی 
صادر شــده توســط شــهرداری ها در کل مناطق 
شهری، بیانگر سهم قابل توجه »پروژه های متکی به 
تسهیلات بانک مسکن« از کل ساخت و سازهاست.

طی 10 ماه اول امســال پرونده ســاخت 22هزار و 
732واحد مسکونی در بافت های فرسوده در بانک 
مســکن برای تامین مالی ویژه پذیرش شــد که به 
معنای تصمیم سازندگان این پروژه ها برای دریافت 
تسهیلات نوســازی پرداختی توسط بانک مسکن 
اســت. این تعداد واحد مســکونی مطابق برآوردها 
از کل ســاخت و ســازهای درون بافت فرســوده، 
ســهم نزدیک به 35درصدی از این نوع پروژه های 

ساختمانی دارد.
آمارهایی که اخیراً توسط مسئولان حوزه عمران و 
نوسازی بافت فرسوده در دولت اعلام شد حکایت از 
آن دارد که در  سال 97 برای ساخت حدود 64هزار 
واحد مسکونی در محدوده بافت های فرسوده پروانه 
ساختمانی صادر شــده اســت. از طرفی، در نیمه 
اول امســال تعداد واحدهای موجود در پروانه های 
ساختمانی صادر شده توسط شــهرداری ها تقریباً 
با تیراژ ساخت و سازهای سال 97 برابر بوده است. 
طبق گزارش های مرکز آمار ایران در نیمه اول سال 
98 در کل شهرهای کشور 198هزار واحد مسکونی 
ساخته شد که حدود 2درصد بیشتر از پارسال بوده 
است. از این تعداد واحد مســکونی برآورد می شود 
بیش از 50 تا 55 هزار واحد مسکونی، در محدوده 
بافت های فرسوده احداث شده باشد. به این ترتیب و 
با توجه به تعداد واحدهایی که با تسهیلات نوسازی، 
در بافت های فرســوده احداث شــده اند مشخص 
می شود، در ماه های گذشته از ســال 98 از هر 10 
واحد مسکونی که در بافت فرســوده ساخته شده 
حداقل سه واحد با تسهیلات نوسازی احداث شده 

است.
22 هزار و 732 واحدی که در 10 ماهه اول امسال 

با استفاده از تسهیلات نوسازی بافت فرسوده در این 
مناطق احداث شده در قالب یک هزار و 818 پروژه 
ساختمانی توسط سازندگان در این مناطق به اجرا 
درآمده اســت. هر چند تاکنون قرارداد تامین مالی 
 یک هزار و 818 واحد مســکونی از کل 22 هزار و

 732 واحــد مســکونی در حال ســاخت در بافت 
فرسوده، بین سازندگان و بانک مسکن منعقد شده 
اما پذیرش مابقی پروژه ها از ســوی بانک به معنای 

اجرای آنها با تسهیلات ویژه نوسازی است.
بانک مســکن برای تامین مالی این تعــداد پروژه 
نوســازی در بافت فرســوده تاکنون 288میلیارد 
و 591میلیون تومــان تســهیلات پرداخت کرده 
است که البته این، بخشــی از کل تسهیلات است. 
مابقی تســهیلات به مرور زمان و متناسب با میزان 
پیشرفت فیزیکی پروژه ها پرداخت خواهد شد. کل 
مبلغ تسهیلاتی که بانک مســکن در قالب قرارداد 
مشارکت در ساخت به این تعداد پروژه نوسازی در 
بافت فرســوده پرداخت خواهد کرد 527میلیارد و 
791میلیون تومان است که البته تاکنون 54درصد 

از این مبلغ به سازنده ها پرداخت شده است.
به گزارش هیبنا، در جریان رکود ســاخت و ســاز، 
ســازندگان مســکن به دو دلیل تمایــل دارند در 
بافت های فرسوده ســرمایه گذاری کنند. دلیل اول 
قیمت پایین واحدهای مسکونی نوساز در بافت های 
فرسوده نسبت به دیگر مناطق شهری است که این 
موضوع باعث تســهیل فروش واحدها می شود و به 
نفع سازندگان است. دلیل دوم اما تسهیلات ویژه ای 
است که بانک مسکن در بافت فرسوده برای نوسازی 
پرداخت می کند. در این میان، نرخ ســود پایین تر 
تسهیلات صندوق یکم و تسهیلات اوراق مسکن در 

بافت فرسوده کار خرید و فروش واحد مسکونی در 
بافت فرسوده را نسبت به دیگر مناطق هموار کرده 
است. مجموعه این شرایط در گرایش سازنده ها به 

تسهیلات نوسازی بافت فرسوده موثر است.
در شــهر تهران برای نوســازی بافت  فرســوده به 
سازنده های غیرحرفه ای حداکثر 100میلیون تومان 
تسهیلات نوســازی تعلق می گیرد. این تسهیلات 
شامل 50 میلیون تســهیلات با نرخ سود 9 درصد، 
20میلیون با نرخ سود 18درصد و 30میلیون تومان 
تسهیلات از محل اوراق با نرخ سود 16درصد است. 
در این شــهر چنانچه پروژه نوسازی توسط سازنده 
حرفه ای انجام شود، سقف تسهیلات به 140میلیون 
تومان افزایش پیدا می کند و اگر ســازنده حرفه ای 
)توسعه  گر ســاختمانی و دارای پروانه انبوه سازی( 
برای نوسازی پلاک فرسوده از تکنولوژی های جدید 
و فناوری های نوین و کاهنده مصرف انرژی استفاده 
کند، سقف تسهیلات تا 170میلیون تومان افزایش 

پیدا می کند.
در ســایر کلانشهرها نیز سقف ســه نوع تسهیلات 
نوســازی بافت فرســوده به ترتیــب 80 میلیون، 
130میلیــون و 160میلیون تومان اســت. بانک 
مسکن همچنین سقف این تسهیلات در سایر مراکز 
استان ها و شــهرهای بالای 200هزار نفر جمعیت 
را به ترتیب 80میلیون تومان، 120میلیون تومان 
و 140میلیون تومان تعیین کرده اســت. ســقف 
تســهیلات براساس پوشــش حداکثر 80درصدی 

هزینه ساخت تعلق می گیرد.
در سایر شهرها نیز ســقف تسهیلات نوسازی بافت 
فرســوده به ترتیــب 60میلیــون، 110میلیون و 

130میلیون تومان است.

رئیس ستاد انتخابات آذربایجان شرقی:

دو میلیون و ۹۷۷ هزار و ۸۰۰ نفر از جمعیت استان 
واجد شرایط رأی دادن در انتخابات امسال هستند

رئیس  مسلمی:  مجید  تبریز- 
آمار  شرقی،  آذربایجان  انتخابات  ستاد 
رأی اولی ها در انتخابات دوم اسفند امسال 
را ۱۴۵ هزار و ۲۹۴ نفر اعلام کرد و گفت: 
تعداد واجدان شرایط رأی دادن در استان، 
دو میلیون و ۹۷۷ هزار و ۸۰۰ نفر است 
که یک میلیون و ۵۰۲ هزار نفر از آنها 
مرد و بقیه زن هستند. علیار راستگو، اظهار داشت: در شهرستان تبریز، 
یک میلیون و ۳۷۹ هزار و ۷۷۰ نفر واجد شرایط رأی دادن در انتخابات 
پیش رو هستند که از این تعداد ۶۹۱ هزار را مردان و بقیه را زنان 
تشکیل می دهند. وی با اشاره به آمار داوطلبان این انتخابات نیز گفت: 
از ۷۹۶ داوطلب ثبت نام کننده در استان، ۱۰۸ نفر قبل از رسیدگی 
به صلاحیت ها انصراف دادند و از ۶۸۸ نفر باقیمانده برای شرکت در 
انتخابات یازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی، ۳۵۵ نفر معادل ۵۱ 
درصد تأیید صلاحیت شدند. وی از تأیید صلاحیت ۳۹ نفر از بانوان ثبت 
نام کننده خبر داد و گفت: ۳۲ نفر از زنان داوطلب نیز رد صلاحیت 
شده اند. راستگو با تاکید بر لزوم قانون مداری داوطلبان و هواداران آنان 
گفت: تمامی اقدامات خلاف قانون در استان رصد می شود و تا کنون 
مورد خاصی گزارش نشده است اما در صورت هرگونه تخلف، ابتدا تذکر، 
ارشاد و راهنمایی انجام خواهد شد و اگر توجه نشود برخورد قانونی 
صورت می گیرد. معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار آذربایجان 
شرقی همچنین با اشاره به نقش مردم در پیروزی انقلاب اسلامی و 
با آسیب های  مقاطع مختلف تاریخی کشور، گفت: در حوزه مبارزه 
اجتماعی و مواد مخدر نیز آحاد جامعه باید نقش آفرینی کنند. علیار 
راستگو در هفتمین جلسه کمیته تخصصی توسعه مشارکت های مردمی 
و سازمان های مردم نهاد شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان، 
اظهار داشت: با روی کار آمدن دولت تدبیر و امید، رویکرد جدید ستاد 
مبارزه با مواد مخدر بحث اجتماعی کردن مبارزه با مواد مخدر است. وی 
خاطرنشان کرد: هدف از این رویکرد جدید، وارد کردن عموم مردم در 
این حوزه و ایجاد تلاش عمومی و همگانی در برنامه های مرتبط است و 
اساس کار بر آگاهی رسانی است. راستگو اظهار داشت: در این رویکرد، 
فعالان اجتماعی که اغلب در قالب انواع تشکل ها فعال هستند درگیر 
موضوع شده و در چهار محیط خانواده، کار، محلات و آموزش اقدامات 
لازم مورد پیگیری قرار می گیرد. وی تأکید کرد: هدف اصلی کمیته 
مشارکت های مردمی، بحث توسعه هرچه بیشتر مشارکت های مردمی 
و حساس سازی آحاد جامعه است که در این راستا اعضای کمیته باید 
ظرفیت ها و پتانسیل های موجود در دستگاه ها را به سوی سمن ها 
سوق دهند. راستگو با تاکید بر اینکه دستگاه های متولی سازمانهای 
مردم نهاد باید در صدور مجوز به سازمان های دارای صلاحیت تسریع 
کنند، افزود: سمن های فعال و توانمند در طول سال مورد تشویق و 

تجلیل قرار گیرند.

مناسبت  به  ای گیلان  منطقه  بیانیه شرکت آب 
یوم الله 22 بهمن 

رشت - علی حیدری:  به گزارش 
ای  منطقه  آب  شرکت  عمومی  روابط 
گیلان در متن این بیانیه آمده است: تاریخ 
ملت  پایداری  و  استقامت  آفرین  غرور 
بزرگ ایران اسلامی ، دفتری مشحون از اوراق درخشان است که با 
تقدیم خون هزاران شهید و جانفشانی های صدها هزار ایثارگر ، استقلال 
، عزت و سربلندی را به ارمغان آورده است.    مروری کوتاه برابعاد مختلف 
دشمنی استکبار جهانی با انقلاب اسلامی نمایانگر این نکته است که 
نقاط قوت و توانمندی های ایران اسلامی هدف اصلی هجمه دشمنان 
است که فرهنگ غنی اسلامی و توانایی های علمی در رأس این فهرست 
قرار دارد؛ توانمندی های که بخشی از آن حاصل نقش آفرین خانواده 
وزارت نیرو در کشور و استان عزیزمان گیلان است. کارکنان شرکت 

سهامی آب منطقه ای گیلان در یوم الله ۲۲ بهمن به صحنه آمدند. 

انتخابات و جمهوریت نظام اسلامی را نمی توان 
از یکدیگر جدا کرد

قم - شهردار قم گفت: 
در  مردم  پرفروغ  حضور 
انتخابات بر این معنی است 
اسلامی  جمهوری  نظام  که 
و  بوده  دموکراسی  برپایه 
ما  برای  ایران  جمهوریت 
بنابراین  انتخابات خلاصه می شود  در  ما  است، جمهوریت  ارزشمند 
این دو موضوع را نمی توان از یکدیگر تفکیک کرد. دکترسید مرتضی 
سقائیان نژاد در بازدید از کارگاه هنری با عنوان “ایرانِ قوی” که به همت 
سازمان زیباسازی شهرداری در شهر قم برگزار شد، با بیان این که 
امروز یکی از مهم ترین روزهای کشور بوده و تبلور ایام الله دهه فجر 
در ۲۲ بهمن است، گفت: می توان گفت مصداق ایام اللهی که در قرآن 
نیز به آن اشاره شده امروز است چراکه امروز طاغوت شکسته شده و به 
عبارتی توحید و الله حاکم شده است. شهردار قم با بیان اینکه شعار 
انقلاب اسلامی اجرای فرامین الهی است، عنوان کرد: در طول ۴۰ سال 
گذشته سابقه نداشته است که مردم با این قوت و شور بیایند و انقلاب 
خود را حمایت کنند این موضوع حاکی از ایمان و ولایت مردم است. 
دکتر سقائیان نژاد با اشاره به اینکه انقلاب بر مبنای ولایت فقیه تاسیس 
شده است و با قدرت حرکت می کند، مطرح کرد: این حرکت ها هرچه 
پرشورتر باشد مشت محکم تری بر دهان یاوه گویان و آنان که برخلاف 
جمهوری اسلامی هستند زده می شود، آمریکا در صدر این دشمنان، 
صهیونیسم نماینده و فرهنگ لیبرالیسم نیز نماینده آن در کشور است. 
وی با تاکید بر اینکه حضور مردم در این راهپیمایی وابستگی به انقلاب 
و بیعت با ولایت فقیه و رهبری را تحکیم می کند، خاطرنشان کرد: 
امسال به دلیل چهلم سردار سلیمانی یک سال ویژه است چراکه ایشان 
به طور گویا بیان گر مکتب ایثار و شهادت بودند و مردم با عشق آمده اند 
و این تبلور و شور به دلیل بیعتشان با شهدا است. شهردار قم با بیان 
اینکه انتخابات برای استحکام این نظام است، تصریح کرد: حضور پرفروغ 
مردم در انتخابات بر این معنی است که نظام جمهوری اسلامی برپایه 
دموکراسی بوده و جمهوریت ایران برای ما ارزشمند است، جمهوریت 
ما در انتخابات خلاصه می شود بنابراین این دو موضوع را نمی توان از 
یکدیگر تفکیک کرد. دکتر سقائیان نژاد در پایان اضافه کرد: بصیرت در 
مردم به قدری بالا است که با قدرت در انتخابات شرکت می کنند و 

نمایندگانی که بتوانند راه انقلاب را ادامه دهند را انتخاب می کنند.

تحقق کامل حجم ابلاغی سازمان نهضت سواد 
آموزی کشور در استان مرکزی در سال 13۹۸

اراک - معاون سواد آموزی آموزش و پرورش استان مرکزی، از 
تحقق کامل حجم ابلاغی سازمان نهضت سواد آموزی کشور در این 
استان خبر داد. به گزارش اداره اطلاع رسانی و روابط عمومی آموزش 
و پرورش استان مرکزی، »حسین میرزایی« در تشریح دستاوردهای 
یکساله حوزه سواد آموزی گفت: از سوی سازمان نهضت سواد آموزی 
کشور،۲۲۱۹ نفر در دوره سواد آموزی، ۱۱۳۰نفر دوره انتقال، ۱۹۵۳ 
نفر در دوره تحکیم و ۴۶۶ نفر اتباع خارجی امسال به معاون سواد 
آموزی آموزش و پرورش استان مرکزی ابلاغ شده است. وی بیان داشت: 
با تلاش و کوشش و همت همکاران توانستیم ۸۴/۱۰۱  درصد حجم 
ابلاغی را تحت پوشش ببریم . معاون سوادآموزی آموزش و پرورش 
استان مرکزی گفت: حجم ابلاغی دوره سوادآموزی این استان نسبت به 
سال گذشته حدودا ۲۰۱ درصد افزایش داشته که با پیگیری های بعمل 
آمده ،   ۲۲۵۹ نفر در دوره سواد آموزی تحت پوشش قرار گرفته اند. وی 
خاطر نشان کرد: حجم ابلاغی دوره تحکیم در سال گذشته ۷۷۸ نفر 
بوده و در سال ۹۸ این حجم به ۱۹۵۳ نفر افزایش یافته است و با یاری 
خداوند و تلاش همکاران موفق شدیم ۶/۱۰۰ درصد از حجم ابلاغی 
دوره تحکیم را نیز تحت پوشش ببریم. میرزایی گفت: حجم ابلاغی 
دوره انتقال نسبت به سال گذشته ۱۳۰ درصد افزایش داشته است که 
با پیگیری های بعمل آمده توانستیم ۴/۱۰۶ درصد از حجم ابلاغی این 
دوره را تحت پوشش ببریم، همچنین حجم ابلاغی اتباع در سال گذشته 
۴۵۰نفر بوده و امسال به ۴۶۶ نفر افزایش یافته است که موفق شدیم 

۱۰۰درصد حجم ابلاغی اتباع را نیز تحت پوشش ببریم.

با حضور استاندار خوزستان

افتتاح و کلنگ زنی پروژه های برق منطقه ای 
خوزستان در دزفول

حضور  با   - اهواز 
بی  از ۳  خوزستان  استاندار 
پست  در  ولت  کیلو   ۱۳۲
دزفول بهره برداری و عملیات 
پست ۱۳۲  اول  فاز  اجرایی 
خط  و  سردشت  ولت  کیلو 
۱۳۲ کیلو ولت دزفول- سردشت، آغاز شد. مدیرعامل این شرکت در 
آیین افتتاح و کلنگ زنی این پروژه ها، گفت: درصد بارگیری از تاسیسات 
برق شهرستان دزفول بالای ۵۰ درصد است که طبق برنامه ریزی های 
انجام شده در سال های آینده به زیر ۵۰ درصد و به رقم استاندارد نزدیک 
می شود. محمود دشت بزرگ اظهار کرد: در ۵ سال گذشته ۸ پروژه برق 
انتقال و فوق توزیع با اعتبار ۱۸۰ میلیارد تومان در دزفول به بهره برداری 
رسید که معادل ۴۷۰ مگا ولت آمپر ظرفیت و ۹۸ کیلومتر مدار به طول 
شبکه اضافه کرده است. وی با بیان اینکه شش پروژه دیگر نیز در دست 
اجرا است؛ افزود: با پایان یافتن این پروژه ها که ۴۵۰ میلیارد تومان ارزش 
سرمایه گذاری آنها است ۸۵۰ مگا ولت آمپر و ۱۵۰ کیلومتر مدار به 
ظرفیت شبکه برق دزفول اضافه می شود. مدیرعامل شرکت برق منطقه 
ای خوزستان ادامه داد: شهرستان دزفول منطقه ای مستعد در زمینه 
صنعت و کشاورزی است و به تناسب آن برق نیز توسعه پیدا خواهد کرد 
تا نیازهای منطقه به انرژی الکتریسیته برطرف شود. وی با اشاره به پروژه 
های افتتاح و کلنگ زنی شده، بیان کرد: احداث ۳ بی ۱۳۲ کیلو ولت در 
پست ۴۰۰ کیلو ولت دزفول جهت اتصال به خط سردشت و لب سفید 
امروز افتتاح شده که اعتبار آن ۱۱۴ میلیارد ریال بوده است. دشت بزرگ 
تاکید کرد: منطقه سردشت نیز فاقد تاسیسات فوق توزیع برق بوده به 
همین دلیل فاز اول پست ۱۳۲.۳۳ کیلو ولت سردشت با ظرفیت ۶۰ مگا 
ولت آمپر کلنگ زنی شده که فاز اول آن در تابستان پیش رو با ۱۲ مگا 

ولت آمپر وارد مدار خواهد شد تا برق منطقه پایدار شود.

افتتاح  مراسم  در  گلستان  منطقه  مخابرات  مدیر  حضور 
پروژه های شهرستان مینودشت به مناسبت دهه مبارک فجر
شهمرادی  مهندس   - گرگان 
گلستان  منطقه  مخابرات  مدیر 
های  پروژه  افتتاحیه  مراسم  در 
واشتغال  اقتصادی،  عمرانی، 
زایی شهرستان مینودشت که به 
مناسبت دهه مبارک فجر برگزارشد حضور یافت . در این مراسم که 
تمامی پروژه ها دستگاههای اجرایی این شهرستان افتتاح و آماده بهره 
برداری شد ، مخابرات منطقه گلستان نیز با اجرای پروژ های توسعه 
پورت های adsl ، طرح توسعه شبکه کابل ، طرح فیبررسانی و ... به 
تعداد ۱۵ پروژه را به بهره برداری رساند و با اجرای این طرحها ارتباطات 
پایدار و با کیفیت  را در اختیار مشتریان این شهرستان قرارداده بطوریکه 

میتوانند از سرویسها و خدمات متنوع مخابرات بهره مند گردند.

رسیدگی به تخلفات 2۷ پرونده در جلسه کمیسیون ماده 
11 و 12 اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای ایلام

ایلام - ویسی: نوراله دلخواه با بیان این مطلب اظهار داشت: جلسه 
مربوط به کمیسیون ماده ۱۱ با موضوع تخلفات مربوط به رانندگان و 
کمیسیون ماده ۱۲ با موضوع شرکت ها و موسسات حمل و نقل کالا 
در این اداره کل تشکیل شده است. وی افزود : در این جلسه ۱۶تخلف 
درکمیسیون ماده ۱۱ مورد بررسی قرار گرفت که عمده تخلفات بررسی 
شده را عدم رعایت ضوابط و مقررات مربوط به  تهیه تنظیم و استفاده 
از بارنامه،عدم رعایت ضوابط و مقررات مربوط به  تهیه تنظیم و استفاده 
از صورت وضعیت مسافری، سوء استفاده از کارت هوشمند راننده ، عدم 
استفاده از تجهیزات ایمنی بوده است.دلخواه با اشاره به آرای صادره در 
کمیسیون ماده ۱۱ عنوان کرد: از این تعداد پرونده  ۱۵ مورد تذکر و ا 
مورد برائت و از ۱۱ پرونده مربوط به شرکتهای کالا ۹ مورد تذکر و ۲ 

مورد تبرئه از آراء صادره در این کمیسیون بودند. 

از خبرها

کیوان ابراهیمی
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  جدول   و سرگرمی

افقي 
 1- بالابــر برقی- از آثــار تاریخی حوالی 

شهر خوی
 2- حشــره چوب خــوار- اســتانی در 

ارمنستان
 3- هزار کیلوگرم- بازی نفس گیر!- لاغر 

و نزار- مظهر
 4- شــدید- وزیــدن باد- همــراه مال 

می آید!- اعداد گنگ در ریاضی
 5- کارها- سارق- استخوان نرم

 6- شهری در اســتان خراسان رضوی- 
میان شانه و آرنج دست-  اجاق کیک پزی

 7- صدا زدن- تئاتر- چیز
 8- عنصــر غیرفلزی جامــد - حکومت 

اتحادیه ای- پارسای دیرنشین
 9- روش- پیدا نشدنی- رغبت و آرزو

 10- از غذاهــای ایرانی- یک برگ کاغذ- 
جارختی

 11- از شهرهای بزرگ ژاپن- روشنایی- 
فقیر و بی چیز

 12- از حــروف یونانــی- از حیوانــات 
دریایی- واحد بازی تنیس- زردچوبه

 13- بخشــی از پرچم گل- نوازنده-  آب 
منجمد- صدمه و آسیب

 14- غذاخــوری عمومی- از شــهرهای 
آرژانتین

 15- حزن آور- انرژی

عمودي
1- آزمون- نوعی غذا

 2- آبلرزه - بیماری  نرمی استخوان
 3- واحــد ســطح- از روزهــای هفته- 

پایتخت مالت
 4- همچنین- زعفران- پوســتین- قوم 

آتیلا
 5- شهر انار-  حرف همراهی- امپراطور 

دیوانه روم باستان- معبر  خون
 6- درخــت  زبــان گنجشــک - امر به 

دویدن- شکاف سر قلم- پرنده سعادت
 7- نوعی اجاره ملک- شــهری در استان 

 مرکزی- شهری در استان اصفهان
 8- نخستین ســوره قرآن کریم- ضمیر 

مفعولی- امر به نگریستن
 9- طلبــکار و وام دهنــده- بــاارزش و 

بااعتبار- پارچه پشم شتر
 10- عمق- طایفه چادرنشین- از حیوانات 

جنگلی-  کلام تعجب بانوان
 11- صدای  کلفــت- خطا- هم بازی پت- 

آگهی کوتاه تبلیغاتی
 12- دیدنی از رژه- روشنایی- تر و تازه-  

بی تجربه
 13- نامه بلند- بنیان- علامت مفعولی

 14- مسجد تاریخی اســتانبول ترکیه- 
جرأت و توان داشتن

 15- گمراه کننده- قله مرتفع زاگرس
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 سودوکوی سامورایی با نام سودوکوی 5 تایی، 5 قلو یا تو در تو نیز شناخته می شود. ترکیبات 
دو تایی و سه تایی از این نوع سودوکو نیز مرسوم است اما نوع 5 در 5 آن دارای جذابیت بیشتری 

است
  در این نوع سودوکو یک مربع 9 در 9 در وسط قرار دارد و با چهار مربع 9 در 9 دیگر در 

ارتباط است.
  هر جدول سودوکو دارای اعداد اولیه مربوط به خود است اما نکته اصلی اینجاست که هیچ یک 

از جدول های سودوکو به تنهایی حل نمی شوند.
در  بیاورید،  بدست  سودوکو  جدول  هر  در  را  اعدادی  باید  سامورایی  سودوکوی  حل  برای    
اینصورت برخی از این اعداد با مربع میانی مشترک خواهند شد و سبب مشخص شدن اعدادی 
در مربع میانی می شوند، همین روند باید به طور مستمر ادامه یابد تا از هر جدول سودوکو عددی 

پیدا شود.
سودوکوی  کنید  دقت  است.  سامورایی  سودوکوی  حل  راه  تنها  معمولی  سودوکوی  قانون    

سامورایی نیز تنها دارای یک جواب منحصر به فرد است.
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 جدول کلمات متقاطع
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حمورابی
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 رزاقی راد
 شیرین پلو

یوکوهاما

توضیح
کلماتي که بر اســاس تعداد حرف دسته بندي 
شده اند باید در جاي مناسب خود در جدول قرار 
گیرند. شما باید با توجه به راهنماي جدول که 
برایتان قرار داده ایم؛ جاي لغات را حدس بزنید 

و در جدول جایگذاري نمایید.
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 کانون روابط پهلوی با آمریکایی ها در منافع اقتصادی 
و سیاسی در نیویورک و واشــنگتن نهفته بود. در چنین 
جاهایی بود که رابطــه ای بلندمدت و غیررســمی بین 
محمدرضا پهلوی با قدرتمندترین کانون سیاسی و پول ساز 
در ایالات متحده شــکل گرفت. این رابطــه دربرگیرنده 
خانواده راکفلر و مشــتریان و مشــاوران راکفلرها نظیر 
کیسینجر بود. سال های ســال راکفلرها و به ویژه نلسون 
به گونه ای پیگیر تبلیغ برای شــاه ایران در آمریکا بودند. 
راکفلرها تنها ســرمایه گذاران آمریکایــی بودند که قرار 
ملاقات آنها با شــاه پیش از آنکه آمریــکا را ترک گوید، 
گذاشــته می شــد؛ چراکه معمول بود قرار دیدار زمانی 
گذاشــته شــود که افراد به ایران می آمدند. در این میان 
هنری کیسینجر به عنوان کارمند راکفلرها به سادگی در 
صف طرفداران شاه قرار گرفت. موقعی که کیسینجر طی 
دوران ریاست جمهوری نیکسون و فورد پرنفوذترین فرد 
در روند سیاست خارجی آمریکا گردید، جای هیچ شگفتی 
نبود که روابط آمریکا و محمدرضا پهلوی مستحکم تر شود. 

  البته در این میان فقط ارتباط با راکفلرها نبود که سبب 
نزدیکی کیســینجر به محمدرضا پهلوی گردید. ارتباط 
این سیاستمدار آمریکا با هوشــنگ انصاری، وزیر اقتصاد 
ایران  و اردشیر زاهدی نیز در توسعه روابط او با شاه تأثیر 
بسزایی داشــت. این روابط شخصی ســبب شد در سال 
1352، کیسینجر در جریان سفر به ایران نقش فعالی را در 
توسعه هرچه بیشتر روابط دو کشور ایفا کند؛ به طوری که 
با لابی های او بخش کمیسیون مشترک اقتصادی ایران ـ 
آمریکا تشکیل و مقرر شد حجم تجارت غیرنفتی دو کشور 
در پنج سال آینده به بالاترین سطح ممکن برسد؛ در زمینه 
انتقال تکنولوژی و کمک های فنــی به ایران نیز توافقاتی 
انجام شد که سبب گردید روابط دو کشور بیش از گذشته 

توسعه بیابد. 
  هرچند افزایش روابط اقتصــادی ایران و آمریکا با هدف 
تســهیل مبادلات تجاری و رشد ســرمایه گذاری در ایران 
صورت گرفت  امــا داده های تاریخی نشــان می دهد   منافع 
شخصی نیز نقش بسیار پررنگی در توسعه روابط اقتصادی 
دو کشور داشته است. به عنوان  مثال شرکت سهامی شورولت 
ایران و شرکت سهامی موتور ایران متعلق به خاندان پهلوی 
با شــراکت جنرال موتورز آمریکا در کشــور شکل گرفت. 
شــرکت ســهامی باتری ای.ت.ت. ایران  متعلق به خانواده 
فرمانفرماییان با شراکت ای.ت.ت آمریکا در کشور ایجاد شد. 
شرکت سهامی جیپ و شرکت رامبلرا وتو )خانواده اخوان(، 
ازجمله شرکت های اقتصادی هستند که روابط شخصی نقش 

پررنگی در توسعه آنها داشته اند. 
  علاوه بر این باید اشاره کرد که روابط شخصی محمدرضا 
پهلوی و رئیس جمهــور آمریکا در پررنگ تر شــدن نقش 
ایران در اجرای دکترین نیکسون تأثیر بسزایی گذاشت. بر 
اساس این سیاســت، دولت های ایران و عربستان سعودی 
به عنوان دو ستون اصلی برنامه های ایالات متحده، وظیفه 
حراســت و پر کردن خلأ قدرت را در منطقه خلیج فارس 
عهده دار بودند. بااین  حال جاه طلبی های شــاه سبب شده 

بود او خواهان اجرای نقش پررنگ تری در دکترین نیکسون 
باشد. او در دیدار با رئیس جمهور آمریکا از نقش مشاوران 
هارواردی دولت جانسون  که بازمانده دوران کندی بودند، 
در سیاست خارجی آمریکا انتقاد و تأکید کرده بود که برای 
آمریکا بهتر است شاه را آنقدر توانمند سازد که بتواند نقش 
پررنگ تری در کفه ترازوی نظامی و سیاسی منطقه داشته 
باشــد تا ثبات خلیج فارس بیش از گذشــته حفظ شود و 

دولت ها و جریان های ناهمسو تقویت نشوند. 
  روابط شخصی شــاه و نیکسون سبب شــد در فوریه 
1970، نیکسون در نامه ای به محمدرضا پهلوی بنویسد 
که با او هم عقیده است که ایران باید نقش مهم تری را در 
دکترین نیکسون ایفا کند. »همان گونه که استحضار دارید، 
اندیشه های شــما و من در این باره و در بسیاری از موارد 
دیگر مشــترک اســت و همان گونه که در مسافرت سال 
پیش فرمودید، در بسیاری از مواضع در خصوص مشکلات 

منطقه با شما هم عقیده هستیم.« 
  اردشــیر زاهدی، وزیر امور خارجه ایــران )1345-

1350( نیز در خاطراتش اشــاره می کند کــه در دوران 
پهلوی تــلاش می شــد از طریق شخصی ســازی روابط 
خارجی، دسترسی به اهداف جاه طلبانه شاه تسهیل شود. 
او دراین باره می گوید: » زمانی که وزیر امور خارجه بودم، با 
توجه به شناختی که از علاقه مسئولان خارجی به خاویار 
ایران داشتم، مراتب را به شاه رســاندم. او نیز به شیلات 
دستور داد، سهمیه ای برای وزارت خارجه در نظر گرفته 

شود. این ابتکار ما معروف به دیپلماسی خاویار شد.« 
  استفاده از روابط شخصی در توسعه برنامه های اتمی 
یکی دیگر از مسائل مهم در دوران پهلوی دوم است. دکتر 
اعتماد، رئیس سازمان انرژی اتمی ایران، به نگرانی برخی 
از محافل در آمریکا در خصوص برنامه اتمی ایران اشــاره 
 کرده و می گوید: »در ســال اول کارمان با یک حقوقدان 
آمریکایی که پیش تر عضو کمیسیون انرژی اتمی آمریکا 
بود قراردادی داشتم تا او به طور مرتب آنچه را که در دولت 
آمریکا و در کنگره درباره انرژی اتمی مورد بحث است برای 
ما جمع آوری کند و نیز خواسته بودم که بریده همه جراید 
آمریکا را که راجع به برنامه انرژی اتمی ایران می نویسد، 
برایم بفرســتد. از مجموع آنچه در آمریکا نوشته می شد 
برمی آمد که در برخــی محافل آمریکا یــک نوع نگرانی 

نسبت به برنامه اتمی ایران وجود دارد.« 
  در این زمان شاه سعی کرد با استفاده از لابی های خود 
در آمریکا، موانع احتمالی پیشــبرد برنامه های اتمی اش را 
برطرف کند. در همین راســتا اســت که کیسینجر نسبت 
به ایده تأسیســات چندملیتی منطقه ای بازآوری هسته ای 
در ایران واکنش منفی نشــان داد و به مسئولان آمریکایی 
توصیه کرد که به جای پیگیری این ایده، تأسیسات دوملیتی 
را با همکاری ایران و آمریکا ایجاد کنند. در این زمان طیف 
کیســینجر در مقابل افرادی مانند دونالد رامســفلد قرار 
داشــتند که در برابر ایــده صدور مجوز بازآوری ســوخت 
مصرفی در ایران در یک تأسیسات ملی مخالفت می کردند.  
)موسسه مطالعات تاريخ معاصر ايران(

دیپلماسی خاویار
روابط غیر رسمی چه تأثیری بر روابط پهلوی و آمریکا گذاشت؟

مرتضی کلیلی ��قاب��
    قاب  تاریخ1

حبیب الله ثابت  معروف به ثابت پاسال از فعالین اقتصادی دوره پهلوی به اتفاق عده ای از 
کارشناسان هنگام حضور در محل احداث يک مرکز اقتصادی در دهه 40. ثابت به اتهام 
گران فروشی در طرحی  که دولت برای مقابله با گران فرو شي  درنظر گرفته بود در سال 

۱۳۵4 تحت تعقیب قرار گرفت . در اين ايام به ثابت هشدار داده شد که در صورت عدم 
تبعیت از اين سیاست، دستگیر خواهد شد.   وی بخش عمده ای از درآمد خود را از ايران 

خارج   و کشور را ترک کرد. وی در سال ۱۳۵۵ از ايران به فرانسه مهاجرت  كرد.
 )كافه تار يخ(

    قاب  نوستالژی2
نمايي از آرامگاه ابوعلي سینا 

در سال ۱۳۳4 همدان

    قاب  تاریخ2
عمارت دولتي حوالي میدان 

شهرداري رشت در عهد ناصري
)از صفحه علیرضا محمودي(

    قاب  نوستالژی3
نمايي از تماشاگران ورزشگاه 

امجديه در سال 4۹

    قاب  مشاهیر
عكسي از عباس كیارستمي در 

برف و در حال عكاسي. روستاي 
امامه فشم بهمن ۱۳8۹

    قاب  نوستالژی1
عكس يادگاري در میدان 

ولیعهد)ولیعصر( سال 
۱۳۵۵)عكاسباشي(
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